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v četrtek, 21. septembra, 
natanko ob 12.06 so delovni 
^udje Dravskih elektrarn, ijubljanc 
skega Litostroja, zagrebškega 
Rade Končarja, kranjske Iskre in 
kooperantov proslavili veliko 
delovno zmago. S ploskanjem so 
pozdravili prvi podcusno vrtenje 
drugega agregata HE SD II, 
zadnjega v verigi dravskili 
elektrarn v Slovenp. 

Franc Jaki, direktor investicij 
Dravskih elektrarn Maribor, je ob 
tem pomembnem dogodku po
vedal: 

,,Celotna hidroelektrarna v 
Forminu je poslednja v verigi 
Dravskih elektrarn na Slovenskem. 

Ima 2 agregata po 56 MW, tale 
drugi je poslednji in bili smo priča 
uspešnemu poskusnemu vrtenju. 
Celotni objekt je v gradnji 34 
mesecev, kar je izreden uspeh. 

Prvi agregat smo poskuno 
zavrteli 2. februarja letos, na 
omrežje smo ga sinhronizirali 27. 
aprila, od 1. junija pa do danes je 
proizvedel že 103 milflone kWh. 
Ce bodo za drugi agregat šli vsi 
poizkusi po normalnem vrstnem 
redu, lahko že v začetku oktobra 
opravimo sinhronizacijo na omrež
je, kar bo v veliko pomoč v 
trenutni energetdci krizi. 

Svečano otvoritev lahko že 
skoraj zagotovo pričakujemo 29. 

novembni - dnevu republike." 
Maks Retko, glavni direktor 

Dravskih elektrarn Maribor pa je o 
pomenu celotnega objekta HE SD 
II povedal: 

Predstavniki investitorja in izvajalcev del ob vključitvi agregata 
v podcusno vrtenje Foto: M. Ozmec 

HE SD II Formin 
„Nam pomeni to novo moč 112 

MW, z letno proizvodnjo do 200 
milijonov kWh izredno cenene 
električne energije. Posebej je to 
pomembno zato, ker s tem 
objektom končujemo energetsko 
izgradnjo na slovendcem delu reke 
Drave. Zavrtitev drugega agregata 
pa sočasno pomeni, da grejo dela 
na tej investiciji h koncu in prav 
veseli smo, da ob-prvem vrtenju 

nismo imeli problemov. Po 
izvršenili preizkusih pričakujemo 
šE sinlu-onizacgo in za tem 
takojšnjo oddajanje električne 
energije v slovenji:o omrege. 
Znano je, da je proizvodnja v 
hidroelektrarnah veliko cenejša 
kot v termoelektrarnah. S tem 
omogočamo, da se poprečna cena 
električne energije vzdržuje na 
nižji ravni, kot sicer. 

Elektrarna v Forminu pomeni 
oplemenitenje celotne verige 
elektrarn. še posebej zaradi 
velikega bazena, ki je nastal med 
Zlatoličjem in Markovci. To je 
tudi nova možnost kompczacije 
obratovanja še drugih 7 elektrarn 
na Dravi, v času ko to zahtevno 
porabniki električne energije." 

M. Ozmec 

Ormož 

laoela se je jesenska 
družbena aktivnost 

Tako nekako bi veljalo zapisati 
ob začetku vseh družbeno-poii-
tičnih aktivnosti v občini Ormož. 
Poleg živahne dejavnosti socialisti
čne zveze, mladine, sindikata in 
zveze komunistov, je tudi občinska 
skupščina začela z aktivnim delom. 
Na skupni seji vseh zborov so 
delegati združenega dela, krajevnih 
skupnosti in družbenopolitičnega 
zbora najprej obravnavali in 
pretehtali poročila okrožnega 
javnega tožilstva v Mariboru, 
sodišča združenega dela in poroči
lo občinskega sodišča v Ormožu. 
Občinsko sodišče je v preteklem 
letu sprejelo v obravnavo in reše-
vdnjc kar 5377 vseh vrst zadev, iz 
leta 1976 je ostalo nerešenih zadev 
1020, skupno torej 6397 zadev. Do 
konca leta so na sodišču rešili 5473 
zadev, nerešenih pa je ostalo še 
924 zadev. 

Izvršni svet SO Ormož je za 
delegate pripravil še informacijo o 
samoupravni preobrazbi slo
venskega sodstva. Skupščina obči
ne Orm.ož je že obravnavala osnu
tek družbenega dogovora o zago

tavljanju kadrovskih in material
nih pogojev za delo temeljnega 
sodišča s sedežem v Mariboru. Z 
družbenim dogovorom je določe
no, da bo v prihodnje v Ormožu 
delovala enota temeljnega sodišča. 
Do konca tega leta bo v Ormožu 
potrebno še izvoliti sodnike in 
sodnike porotnike ter dati soglasje 
k določitvi vodje enote. Delegati 
so informacijo sprejeli, kar pome
ni, da se s takšnim družbenim 
dogovorom strinjajo. 

Na ločenih sejah so delegati raz
pravljali še o odloku o komunalni 
dejavnosti, ki postaja dejavnost 
posebnega družbenega pomena. V 
te dejavnosti spada oskrba naselij 
z vodo, kanalizacija, urejevanje 
naselij z javnimi tržnicami, parki
rišči, opravljenje pokopališč in 
pogrebnih dejavnosti, odstranjeva
nje smeti ter opremljanje naselij z 
javnimi otroškimi igrišči. Komu
nalno dejavnost pa bodo opravljali 
komunalno podjetje, dimnikarsko 
podjetje in drugi dejavniki v mestu 
in krajevnih skupnostih. 

zk 

Stekle priprave na volitve 
v kraievno samoupravo 

Krajevne skupnosti in vodstva 
družbenopolitičnih organizacij ča
kata v naslednjem obdobju dve 
pomembni nalogi — razprava o 
spremembah in dopolnitvah statu
tov krajevnih skupnosti ter pripra
ve na volitve v krajevno samo
upravo. 

Prav od temeljitih priprav na 
volitve v krajevno samoupravo za
visi uspešnost celotne družbenopo
litične akcije s katero je neposre
dno povezan tudi nadaljnji razvoj 
krajevnih skupnosti. Nh> ob tem 
potrebno posebej poudarjati, da 
lahko ie prizadevni in sposobni 
občani, ki uživajo ugled in zaupa
nje, zastopajo krajevne in splošne 
družbene interese. V načrtovanju 
in izvedbi posameznih akcij je tak 
funkcionar še kako potreben in te
ga se je potrebno zavedati tudi v 
sedanjih pripra\'ah na volitve v 
krajevno samoupravo. 

Na nedavnem posvetu predsed
nikov in sekretarjev krajevnih 
konferenc SZDL v Ptuju je bilo 
rečeno, da bo o predlogih kadrov
skih rešitev v organih, svetih in 
odborih v krajevnih skupnostih 
morala razpravljati komisija za 
kadrovska vprašanja pri KK 

SZDL, ki naj koordinirano deluje 
še z osnovnimi organizacijami 
ZKS, svetom krajevne skupnosti 
in drugimi zainteresiranimi deja
vniki te naše osnovne življenjske 
sredine. 

O predsednikih posameznih sve
tov, odborov in komisij bo tekla 
beseda še na kadrovski koordina
ciji pri občinski konferenci SZDL, 
volitve v krajevno samoupravo pa 
morajo biti v celoti ir/edene do 
meseca decembra, razen v ptujskih 
krajevnih skupnostih, ki so bile 
konstituirane v začetku letošnjega 
leta. Kljub temu pa v krajevno 
samoupravo na delegatskih osno
vah o čemer bodo zavzele stališče 
tudi vse družbenopolitične orga
nizacije v njej. 

Za krajevne skupnosti bo morda 
novost tudi v tem. da bomo morali 
odslej vsaka štiri leta voliti tudi 
tajnike krajevnih skupnosti, kar 
pomeni, da bo lahko tisti, ki bo 
dobro delal — to nalogo opravljal 
več mandatov zaporedoma, tisti 
pa, ki svojih dolžnosti ne bo 
opravljal vestno in v skladu s po
trebami in željami krajanov, si bo 
lahko po preteku mandata iskal 
drugo delovno mesto. mš 

Slovo od heroja 
Hribarja 

Na skupnem partizanskem 
grobu na pobreSkem pokopališču 
v Mariboru so v soboto izkopali 
sveii grob in vanj poloiili 
posmrtne ostanke narodnega 
heroja JANEZA HRIBARJA, 
predsednika občinskega odbora 
ZZB NOV Maribor, rezervnega 
polkovnika JLA in nosilca števil
nih javnih funkcij. Od Doma 
JLA, kjer je pokojni heroj leiai 
na mrtvaškem odru in do po
kopališča se je od njega poslovilo 
čez deset tisoč Mariborčanov. 

Janez Hribar je bil rojen 8. 
oktobra 1918 v Podlipoglavu pri 

Ljubljani, bil je sin delavca. Ta
koj po ustanovitvi OF se je 
vključil v narodno-osvobodilno 
gibanje, bil je med prvimi orga
nizatorji OF na terenu, med pr
vimi partizani in je prehodil pot 
od borca do komandanta, naj
prej Gubčeve brigade, potem pa 
15. in 18. divizije. Odlikoval se 
je kot izjemen borec in organiza
tor partizanskega gibanja, za kar 
je bil ie med NOE pohvaljen od 
vrhovnega komandanta, maršala 
Tita in od komandanta glavnega 
štaba slovenske partizanske voj
ske, Franca Rozmana-Staneta. 

Po zmagi revolucije je vse svo
je bogate izkušnje in velike spo
sobnosti dajal za utrjevanje svo
bode in neodvisnosti naše soci
alistične domovine. Po upokojit
vi se je z enako energijo vključil 
v graditev samoupravne soci
alistične druibene skupnosti v 
občini Maribor, kjer je njegovo 
ime neločljivo povezano z vsemi 
dogajanji v občini. Za njegovo 
delo, za vse tisto, kar je naredil 
za osvoboditev in zmago socia
listične revolucije, pri utrjevanju 
in razvoju našega sistema 
socialističnega samoupravljanja, 
je poleg reda narodnega heroja 
prejel še številna druga driavna 
odlikovanja, priznanja, skupšči
na občine Maribor pa ga je odli
kovala z zlatim grbom mesta 
Maribora. 

Janez Hribar v Dvorjanah pri 
Vurberku, kjer je 25. septembra 
1977 odkril spomenik padlim 

Foto: R 

O odprtih vprašanjih 
v zdravstvu 

v-torek je bil v Ptuju celodnevni 
posvet o problemih zdravstva. Na 
konkretnem ptujskem primeru. 

kjer vemo, da je položaj zdravstva 
v zelo kritičnem položaju, so 
poskušaU osvetliti vlogo in 
pristojnosti občinskih in regional
nih zdravstvenih skupnosti ter o 
delovanju skupnih služb. Pred
vsem pa s obravnavali problem 
financiranja zdravstvenega varstva 
ter organiziranost in delovanja 
zdravstvenih delovnih organizacij. 

Poleg štcvilnili predstavnikov 
zdravstva z območja ptujske in 
ormoške občine, so se posveto
vanja udeležih tudi predstavniki 
zdravstva iz regije in republike. 

Podrobneje o vsebini bomo 
poročali v prihodnji številki 
Tednika. 

N. D. 

VLAK BRATSTVA IN ENOTNOSTI 
ODPELJE V SRBIJ011. OKTOBRA 

49 nekdanjih izseljencev in 
njihovih najožjih družinskih čla
nov bo potovalo v nekdanje kraje 
svojega izseljenišiva. Udeleženci 
vlaka iz ptujske občine bodo poto
vali v Arandjelovac, Cačak, Gor
nji Milanovac, Knič, Kragujevac, 
Kraljevo, Kosjerič, Orašje, Trste-
nik, Užičko Požego in Vrnjačko 
Banjo. 

V pobrateno občino Arandjelo
vac bo odpotovala tudi 6-članska 

delegacija skupščine občine in 
družbeno-političnih organizacij. 
Predstavniki te šumadijske občine 
bodo tudi tokrat pripravili za ude
ležence vlaka prisrčne sprejeme. 
Ob tej priložnosti pa bodo člani 
ptujske delegacije, ki jo bo vodil 
predsednik IS SO Ptuj Franjo 
Gnilšck, imeli številne razgovore o 
nadaljnjih gospodarskih in 
družbenopolitičnih stikih med obe
ma občinama. Možnosti za oboje

stransko in plodno sodelovanje je 
veliko, vendar vse doscdaj na tem 
področju nismo beležili kakovost
nih premikov. 

Osrednja slovesnost ob 
letošnjem vlaku bratstva in 
enotnosti bo v Beogradu; pri
ložnostne slovesnosti pa bodo tudi 
v ostalih krajih, kjer se bo vlak 
zaustavil. 

MG 

Počitnic je konec tudi za 
delegate skupščinskih zborov 

JSIovenska Bistrica 
v sredo, 27. septembra, so se delegati vseh zborov 

skupščine občine Slovenska Bistrica zbrali na prvi 
skupni seji v popočitniškem obdobju. Ker je pred 
delegati kot tudi vsemi prebivalci občine do konca le
tošnjega leta še veliko neuresničenih nalog, so naj
večjo pozornost na skupni seji vseh zborov skupščine 
občine Slovenska Bistrica posvetili prav obravnavi 
osnutka programa dela zborov skupščine občine za 
obdobje do konca letošnjega leta. Ocenili so tudi 
poročilo o izvajanju srednjeročnega plana razvoja 
občine za obdobje 1976—1980 v letu 1977 in prvem 
polletju letošnjega leta ter možnosti razvoja te občine 
v letih 1978/79. 

Delegate so seznanili tudi s poročilom o gospodars
kih gibanjih v občini v prvem polletju letošnjega leta 
in o izvajanju družbenega dogovora o skladnejšem 
regionalnem razvoju v SRS. 

Skupno so delegati zborov obravnavali še predlog 
odloka o obveznem prispevku uporabnikov 
komunalnih storitev s področja vodooskrbe in 

odvajanja atmosferskih in fekalnih voda, za sofi
nanciranje primarnega omrežja vodovoda, kanaliza
cije in čistilnih naprav. 

Družbeno politični zbor je na ločeni seji obranaval 
še predlog sklepa o zagotovitvi manjkajočih sredstev 
za odpravo posledic potresa v Posočju. 

Zbor združenega dela je posvetil posebno pozor
nost obravnavanju srednjeročnega plana razvoja ob
čine, poročilo o gospodarskih gibanjih v občini za-
obdobje prvega polletja letos, kot tudi osnutku odlo
ka o uvedbi priprav za izvedbo prostorskega plana 
občine. 

Zbor krajevnih skupnosti pa je širše obravnaval Se 
predlog odloka o spremembah in dopolnitvah 
namembnosti kmetijskega in gozdn>^ga zemljišča na 
območju bistriške občine. Viktor Horvat 

Skupščina sindikata delavcev 
kmetijstva in živilske industrije 

Slovenije 
v delavskem domu Franca 

Krambergerja v Ptuju so se v torek 
sestali na volilni skupščini delegati 
republiškega sindikata delavcev v 
kmetijstvu, živilski in tobačni indu
striji Slovenije. Potem, ko so dele
gati skupščine sprejeli poslovnik o 
delu skupščine in izvolili organe 
skupščine, je sledila razprava o 
poročilu republiškega odbora v 
obdobju 1974—78; njegova dejav
nost je v tem obdobju v celoti teme
ljila na sklepih 8. kongresa ZS Slo
venije. 

V obdobju od celjskega kongresa 
do danes so bila prizadevanja 
usmerjena v spremljanje razvoja in 
uspehov ter problemov družbeno 
organizirane kmetijske proizvod
nje, kmetijskih zadrug, živilske 
industrije, prometa z blagom. 

spremljanja in vzpodbujanja 
enakopravnega vključevanja zdru
ženih kmetov v razvijanje samo
upravnih odnosov v temeljnih 
organizacijah kooperantov, temelj
nih zadružnih organizacijah in zad
rugah. Zato se tudi stremi za mož
nost vključevanja združenih 
kmetov v članstvo sindikata, kar se 
je še zlasti odražalo v okviru 
razprave o predkongresnih doku
mentih za 9. kongres ZS Slovenije. 
Poročilo v strnjeni obliki navaja 
programske usmeritve delovanja in 
uresničevanje zastavljenih nalog. 

Na podlagi razprave in nedoreče
nosti v dosedanjem delovanju, je 
potrebno graditi bodočo organiza
cijsko in vsebinsko naravnanost 
delovanja odbora. Delegati skup
ščine so sklepali tudi o bodoči 

usmeritvi, začasnem statutarnem 
sklepu o organiziranosti in delo
vanju sindikata; v nadaljevanju 
dela skupščine pa so razpravljali o 
dokumentih 9. kongresa ZS Slove
nije in 8. kongresa ZS Jugoslavije. 
Ob tej priložnosti so tudi razrešili 
dosedanje republiški odbor in nje
gove organe ter izvolili nove orga
ne. 

Pomembno je povedati, da so 
delegati skupščine svojo razpravo 
gradili predvsem na ugotovitvah in 
oceni samoupravno gospodarskih 
razmer v kmetijstvu in živilski 
industriji. Področje kmetijstva in 
živilske industrije se srečuje s števil
nimi problemi, katerih razreševanje 
zahteva izredno aktiven in odgovo
ren pristop. 

MG 
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ZA DRUŽBENOEKONOMSKO PLANIRANJE 
V okviru vsebinskih priprav na 9. kongres 

ZS Slovenge je dogovorjeno, da prevzamejo 
posamezne reg^e posamezne tematske 
razprave. Mariborska regija je nosilec razprave 
okrog samoupravnega družbenega planiranja, ki 
bo 10. oktobra v Mariboru in katerega namen 
je podrobni pregled dosedanjih aktivnosti na 
področju samoupravnega družbenega planic 
ranja. Vsi udeleženci posveta so že pred časom 
prejeli teze za posvet, v katerih so še posebej 
nakazana tista vprašanja, ki so bila pri sestavi 
plandcih dokumentov poscavljena ob stran. To 
90 vprašanja glede deklarativnosti planov, vloge 
in položaja delavcev v procesu nastajanja 
planskili dokumentov. 

Iz podravske regije bo na posvetu sodelovalo 
večje število dclovnili organizacij, zlasti tistih, 
ki so že pri dosedanjem planiranju dosegle 

določene rezultate tako v vsebinskem kot tudi 
v metodološkem pogledu. Tudi iz ptujske 
občine bo na posvetu sodelovalo več delovnih 
organizacij, med njimi TGA „Boris Kidrič" 
Kidričevo, Labod - temeljna organizacga 
Delta, splošna bobiišnica dr. Jožeta Potrča, 
AGIS, Komunalno podjetje in Mesokombinat 
Perutnina. 

V samoupravnem družbenem planiranju 
obstaja vrsta vsebinskih in metodoloških 
pomankpvosti od delovne skupine pa vse do 
sestavjene organizacge. Janko Mlakar, 
predsednik občinskega sveta ZS Ptuj je med 
drugim povedal, da jc le malo delovnih 
organizacg, ki imajo planiranje urejeno v 
skladu z zakonom o planiranju. Tako se 
sindikati zavzemajo, da pristop k samouprav
nemu planiranju ne sme biti statičen, niti 

materialno ekonomski, temveč družbeno 
ekonomski. 

Izrednega pomena je, tako poudarjajo v 
sindikatih, da samoupavno družbeno planiranje 
zajema tudi posebej za sindikat aktualna 
vprašanja od zaposlovanja, kadrovske politike, 
stanovanjske politike, pogojev dela, produk
tivnosti, izobraževanja in podobno. Delavec 
mora biti, podrobno informiran o vsebini 
planov, mora imeti vpUv na sestavo plana in 
biti mora sprotno obveščen o uresničevanju 
planskih nalog. 

Ob vsem tem je potrebno poudariti, da bo 
razprava na posvetu nakazala vrsto predlogov 
in stahšč, o katerih bo tekla poglobljena 
razprava še na 9. kongresu ZS Slovenge, ki bo 
25. in 26. oktobra v Mariboru. 

MG« 

Slovenska Bistrica 

Metalurg odslej 
štirinajstdnevnik 

Pred dnevi je izšla letošnja osma 
številka glasila delovnega kolektiva 
IMPOL iz Slovenske Bistrice. 
Metalurg, kot nosi ime vse od izida 
prve številke, je doslej izhajal en
krat v mesecu. Predvsem zaradi 
velike in pomembne vloge, ki jo je 
dal XI. kongres ZKJ obveščanju v 
združenem delu, kot tudi izkušnje 
iz prakse, da so bile mnogokrat 
vesli dokaj zapozjiele, med eno in 
drugo Številko glasila, so se v 
kolektivu odločili, da bodo odslej 
Metalurg izdajali štirinajstdnevno. 

Poletno počitniško obdobje je 
bilo tako prelomnica tudi na pod
ročju kvalitetnejšega in predvsem 
hitrejšega obveščanja zaposlenih v 
tem prek 2000 članskem kolektivu. 

Prva številka štirinajstdnevnika 
je že prišla med bralce in jim nadi 

bogato branje s številnih področij 
družbenop«.>liličnega življenja ob
čine in delovnega kolektiva, kot 
tudi pomembnejših dogodkov 
gospodarskega in družbenopoli
tičnega življenja v republiki. 

Osma številka Metalurga posve
ča posebno pozornost pripravam 
na bližnji kongres zveze sindikatov 
Slovenije, počitniški praksi, ki so 
jo v počitniškem obdobju 
opravljali v IMPOLU učenci in 
študentje, izobraževanju ob delu, 
obnovi cestnega in kanalizacijske
ga omrežja v občinskem središču 
Slovenski Bistrici ter dogodkom iz 
življenja zaposlenih v času letnih 
oddihov. 

Naslednja, deveta številka Me
talurga bo izšla 1. oktobra. 

Viktor HprvaL, 

Se sreča, da je letos mokra in vlažna jesen, drugače bi gozdu ob cesti 
Ptuj—Kidričevo—Sikole ,,trda predla". Zakaj? Že dalj časa namreč 
delavci TOZD Ceste urejujejo bankine, jarke in sekajo krošnje, skratka 
cestišče dobiva urejen videz. V prihodnosti tako ne bo nevarnosti, da bi 
suho vejevje odpadalo na cesto in povzroCilo prometne nezgode. To je 
dobra stran urejanja cese. 

Obstaja pa tudi slaba stran. Ob tej pomembm prometni cesti je 
veliko neurejenih, takoimenovanih ,.divjih" parkirišč. Veliko tujih in 

domačih voznikov se tukaj ustavi, se okrepča, poscadi cigareto itd. m i 
prav cigaretni ogorek bi lahko v tem času povzročil gozdu veliko škode. ' 
Ob cesti so namreč kupi posekanega suhega vejevja, ki ga delavci ne i 
odstranjujejo sproti. Suho vreme in majhna neprevidnost bi lahko ; 
povzročilo veliko materialno škodo. , 

fotozapis: zk I 

Ogenj bi lahko povzroča velik požar. Zato sedaj, ko Je še čas preprciimo 
tisa, kar je moč preprečiti 

Nenavadna najdba na gradbišču novega mostu pri Borfu 

500 kilogramov težka železna zver 

Takšna je bila najdena železna zver, razstrelili so jo v petek ob 
16.35 v gozdu ob cesti Ptuj-Slovenska Bistrica foto- zle 

„Z buldožerjem sem razširjal cesto pri novem borlskem mostu na 
desnem bregu reke Drave, z delovno desko stroja sem rinil v zemljo in 
zadel ob trd železni predmet", je pripovedoval delavec celjskega Ingrada, 
.\lojz Dovečar. Naključje je hotelo, da se je v bližini buldožerja znašel 
strojnik Janko Kolarič, ki je voznika opozoril, da pred seboj rine težko 
bombo. Ves presenečen je stroj ustavil in se sam prepričal. Res, bila je 
ogromna železna zver, ki je nemo zijala iz zemlje. Kot nam je zatrdil 
pooblaščeni strokovnjak civilne zaščite na oddelku za ljudsko obrambo, 
Alojz Korošec, jc v zemljo bila zarita najmanj 500 kilogramov težka 
letalska bomba. Poreklo bombe ni bilo mogoče odkriti, kajti bomba je 
bila močno načeta z rjo. 

V desetih letili razminiranja, iskanja in razstreljevanja bomb je 
najdba ob borlskem mostu največja trofeja Alojza Korošca in kot sam 
velikokrat reče, „napake pri svojem delu še nisem napravil, sicer danes ne 
bi bil tu med vami, živimi ljudmi." 

Alojz Korošec je ob tej priložnosti tudi opozoril vse delovne 
organizacije, ki se lotevajo novogradenj, predvsem tam kjer so že našli 
bombe, naj bodo previdni in naj opozorijo oddelke za ljudsko obrambo, 
da bodo strokovnjaki s posebnimi napravami preiskali zemljišče. 

zk 

K o m u n a i n o p o d j e t j e P t u j , 
T O Z D C E S T E z n . s o l . o . , 

s p r e j m e 
delavca za opravljanje naslednjih delovnih nalog: 

Strojnika 
za nedoločen čas s poininri delovnim časom 

Pogoji za sprejem: 
1. izpit za strojnika gradbene mehanizacije 
2. triletna praksa 
3. odslužen vojaški rok 
4. poskusna doba 60 dni 
Prošnje pošljite na naslov Komunalnega podjetja Ptuj, TOZD 
Ceste z n. sol. o., komisija za medsebojna razmerja. 

Subvencioniranje cen 
v vzgojno varstvenem 

zavodu 
Skupnost otroškega varstva 

občine Ptuj je za letošnje leto 
namenilo 40 tisoč dinarjev kot 
pomoč tistim staršem, ki ne bodo 
mogli plačati v celoti oskrbnine za 
svojega otroka v jaslih ah vrtcu. V 
ta namen je bila pri dcupnosti 
otro3kega varstva imenovana tudi 
po.sebna komisija, ki ji ^'ledseduje 
Jelena Letonja. Na zadnji - drugi 
seji so tudi obravnavali vse vloge 
in se dogovorili za merila po 
katerih bodo lahko subvencioni
ranje priznavah. Tako se je 
komisga odločila, da bodo za 
otroke družin kjer imajo do 600 
dinarjev mesečnega dohodka na 
člana družine, v celoti plačevali 
oskrbnino za otroka v jaslih ali 
vrtcu, od 600 do 1000 dinarjev -
do 50 % mesečnega zneska, tem 
kjer je na družinskega od 1000 do 
15000 dinarjev mesečnega do
hodka pa bo priznana 25 % 
subvencija. 

V posebnem oddelku vzgojno-
varstvenega zavoda v Ptuju pa bo 
prosilcem v celoti priznana 

subvencga, ker imajo starši vrsto 
dodatnih stroškov s prevozi. 

Komisga se je v zvezi z vsemi 
prosilci za dodatno pomoč pri 
plačevanju oskrbnine v VVZ 
obrnila tudi na posamezne 
krajevne skupnosti iz katerih so 
dobili tudi ustrezno mnenje o 
nujnosti take pomoči in če je 
zahtevek upravičen ali ne. 

Po dclepu omenjene komisije so 
dvanajstim otrokom priznali 
Ix)moč v celoti, .šestim 50 %, 
petim 25 % subvencgo, enemu 
otioku pa zaradi previsokega 
dohodka na družinskega člana 
pomoči niso odobrili. 

mš 

Rdeči križ Slovenije se pridružuje splošnim prizadevanjenn za gospodarsko stabili
zacijo, za večje varčevanje ter ohranitev naravnih bogastev zlasti gozdov in napredek 
higiene. 
Zato bo 

2. OKTOBRA 19/8 ORGANIZIRAL 
akcijo zbiranja papirja in papirne embalaže od 8. do 18. ure v vseh krajevnih 
skupnost ih Ptuja, v KS Hajdini , KS Kidričevo in v KS Rogoznica; 
3 . OKTOBRA 1378 PA BO ORGANIZIRAL 
akci jo zbiranja papirja v delovnih organizacijah od 6. do 13. ure. 
Darovani papir zberete, zvežete v svežnje in ga ob akciji za zbiranje zložite pred 
vhodna vrata na ulico. 
Tako boste v najkonkretnejši obliki neposredno prispevali k splošnemu varčevanju, 
varstvu gozdov in napredku higiene. 
V pr imeru, da bi bilo papirja in papirne embalaže za kamion, obvestite občinsko 
organizacijo Rdečega križa Ptuj , te l . 771-542 (vsaj dva dni pred akcijo) da bo organi
ziral poseben prevoz. OBČINSKA O R G A N I Z A C I J A 

RDEČEGA KRIŽA PTUJ 

Soočanje s problematiko 
temeljnih sindikalnih sredin 

Predstavniki občinskega sveta ZS Ftu.) so v pre
teklem tednu obiskali nakatere delovne organizacije 
ptujske občme. Obiski delovnih organizacij tako so 
odločili pri občinskem svetu bodo postali v prihodnje 
stalna oblika dela, kajti le sprotno ugotavljanje pro
blematike in takojšnje usmeritve lahko pripeljejo do 
dobrih rezultatov. Sredi priprav na 9. kongres slo
venskih sindikatov je še toliko pomembneje, da ugo
tavljamo, kje smo na področju utrjevanja sindikalne 
organiziranosti, gospodarjenja in sploh družbeno
ekonomskega položaja delavcev. 

Ko so se predstavniki občinskega sveta pogo
varjali s predstavniki temeljne organizacije TVI 
Majšperk, ki je vključena v delovno organizacijo Me-
rinka, so lahko ugotovili, da je povezava z Merinko 
že prinesla dobre rezultate. Največko pozornost v 
proizvodnji posvečajo prav kakovosti izdelkov in do
govorjenim rokom. V prihodnje pa želijo pro
izvodnjo usmerili v izdelavo dragih in kakovostnih 
tkanin. .Med slovenskimi volnarji po doseženih re
zultatih v zadnjem obdobju že zavzemajo vidno 
mesto. Samo v modernizacijo strojnega parka bodo 
do konca letos in še v prihodnjem letu skupno name
nili 650 milijonov dinarjev. Izredno pozornost pa 

posvečajo izboljšanju delovnih pogojev, ki še niso 
najboljši. Smelo razmiSljajo tudi o ukinitvi nočnega 
dela, tako da bi v prihodnje delali le v dveh izmenah. 
Seveda pa takšna organizacija dela zahteva določene 
razmere, ki v tem trenutku takšnega prehoda še ne 
dovoljujejo. 

Na pogovoru, so poleg direktorja Jožeta Pavleni-
ča, sodelovali Rozina Markovič, Maks Sagadin, 
Junko Mlakar in Franc Klemenčič. V dnigem delu 
obiska so se predstavniki občinskega sveta ZS Ptuj 
sestali še s člani sindikalne organizacije TVI; navzoči 
pa so bili tudifredstavnikiZSMS in drugi. Ob tej pri
ložnosti so tudi poudarili, da z velikim optimizmom 
gledajo v bodočnost, ker več ne poslujejo z izgubo in 
iz dneva v dan dosegajo boljše rezultate v pro
izvodnem smislu. 

Tudi ostalim vprašanjem kot so stanovanjski 
problemi, kadrovski problemi so tokrat posvetili 
precej razprave. Kadrovski problem je prisoten v 
celotni tekstilni industriji, potrebno pozornost pa mu 
posvečajo tudi v TVI Majšperk. Svojo štipendijsko 
politiko so zastavili tako, da dajejo prednost domači
nom. 

MG 
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ZVEZA 
KOMUNISTOV Nove metode dela 

Nekatere osnovne organizacije ZK v ptujski 
občini, predvsem v večjih organizacijah združenega 
dela, so pričele z uresničevanjem metod dela, ki so 
bile sprejete na kongresih slovenskih in jugoslovan
skih komunistov. To so predvsem OO ZK v TGA, 
Agisu in Kmetijskem kombinatu. Osnovne organi
zacije v temeljnih organizacijah so postale pobudniki 
problemskih konferenc, na katerih obravnavajo 
problematiko posamezne temeljne organizacije v 
okviru delovne organizacije. Vendar ne ostajajo v 
ozkih okvirih osnovne organizacije, temveč na 
problemski konferenci sodelujejo sekretarji ostalih 
0 0 ZK, predstavniki sindikata in mladine ter vodilni 
delavci. 

Tako je na primer OOZK v lOZD Proizvodnja 
aluminija pripravila osnutek odprtih vprašanj tako v 
TOZD kot v delovni organizaciji, saj je omenjena 
temeljna organizacija poslovala z izgubo. S priprav
ljenim gradivom so bili pred sestankom seznanjeni 
vsi, ki so se ga udeležili in tako so na seji razpravljali 
samo o teh problemih in sprejeli konkretne naloge. 
Zanimivo, kako trenutno stanje popraviti. Sekretarji 
ostalih osnovnih organizacij bodo na podlagi prvega 
sestanka pripravili sestanke v svojih osnovnih 
organizacijah ter tudi tam izoblikovali svoje 
predloge. Vsa stališča pa bodo obravnavali na skupni 
problemski konferenci na nivoju delovne organiza-

c^e in tako v krajšem času in najbrže dosti bolj 
kvalitetno zastavili akcijski program. 

Nove metode dela je zaslediti v omenjenih 
delovnih organizacijah, sčasoma pa jim bodo sledile 
O O ZK v ostalih delovnih sredinah, saj seje metoda 
izkazala kot zelo dobra. Dejstvo je, da težave, ki se 
pojavljajo v eni temeljni organizaciji niso samo 
njene, temveč so težave cely delovne organizacije, 
zato jih je potrebno tako tudi reševati in odpraviti 
miselnost, ki tako metodo dela zavira. Res je, da 
neprestano govorimo o obširnih gradivih, ki jih 
pripravljamo za seje. Res pa je tudi, da z dobrim 
gradivom, ki temeljito obravnava določeno proble
matiko, sestanek doseže svoj namen - pa tudi krajši 
je. Z drugimi besedami zapisano - ne samo delovni 
proces, tudi sestanek je potrebno dobro organizirati, 
če želimo doseči pričakovane rezultate, pa naj bo to 
v delovni sredini, v krajevni ali interesni skupnosti, 
društveni organizaciji. Da bi nove metode dela 
resnično uveljavili, pa je potrebno redno spremljati 
problematiko posameznega področja, kar je seveda 
naloga sekretarja in vseh komunistov v določeni 
sredini oziroma osnovni organizajami. 

Pravijo, da dobri zgledi vlečejo, - naj tudi 
primer omenjenih treh delovnih organizacij potrdi ta 
rek. 

HOTENJA MLADEGA ČLOVEKA 
Slovenska Bistrica^ 

Na območju občine Slovenska 
Bistrica so pred dnevi po zastavlje
nem delovnem programu zaključili 
s prvim krogom javnih razprav o 
kongresnih dokumentih za bližnji 
X. kongres ZSMS. Z aktivnostmi 
so mladi bistriške občine pričeli že 
mnogo pred odhodom na poletne 
počitnice. Med najštevilnejšimi, 
predvsem v začetnem obdobju, so 
bile kulturne prireditve in športna 
srečanja. Vsa pa so posvetili pri
pravam na 10. kongres ZSMS. 

Kolikor krajše postaja obdobje 
do kongresa, tem bolj intenzivne 
postajajo konkretne oblike ak
tivnosti v smeri sprejemanja 
zaključkov, ki bodo služili kot 
smernice bodočega dela mladih te 
občine, kot tudi gradivo, namenje
no delegatom, da se bodo lahko z 
njihovo vsebino tvorno vključili v 
razprave na kongresu, ali kako 
drugače dali svoj prispevek temu 
velikemu dogodku. 

Iz občine Slovenska Bistrica se 
bo X. kongresa ZSMS udeležilo 
skupno osem delegatov, ki so si 
prav v obdobju prvih dni po 
dopustniškem času pridobili veliko 
novih spoznanj in tudi izkušenj za 
še uspešnejše delovanje v tej orga
nizaciji. Na kongres bodo lahko 
odšli povsem pripravljeni z jasnimi 
stališči in konkretnimi predlogi za 
izboljšanje aktivnosti mladih tako 
v kmetijstvu, kjer deluje veliko 
število mladih bistriške občine, kot 
tudi v delovnih kolektivih in šolah. 

Med osmimi delegati, ki se bodo 
iz občine Slovenska Bistrica 
udeležili X. kongresa ZSMS bo tu
di dvaindvajset-letni trgovec iz Zg. 
Polskave Jože Trglec. Njegova pot 
družbenopohtičnega aktivista se je 
strmo povzpela v sam vrh OK 
ZSMS, s tem pa tudi družbenopo
litičnega življenja občine Sloven
ska Bistrica. Letos je uspešno 
zaključil politično šolo v Maribo
ru, bil je delegat na XI. kongresu 
ZKJ in opravlja vrsto družbenih in 
družbenopolitičnih funkcij pri 
mladini in v krajevni skupnosti Zg. 
Polskava kjer prebiva. Od le
tošnjega avgusta pa je predsednik 
OK ZSMS Slovenska Bistrica. 

KAKO STE SI PRI OK ZSMS 
ZASTAVILI NAČRT PRED
KONGRESNE AKTIVNOSTI? 

,,S samimi pripravami na kon
gres smo pričeli dovolj zgodaj, to 
pa zato, da nam ob sprejemanju 
zaključkov ne bi zmanjkalo časa, 
kar se je pri določenih akcijah že 
zgodilo. Operativni in vsebinski 
del priprav smo sprejeli že v pred-

počitniškem obdobju, na volilni 
konferenci. Takrat smo se 
dogovorili, da bodo razprave 
potekale do 17. septembra v vseh 
osnovnih organizacijah ZSMS. 
Posebno po/ornost so v njih 
posvečali oceni dosedanjega dela, 
načrtovanju novih akcij in 
kadrovskih preoblikovanj, vklju
čevanju mladih v družbenopoli

tična in kulturna dogajanja kraja 
kjer prebivajo, predvsem v delov
nih kolektivih, krajevnih skupnos
tih šolah in društvih. Največji del 
razprav pa so namenili 
obravnavam predkongresnih ma
terialov. Vseh razprav so se 
udeležili člani OK ZSMS, ki so 
skupno s predstavniki OO ZMS 
sestavljali tudi občinski odbor za 
spremljanje in uresničevanje raz
prav in drugih predkongresnih 
aktivnosti. 

Kljub temu, da so danes razpra
ve po OO ZSMS že zaključene, 
delegati kongresa in člani OK 
ZSMS nimajo prostega časa, saj 
jih čaka ocenjevanje razprav in 
izoblikovanje stališč in sklepov. 

Delež delegatov v predkongres
nih pripravah je zelo velik, saj so z 
njimi skoraj vsako minuto tesno 
povezani. Medtem ko so se dnevno 
udeleževali razprav v osnovnih 
organizacijah, so se tudi aktivno 
udeleževali v oblikovanju novih 
aktivnosti mladih v posameznih 
sredinah. Iz njih so osvojili tudi 

mnoge napotke in naloge za 
prihodnje delovanje na 
družbenopolitičnem in tudi inte
resnih področjih. Kot izliodišča 
razprav pa so bila v skoraj vseh 
sredinah utrjevanje ljudske ob
rambe in družbene samozaščite, 
naloge je nakazal XL kongres 
ZKJ, kot tudi študija Edvarda 
Kardelja. Pomembno pozornost 
nadaljnje aktivnosti mladih pa so 
posvetili tudi družbenopolitičnem 
izobraževanju, kulturnem življenju 
in športnim ter rekreativnim 
aktivnostim. O njihovi vlogi v živ
ljenjskem prostoru današnjega 
mladega človeka, bomo delegati te 
občine prav gotovo spregovorili 
tudi na desetem kongresu ZSMS. 

KATER.A PODROČJA R A Z 
PRAV v OO ZSMS SO M L A D I 
POSTAVLJALI v OSPREDJE? 

,,Posebno pozorno so ocenjevali 
dosedanje dosežke aktivnosti, saj 
so na osnovi teh in sklepov 
kongresov ZKJ in ZKS sprejemali 
tudi akcijske programe za nasled
nje obdobje. Svoja hotenja, po
manjkljivosti in možnosti so iskali 
tudi v materialih za X. kongres 
ZSMS. Pri mladih bistriške občine 
je najmočneje pristno pomanjka
nje potrebnih prostorov za sestaja
nje, srečujejo se s kadrovsko 
problematiko v svojih vodstvih, 
prizadevajo si zagotoviti še večji 
vpliv v številnih oblikah 
samoupravljanja. Tudi financira
nje posameznih programiranih na
log velikokrat ovira njihovo 
uresničitev, ker jim finančnih 
sredstev primanjkuje. Prek svojih 
delegatov mladi bistriške občine 
pričakujejo od kongresa odgovore 
na mnoga njihova vprašanja. 

K A K S N E N A L O G E Č A K A J O 
M L A D E D O K O N G R E S A ? 

V kratkem se bo sestalo pred
sedstvo OK ZSMS, ki bo obliko
valo vse predloge in pripombe, da
ne v osnovnih organizacijah in jih 
nato dalo v obravnavo področnim 
konferencam ZSMS. Zaključek 
razprav pa bomo zabeležili s sejo 
OK ZSMS, ki bo najpozneje do 5.; 
oktobra. Na tej seji bomo združili 
vsa gradiva ter na osnovi njihovih, 
zaključkov določili tudi teme o 
katerih bodo naši delegati raz
pravljali na kongresu. Načrtuje
mo, da se bo iz naše občine vklju
čilo v razprave na kongresu vsaj 
šest delegatov. Vsi bodo predali 
tudi pismene razprave. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Jože Trglec, delegat kongresa 
Z S M S . 

DELAVEC MORA POSTATI ODLOČILEN 
DEJAVNIK KULTURNE POLITIKE 

Novoimenovane komisije in 
sveti pri občinskem svetu Z S Ptuj 
so že pričele z delom. Komisija za 
kulturo in medrepubliško sodelo
vanje pri občinskem svetu je na 
prvi seji, ki je bila v preteklem 
tednu,^ obravnavala programska 
izhodišča nadaljnjega dela. Po
stavila je trdne temelje, na katerih 
bo gradila bodoče kulturno in 
medrepubliško delovanje. Posebno 
pozornost bo namenila nenehni 
skrbi za dvig kulturne ravni, 
utrjevanju delegatskih odnosov v 
kulturi in podobno. Komisija si bo 
tudi v prihodnje prizadevala, da bi 
naj vsaj v večjih delovnih 
organizacijah pričeli z delom 
organizatorji kulturnega življenja; 
ustanovljene pa naj bi bile tudi 
stalne komisije za kulturo, 

izobraževanje in družabno življe
nje. 

Razširjanju dobre knjige med 
delavci je prav tako posvetiti večjo 
pozornost. Stalno je potrebno 
spremljati delovanje prosvetnih 
društev v krajevnih skupnostih in 
delavsko prosvetnih društev ter 
aktivno sodelovati pri razreševanju 
te problematike. Nova naloga 
komisije je ureditev sindikalnega 
arhiva in arhiva medrepubliškega 
sodelovanja. Prav tako je potrebno 
spremljati vpliv združenega dela 
na oblikovanje programov kul
turnih ustanov. 

Člani komisije so se dogovorili, 
da bodo program dela izdelali do 
konca leta. V tem času bi naj tudi 
izdelali posebno anketo o 

kulturnih potrebah v temeljnih 
sredinah. 

Ob tej priložnosti so se tudi 
dogovorili za praznovanje dneva 
republike in 35-obletnice II. 
zasedanja AVNOJ-a. Nosilec 
aktivnosti v zvezi s proslavo 29. 
novembra v združenem delu je 
sindikat, v krajevnih skupnostih 
pa socialistična zveza. Da bi 
pričeli priprave na praznovanje 
pravočasno, so predlagali, da se 
naj v sleherni temeljni sredini 
ustanovi poseben odbor, ki ga 
sestavljajo predstavniki družbeno
političnih organizacij in samo
upravnih organov in pripravi 
program praznovanja. Programe je 
potrebno oddati do 15. novembra 
na občinski svet ZS Ptuj. 

MG 

Prisrčno srečanje v Arandjelovcu 
Ob vsakoletnih srečanjih v 

Arandjelovcu, ob prazniku obči
ne, zapišemo, da je bilo — 
enkratno. In res je. Tudi letos je 
bilo tako. Ne samo predstavniki 
občine, vsi občani so sprejeli goste 
za svoje, pa naj je bila to 
delegacga Ptuja, Zaboka ali 
Hanpjeska. 

Letošnji praznik so Arandjelov-
čani proslavili z novimi delovnimi 
zmagami. Pričeli so z gradnjo 
tiskarne in tovarne dežnikov, 
odprli pa so obnovljeno šolsko 
poslopje za usmerjeno izobra
ževanje, v tem mesecu bodo 
predali svojemu namenu novo 
blagovnico in hotel s 600 
posteljami.^ 

Člani naše delagacije, vodil jo je 
dr. Cveto Doplihar, predsednik 
ptujske občine, so se s predstavnii 
Arandjelovca pogovarjali o dose
danjem sodelovanju na družbeno
političnem in predvsem gospo
darskem področju. Tako so se 
tudi letos dogovorili, da je 

potrebno sodelovanje poglobiti, 
predvsem pa vzpodbuditi ze pred 
leti zastavljeno akcijo na področju 
gostinstva. Tako bi naj v Ptuju 
organizirali ,,teden srbske kuhic 
nje", v Arandjelovcu pa ,,teden 
slovenske kuhinje". Ideja je resda 
stara, pa vendar toliko zanimiva in 
dobra^ da je prav čudno, zakaj še 
ni prišlo do uresničitve. Najbrze je 
vzrok v „neelastičnosti" naših 
gostincev, ki bi se od kolegov iz 
Arandjelovca lahko marsičesa 
naučili — pa naj bo to v strežbi, 
organizaciji dela ali pa v umetnosti 
kuhanja. Pa tudi druga plat tega 
srečanja je pomembna. Nasi 
občani bi se tako še boljespoznali 
navade pobratene občine in 
njihove stare običaje, ki jih v tem 
lepem šumadijskem kraju zvesto 
ohranjajo. 

Člani delegacij vseh treh občin 
in predstavniki Arandjelovca pa so 
se dogovorili, da bi družbeno
politične organizacije v omenjenih 
občinah razpravljale o predlogu 

delegacije iz Hanpjeska — 
predlagali so namreč srečanje vseh 
štirih občin tudi v tem kraju in v 
Zaboku, ob njihovem občinskem 
prazniku. Tako bi naj bilo jprvo 
srečanje 9. maja v Zaboku, ce se 
bodo vse občine odločile za 
omenjeni predlog. Tako bi bratske 
vezi poglobili in pričeli razvijati 
sodelovanje tudi z ostalima dvema 
občinama, ki si tega prav tako 
žele. N. D. 

Priprave na volitve 
v polnem teku 

že v mesecu juniju so se v občini Ormož začeli dogovori o pripravah 
na volitve v krajevne samoupravo in sociahstično zvezo. Pred dnevi so se 
na ravni socialistične zveze konkretno dogovorili za potek volitev in 
akcije tudi rokovno zastavili. V celoti sta že izdelana kandidacijski in 
volilni postopek, tako za organe krajevne samouprave kot za telesa v 
socialistični zvezi delovnega ljudstva. 

V občini Ormož so se na zborih in na ravni občine dogovorili za 
naloge, ki so v tem obdobju. Najvažnejše pri vsem je, da se s potekom 
priprav na volitve seznani čim večje število občanov in delovnih ljudi, da 
Do tako mogoče zbrati v organe krajevne skupščine in krajevne 
konference socialistične zveze sposobne in delovne ljudi. Na zborih 
vaščanov bodo predstavniki socialistične zveze obravnavali in razlagali 
samoupravno organiziranost organov KS in SZDL ter ob tem izvedh 
postopek evidentiranja možnih kandidatov za vodstvene funkcije. Obe 
akciji tečeta vzporedno, kar pomeni, da bodo v občini pridobih na času 
in ljudem omogočili neposredno odločanje. 

Volitve bodo 10. decembra, ko bodo volili vaške odbore za 
socialistično zvezo in vaške svete za organe KS. Ob tej priložnosti bodo v 
nekaterili krajevnih skupnostih še razpisali referendum za krajevni 
samoprispevek, ponekod se bodo občani s svojim ,,da" odločali za 
podaljšanje uvedbe samoprispevka. V občini bodo konstituiranje 
skupščin KS opravili do 20. decembra, krajevne konference pa bodo 
oblicovali v mesecu januarju prihodnjega leta. 

V občini Ormož so samoupravno organiziranost krajevnih skupnosti 
zastavili že leta 1974 in bodo s takratnimi izhodišči nadaljevali tudi 
sedaj, tako ne bo nobenih bistvenih sprememb pri organb.iranju krajevne 
samouprave. Torej vnaprej Se vedno osem krajevnili skupnosti in večje 
število vaških svetov m odborov. (O samoupravni preobrazbi v KS Ormož 
pa bi vseeno morali razmišljati, kajti ta KS je glede na število vasi in 
prebivalcev dokaj velika in veljalo bi, da bi oblikovah vsaj dve KS in sicer 
eno v mestnem jedru, drugo v naseljih izven mesta. Ne gre pozabiti tudi 
na dejstvo, da se bo ob gradnji sladkorne tovarne razvilo tudi novo 
urbano naselje. Op. p.) 

Prvi del evidentiranja je v občini že opravljen, sedaj poteka tako 
imenovana druga faza evidentiranja, kjer se predstavniki društev, 
družbenopolitičnih in družbenih organizacij že konkretno dogovarjajo o 
vseh možnih kandidatih za funkcije v krajevni samoupravi in krajevni 
konferenci socialistične zveze. Seveda pa bo odločujoča beseda „padla" 
prav na zborih vaščanov in delovnih ljudi. Ne smemo ob tem prezreti 
tudi vlogo združenega dela, ki iz delovnih množic tudi evidentira v 
skupščino KS svoje delegate. Združeno delo mora postati sestavni del 
vsake krajevne skupnosti in tudi vir financiranja. 

zk 

S SKUPNE SEJE OK ZKS iN OS ZSS PTUJ 

Sistematično zastavili delo 
Na včerajšnji skupni seji so člani 

občinske organizacije Zveze komu
nistov in občinskega sveta Zveze 
sindikatov v Ptuju osrednjo razpra
vo namenili samoupravni organizi
ranosti združenega dela v naši 
občini v skladu z določili zakona o 
združenem delu. Z doseženo stop
njo organiziranosti ne moremo biti 
zadovoljni, so ugotovili, saj so 
opozorili na nekatere pomanjklji
vosti in neizkoriščene možnosti — 
predvsem v organiziranju novih 
TOZD. O nalogah, ki jih je potreb
no v najkrajšem času izpolniti, smo 
povprašali Milana Kneževiča, 
sekretarja komiteja OK ZKS Ptuj: 

,,Značilnost sedanjega obdobja 
je težnja po široki družbeni aktiv
nosti, ki je predpogoj za spremem
bo stanja v družbi kot celoti, da bi 
dosegali boljše rezultate. Zato je 
potrebno napraviti realno analizo 
stanja in delo sistematično zasta
viti. Hitreje moramo reševati vpra
šanja na področju družbenopoli
tičnih odnosov, — to je pri izgrad
nji družbenopolitičnega sistema, 
materialne proizvodnje, kar 
pomeni dvigniti in okrepiti mate
rialno osnovo združenega dela ter 
vsebinsko in kvalitetno dograditi 
odnose v svobodni menjavi dela. 
Vse to z namenom, okrepiti dve 
osnovni celici naše družbe — 
TOZD in krajevne skupnosti. S tem 
bi utrdili tudi družbenoekonomski 
položaj delavca in delavskega raz
reda v celoti. Naša osnovna usme
ritev so prizadevanja za množično 
vključitev delavcev in občanov v 
reguliranje in upravljanje družbe
nih razmer po določilih ustave, 
zakona o združenem delu in doku
mentov Zveze komunistov." 

Kako bodo člani ZK uresničevali 
zadane naloge? 

,,Prav gotovo se v bitki za nove 
neposredne družbene odnose pose
bej izpostavlja vloga in mesto ZK, 
ki se mora kot revolucionarna, 
idejna in vodilna sila delavskega 
razreda najprej sama množično, z 
ustreznimi metodanu, vkliučiti v 

vsakodnevne akcije, da bi s tem 
razgibala in animirala družbenopo
litično dejavnost ter pritegnila vse 
ostale družbene sile k izpeljavi vseh 
konkretnih akcijskih nalog. Zato 
smo v naši občini v pokongresnem 
obdobju opravili nekaj pomembnih 
nalog: reorganizirali smo občinsko 
organizacijo ZK in njene organe, 
vzpostavili neposredno povezavo 
komiteja, občinske konference in 
osnovnih organizacij ZK, dopolnili 
program dela s konkretnimi nalo
gami, okrepili vrste ZK z novimi 
člani, dopolnili metode in vsebino 
dela v celotni organizacijski struk
turi ter široko zastavili aktivnosti 
na posameznih delovnih področjih. 
Naše delo smo zastavili tako, da 
bomo delovali čimbolj znotraj 
množičnih družbenopolitičnih orga
nizacij, združenega dela. Člani 
komiteja, konference in njunih 
komisij morajo biti neposredno 
povezani prek osnovnih organizacij 
s tekočimi problemi, ki se pojavlja
jo v praksi. Neprestano moramo 
spremljati dogajanja v temeljnih in 
drugih organizacijah združenega 
dela, v krajevnih skupnostih, inte
resnih skupnostih, delegatskem 
sistemu ter težiti za boljšo objek
tivno obveščenost, da bi lahko real
no zasledovali interese delovnih 
ljudi in občanov in v tej smeri 
načrtovali naloge. Borili se bomo 
za izpeljavo akcij prek delegatskega 
sistema, intenzivno bomo delali na 
področju idejnopolitičnega uspo
sabljanja v novih razmerah, zlasti 
vodstev ZK. Posebno pozornost 
bomo posvetili delovanju ZK na 
tistih področjih, kjer smo bili dos
lej premalo prisotni." 

Katera področja so to? 
,,Gre za uresničevanja družbeno^ 

ekonomskih odnosov v združenem 
delu in za nadaljnji razvoj družbe
nopolitičnega sistema s posebnim 
povdarkom na uveljavljanju dele
gatskega sistema. Na področju 
družbenoekonomskih odnosov so v 
ospredju naslednja vprašanja: 

samoupravno organiziranje zdru-
• žea«ea.dela in usklajevanje samo

upravnih aktov z določili zakona o 
združenem delu, kar je bila tudi 
tema skupne konference. Ugotav
ljamo, da nas tu čaka še precej na
log, da v nekaterih področjih kas-
nimo z realizacijo in da nam ob 
vsem tem ostaja zelo malo časa. 
Vprašanje organiziranosti zaseb
nega kmetijstva je za našo občino 
posebnega pomena, saj se pretežni 
del prebivalcev ukvarja s kmetijsko 
dejavnostjo, ki predstavlja močan 
potencial za hitrejši razvoj, vendar 
je neustrezno organizirano. 

Sproti moramo spremljati stanje 
gospodarskih gibanj in iskati prave 
vzroke slabih rezultatov v nekaterih 
TOZD ter zahtevati odgovornost 
komunistov in drugih subjektivnih 
sil za sprejemanje in izvajanje ukre
pov v zvezi s sanacijo kritičnih 
delovnih organizacij. Ob vsem tem 
si je prizadevati za uveljavljanje 
tako imenovanih kvalitetnih dejav
nikov gospodarjenja. Vrsta naših 
OZD ima nizko produktivnost, 
slabo izkoriščajo zmogljivosti in 
delovni čas, slaba je organizacija 
dela, ne uresničujemo načela 
delitve po delu in rezultatih dela. 
Integracijski procesi zaostajajo na 
pol poti. Potrebno je dati novim 
oblikam organiziranja tudi novo 
vsebino. Zavedati pa se moramo, 
da integracija ni samo stvar delov
ne ali temeljne organizacije in da z 
družbenimi sredstvi ne more uprav
ljati samo kolektiv. Tu se izpostav
lja vprašanje soodvisnosti v zdru
ženem delu in podrejanja širšim 
družbenim interesom. Povezovanje 
mora biti stvar delavcev, ne pa 
vpliv ozkih struktur, podlaga pa 
mora biti ekonomska upravičenost. 
Ob letošnjem stanju v ptujskem 
gospodarstvu je potrebno izposta
viti odgovornost ne samo komuni
stov, ampak slehernega delavca do 
vprašanja delitvenega razmerja v 
čistem dohodku, kjer nam zlasti 
osebni dohodki rastejo mimo vseh 
dogovorjenih meril. Skrajni čas je, 
da vzpostavimo soodvisnost oseb
nih dohodkov in produktivnosti 
dela ter da dopolnimo samouprav

ne sporazume o delitvi dohodka in 
sredstev za osebne dohodke z merili 
po delu ter sproti usklajujemo 
porabo z ostalim dohodkom. 

§e vedno imamo velike defekte v 
družbenem planiranju, zlasti ugo
tavljamo ogromno formalizma — 
to je nerealnost in podjetniško 
obnašanje v posameznih temeljnih 
organizacijah." 

Zveza komunistov je zastavila 
tudi razpravo o uresničevanju druž
benoekonomskih odnosov v stano
vanjskem gospodarstvu. Katere 
naloge je potrebno v tem obdobju 
opraviti na tem področju? 

,,V stanovanjski politiki mora
mo hitreje uresničevati družbeno
ekonomske odnose. V razreševanje 
te problematike se mora poleg 
samoupravne stanovanjske skup
nosti vključiti tudi skupnost za 
socialno varstvo in tudi upravni 
organi skupščine občine. Ne gre 
samo za ekonomske stanarine, 
ampak za vrsto problemov, ki zavi
rajo intenzivno in racionalno 
pridobivanje stanovanjskih po
vršin. Gre za prostorsko planira
nje, arheološke raziskave, pridobi
vanje različnih dovoljenj za grad
njo, vprašanje družbeno organizi
rane zasebne gradnje, vpliv upo
rabnikov na novogradnje, za boljše 
vzdrževanje stanovanjskega fonda 
in podobno." 

Kako daleč smo v svobodni 
menjavi dela? 

,,Tu še nismo presegli proračun
ske miselnosti. Samoupravne inte
resne skupnosti morajo postati 
mesto dogovarjanja in ne odloča
nja. Občinske interesne skupnosti 
se morajo uveljaviti kot integralne 
skupnosti odnosov na posameznem 
področju. Tudi vprašanje ekono
mičnosti skupnih in javnih služb je 
eno izmed bistvenih in mu moramo 
posvetiti v bodoče več pozornosti. 

V ZK in ostalih DPO, v združe
nem delu nas čaka veliko odgovor
nega dela. Uspešni bomo le, če se 
bomo znali hitro poenotiti ter 
skupno delati." 

N. D. 
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Stiska 
na pokopališču 

Na pokopališču v Slovenski Bistrici se zadnje čase vse bolj srečujejo 
s težavami kam pokopavati mrtve. Za tiste kateriii n^bligi že imajo svoje 
grobove takega problema ni, mnogo teže pa je kadar je potrebno najti 
prostor za novi grob. Zaradi rasti števila novih grobov so morah v več 

Erimerih ukiniti tudi nekatere poti na pokopališču, da pokojnikov ne bi 
ilo potrebno pokopavati izven pokopališkega zidu. 

Takšno, prav gotovo zaskrb^ujoče stanje je vzpodbudilo odgovorne 
v R.rajevni skupnosti Slovendca Bistrica, da so pričefi resneje razmiš^ati o 
reševanju tega problema. Zamisel o potrebi po razširitvi pokopališča 
nikakor ni nova, samo preveč odlašanja je bilo. Projekt o razširitvi 
pokopališča v Slovenski Bistrici je že pripravljen, načrtuje pa njegovo 
povečanje na severni strani. Sedaj iscejo samo še izvajalci za 
razparccliranje grobišč in tudi ureditev vseh ostalih potrebnih dodatkov. 

Sedajje že tudi znano, da bo celotna invcsticg a "razširitve bistriškega 
pokopališča veljala okoli 600.000 dinarjev in bo pomenila pridobitev 
okoh 400 novih grobov. 

Viktor Horvat 

Polovica srednjeročnega 
družbenega plana 

Potekla je prva polovica 
obdobja izvajanja srednjeročnega 
družbenega plana občine Sloven
ska Bistrica za 1976-80. Med 
osnovnimi ugotovitvami doseženih 
uspehov v okviru planiranega 
vlaganja v gospodarski razvoj je 
potrebno omeniti, da v tem času 
ni bilo občutit i večjih težav z 
energetskimi in transportnimi viri, 
kar je v veliki men vplivalo na 
dokaj ugodne poslovne rezultate. 
Nekoliko močneje je bilo 

Crizadeto le kmetijstvo, in to v 
mskem letu ob spomladanski 

pozebi, ki se je nekoliko blažja 
ponovila tudi letos. Skromnejši je 
bil tudi napredek v smeri 
finalizacije proizvodov, medtem 
ko nekatere DO še vedno nimajo 
ustreznih razvojnih programov. 

Skupne naložbe v razvoj 
gospodarstva bistriške občine so v 
preteklem letu znašale okoli 
239 ,400 .000 dinarjev, od tega je 
bilo za 64 odstotkov sredstev 

vloženih v nove zmogljivosti. 
V občini tudi ugotavljajo, da se 

predvidevanja, zastavljena v druž
benem planu dokaj ugodno 
ureničujejo na ostalih področjih, 
kljub nekaterim težavam. Te so 
predvsem v porastu cen mate
rialom in uslugam. Prisotne pa so 
tudi visoke zakonske in po 
sporazumih dogovorjene obvez
nosti. Posledica tega je bila v 
porastu cen nekaterih izdelkov. 
Lansko leto so cene v industriji te 
občine, porastle za 13,4 odstotka, 
v kmetijstvu za 1, v gradbeništvu 
in montaži pa za 14 odstotkov. 
Največji porast cen pa so 
zabeležili v stanovanjsko komu
nalnih dejavnostih, kjer znaša ta 
24,6 odstotka. 

Kljub vsem tem težavam pa v 
bistriški občini ugotavljajo, da 
dokaj uspešno uresničujejo ostale 
naloge srednjeročnega razvojnega 
plana. 

Viktor Horvat 

ODGOVORI NA PISMA BRALCEV 

Resnica o starem in novem 
pokopališču v Ptuju 

PRED KRATKIM SMO DOBILI V NA SE UREDNIŠTVO PISMO Z 
NASLEDNJO VSEBINO: 

ALIJETORES? 
Ne samo meni. mnogim med nami je ptujsko mestno pokopališče 

edini kraj, kamor zahajamo ob urah naše bridkosti. Meni in mnogim so 
se leta ie nagnila in nam prinesla trpko osamelost. Edino uteho nam 
lahko daje le pot k nememu grobu na starem pokopališču, kjer se 
prepletajo misli, kjer govori srce in tečejo solze. Verjemite, resnična 
iivljenjska potreba je to. Kam drugam naj se zatekam? Kdo me bo gledal 
kdo poslušal? 

Od 1. avgusta naprej me namreč razburjajo raznovrstne vesti, ki me 
tolčejo v sredino srca. A li je res, da je sedaj tako odločeno, da v dveh 
letih dragi grob lahko prekopljemo? Joj, če tega ne storimo, moramo pa 
oh izteku tega drugega leta, oziroma ie preje odstraniti nagrobnik in 
grobni okvir, ker bo pokopališče zravnano in spremenjeno v\ 
sprehajališče. Čez dve leti. Se preje, saj je 1. avgust ie precej za nami. \ 

AH je to res? Ne morem verjeti, da čez slabi 2 leti ne bo na starem \ 
mestnem pokopališču nobenega dragega groba več. 

TEDNIK, naš TEDNIK, prosim te povej nam resnico na tvojih 
straneh, pravo resnico glede tega, povej nam po domače in tako, kot je 
res. Hvala ti. 

Ker se po Ptuju razširjajo še 
druge vznemirljive govorice in ker 
je logično, da obstajajo določene 
nejasnosti glede ukinitve starega in 
z uvedbo novega pokopališča smo 
za pojasnilo zaprosili Metko 
Korošec, načelnico oddelka z 
gospodarstvo in urbanizem pri SO 
Ptuj, ki nam je takole odgovorila: 

,,Res je, s sklepom SO Ptuj 
smo s 1. avgustom opustili 
dosedanje mestno pokopališče v 
Ptuju. Po tem sklepu se mora 
pokopališče urediti v spominski 
park v skladu z ureditvenim 
načrtom, ki ga bo izdelala poobla
ščena projektivna organizacija, se
veda ob pogojih zavoda za 
spmeniško varstvo Maribor in pri
stojne sanitarne inšpekcije. Uredi
tveni načrt bo obravnavan v 
samoupravni komunalni skupnosti 
občine Ptuj. Moram povedati, da 
so z odstranitvijo pokopaliških 
objektov mišljeni zares le objekti 
(mrliška vežica) in pa seveda 
objekti — spomeniki, ki jih želijo 
občani prestaviti ali kako drugače 
odstraniti. Res je, da se bo to 
pokopališče po preteku dveh let 
uredilo kot spominski park in po 
tem roku prestavitve spomenikov 
ne bodo več dovoljene. Na kakšen 
način pa se uredilo pokopališče po 
tem roku pa je seveda odvisno od 
ureditvenega načrta. Prav gotovo 
pa je namen spominskega parka v 
tem, da bo tistim, ki to želijo še 
zmeraj omogočeno prihajanje ob 
grobove svojcev. 

Naj povdarim, da je pred 
izdajo sklepa o opustitvi poko
pališča dat svoje mnenje tudi Za
vod za spomeniško varstvo Mari
bor, ki je pred tem s pomočjo 
svojih sodelavcev pokopališče pre
gledal in ugotovil, da bo treba 
nekatere grobove in nagrobnike 
(pomembnih osebnosti) ohraniti in 
vključiti v spominski park. V ta 
namen bo Zavod za spomeniško 
varstvo izdelal seznam teh grobov 
in način ureditve v parkovni 

ambient. V akcgo pa je vključil 
tudi Ljudsko in študgsko knjižnico 
v Ptuju, občinsko organizacijo 
ZZB NOV in Zgodovinski arhiv 
Ptuj. Seveda s tem namenom, da 
se ohranijo zares vsi tisti objekti 
(grobovi), ki so za Ptuj zgodovin
skega pomena." 

Gotovo vam je znano, da se 
občani pritožujejo tudi na način 
poslovitve od pokojnika in na 
pokopališki red na novem poko
pališču v Rogoznici. Kaj bi lahko 
povedali o tem? 

,,S0 Ptuj je pred kratkim izdala 
odlok o pogrebnih svečanostih v 
občini, ki se nanaša na vsa 
pokopališča, med tem ko ima 
vsako pokopališče svoj pokopali
ški red. Odlok o pogrebnih 
svečanostih pa nameravajo dopol
niti z novim poglavjem, ki bo ure
jalo pogrebne svečanosti na novem 
pokopališču v Rogoznici. In sicer 
tako, da bi te potekale v skladu z 
željamo občanov, obenem pa bi 
bila izpeljana določila novega 
pokopališkega reda. v Zvezi s tem 
je oddelek za gospodarstvo in 
urbanizem SO Ptuj predlagal 
Komunalnemu podjetju Ptuj, kot 
upravljalen pokopališča v Rogo
znici, da posreduje konkretne pre
dloge, na kak način naj bi bile te 
svečanosti izpeljane. Dokler pa 
spremembe niso posredovane in 
odobrene so Komunalnemu 
podjetju Ptuj predlagali začasno 
spremembo, da se navzočim dovoli 
spremljanje pokojnika, s tem, da 
sprevod ostane na asfaltiranih 
površinah. O tem predlogu pa 
seveda odloča Komunalno podjetje 
Ptuj." 

Upamo, da so s takšnim 
odgovorom zadovoljni vsi tisti, ki 
so jim po glavi rojile hude misli. 
Če ne pa nam dragi bralci še napi
šite kakšno pismo in še tako 
nejasno vprašanje bomo poskušali 
rešiti in najti primeren odgovor. 

M. Ozmec 

Problematika osnovne šole Franc Osojnik Ptuj 
Pri organizaciji dela v šolskem 

letu 1978/79 se je ponovno poka
zala v vsej resnosti problematika 
dela na našem zavodu. Tudi letos 
smo v zgradbo, ki je bila 
projektirana in tudi zgrajena za 
sprejem 450 učencev, natrpali 947 
otrok, kar je za polovico učencev 

več, kot jih lahko sprejmejo naše 
učilnice. Tako smo organiziraU 
pouk v 31 oddelkih v 14 učilnicah. 
Iz tega sledi, daje učilnic manj, kot 
je oddelkov v dveh izmenah, zato 
imajo učenci štirih oddelkov pouk 
v tretji izmeni. Številčno stanje 
učencev po oddelkih je prav tako 
zaskrbljujoče, saj je povprečno 32 
učencev na oddelek, kar je le nekaj 
pod maksimalno dovoljenim števi
lom. Tudi organizacija varstva na 
šoli je problematična, saj smo 
dobili 162 prošenj za sprejem v var
stvo, upoštevan pa smo lahko le 28 
prošenj. Naša šola nudi kosilo 242 
učencem, kljub temu da delajo 
delavci v kuhinji v skrajno težkih 
pogojih, in da nimamo jedilnice. 
Tako jedo učenci v razredih. 

Problematiko o prezasedenosti 
našega zavoda smo že večkrat 
nakazali širši družbeni skupnosti. 
Edina pozitivna rešitev je bila ko 
smo skupaj s svetom staršev in izo
braževalno skupnostjo Ptuj uspeli 
rešiti stanovanjsko vprašanje tova-
rišice, ki je stanovala v hišniškem 
stanovanju in te prostore preurediti 
v varstvene namene. 

O svojih in problemih učencev 
(saj menimo, da je problem reše
vanja šolskega prostora problema 
predvsem staršev — delavcev v ZD, 

kjer se dogovarjamo o financiranju 
programov) smo postavili tudi dele
gatsko vprašanje na Skupščini 
občini Ptuj, ko se je sprejemal plan 
investicij za izgradnjo osnovnošol
skega prostora za obdobje 
1976/80. 

Takrat smo vprašali, zakaj ni v 
programu problematika osnovne 
šole Franc Osojnik, saj ta šola dela 
v največji stiski med vsemi ptujski
mi osnovnimi šolami. S tem vpraša
njem nismo dosegli tistega, kar smo 
hoteli zbuditi v širši javnosti posluh 
za naše probleme tako, da bi prišla 
naša šola v program izgradnje v 
omenjenem obdobju. 

Pritisk na našo šolo, o katerem 
smo govorili v delegatskem vpra
šanju se od leta 1976, ko smo 
postavili to vprašanje, vsako leto 
stopnjuje in to skladno z družbeno-
stanovanjsko izgradnjo na Ziher-
lovi ploščadi in individualno grad
njo v bližnji okolici šole. Podatki, 
ki smo jih zbrah, govore, da bo na 
Ziherlovi ploščadi v letu 1978 
vseljivih še 125 stanovanj. Izkušnje 
govore, da se bodo v ta stanovanja 
vselili mladi ljudje s šolo obveznimi 
otroki. Dalje govore podatki, da bo 
do 30. 7. 1980 vseljivih še 380 sta
novanj. 

Sola, takšna kot je, ne bo zmogla 

sprejemati teh otrok in nastal bo 
družbeni problem, ki bi bil rešljiv le 
z razširitvijo naše šole, s prostori v 
sedanjih srednjih šolah in dijaškem 
domu, v končni fazi pa prav gotovo 
z gradnjo vsaj ene, če ne dveh 
osnovnih šol v Ptuju. 

Drugi problem, ki ga bo prav 
tako potrebno rešiti v najkrajšem 
času, je prometno vprašanje. Z 
Ziherlove ploščadi bo speljan pro
met tudi po cesti, ki vodi ob šoli, in 
ki je bila zgrajena za potrebe šole. 
Danes je že speljan prek te ceste 
promet iz naselja individualnih hiš 
nad šolo in je cesta za naše učence 
že postala nevarna. V kolikor bo na 
to cesto speljan še promet iz Ziher
love ploščadi, opozarjamo na to, 
da bo potrebno postaviti signaliza
cijo in zgraditi varen prehod čez 
cesto. 

Omenili smo le dva trenutno naj
bolj aktualna problema naše šole. 
Nismo govorili o neurejenem šol
skem igrišču, še manj o celostni 
rešitvi Ljudskega vrta, saj vemo, da 
naša družba ne more rešiti vsega 
naenkrat. Prepričani pa smo, da 
moramo problema, o katerih smo 
govorih, rešiti v najkrajšem času. 

Ravnatelj 
Ivo Težak 

TGA Kidričevo 

Za čisto 
okolje 

Skoraj vsak dan lahko prebere
mo v naših časopisih o tem kako 
čuvamo okolje in kakšna je sploh 
naša okolica v kateri živimo. Prav 
tako lahko tudi ugotavljamo, da 
so tudi taki, ki za njimi 
pospravljajo. 

Želim napisati nekaj o akciji, ki 
jo bodo izvedli mladinci TGA 
Kidričevo s tem, ko bodo 
pospravljali staro železo, ki leži 
okrog proizvodnih dvoran v to
varni glinice in aluminija. Kordi-
nacijski svet ZSMS TGA je 
namreč sprejel sklep, da bi se naj 
vsi mladinci in mladinke v tej DO 
vključili v akcijo pospravljanja 
starega i železa, ki leži še vedno 
okrog proizvodnih dvoran v 
tovarni. Vso staro železo bi naj 
pospravili in ga pod vodstvom 
ljudi, ki bi skrbeli, da v odpad pri
de res le tisto kar ni več za upora
bo, TOZD Promet pa bo jim pri
skočila na pomoč s prevoznimi 
sredstvi. 

To akcijo bi naj izvedU v mesecu 
oktobru, vendar z željo, da bi se 
vključilo čimveč mladih iz tovarne 
glinice in aluminija. Delavski svet 
TGA jim je tudi zagotovil, da 
bodo imeli malico urejeno v 
tovarni, za vse, ki se bodo te akcije 
udeležili pa bodo organizirali izlet 
po Jugoslaviji. Prav gotovo bo s 
tem njihov trud dobro 
poplačan, saj je verjetno še precej 
takih mladincev, ki niso doslej 
imeli možnosti izleta po Jugoslaviji 
in tako spoznavati svojo širšo 
domovino! France Meško 

Človek bodi človeku človek 
Pod geslom: ,,Človek bodi člo

veku človek," bodo v tednu 
od 30. septembra do 6. oktobra v 
mnogih krajevnih skupnostih 
ptujske občine priložnostne prire
ditve, posvečene starejšim. Skrb za 
to imajo krajevne skupnosti 
skupaj s komisijami za socialno 
skrbstvo, družbeno-političnimi or
ganizacijami, družbenimi organi
zacijami ter društvi. 

Da bi bile prireditve za starejše 
vsebinsko čim bolj dorečene in da 
bi dosegle svoje namen, smo v 
ptujski občini ustanovili iniciativni 
odbor za organizacijo tedna sta
rejših občanov pri skupščini 
skupnosti socialnega skrbstva 
občine Ptuj . Za predsednika 

odbora je bil izvoljen Franc 
Krajnc. Poseben poudarek v 
okviru teh prireditev je težnja, da 
bi bile le-te organizirane za celotno 
območje občine v določenem času. 

V nekaterih sredinah so prire
ditve že izvedli, v drugih se bodo 
zvrstile še v naslednjih dneh. Zato 
je že sedaj jasno, da vsi cilji letos 
ne bodo uresničeni, kar narekuje, 
da je potrebno pričeti s pripravami 
na teden starejših 79 še v tem letu. 
Takšno odločitev je na seji, ki je 
bila pred dnevi sprejel tudi inici
ativni odbor za organizacijo tedna 
starejših občanov. 

Teden starejših občanov je 
obenem priložnost, da se v širši 
družbeni skupnosti preveri skrb za 

te občane. Prireditve v okviru tega 
pa niso same sebi namen, imajo 
globoko družbeno veljavo. Pionirji 
osnovnih šol in drugi bodo v času 
od 30. septembra do 6. oktobra, 
obiskali starejše v različnih 
okoljih. Zanje bodo skupaj z osta
limi pripravili priložnostne 
kulturne in druge prireditve. 

V okviru programa praznovanja 
pa bodo starejši obiskali tudi 
Prekmurje; izlet bo 6. oktobra. MG 

PRIZADEVANJA ZA VARNO 
IN UREJENO OKOLJE 

Pri ptujskem turističnem društvu deluje' med 
drugim tudi komisija za ureditev okolja. Kljub 
skromnim sredstvom, ki jih imajo člani komisije na 
voljo, so si zastavili obširni delovni program, ki ga 
bodo uresničevali skupaj s samoupravno interesno 
skupnostjo za varstvo okolja, krajevnimi 
skupnostmi, šolami, stanovanjsko skupnostjo in z 
družbenimi organizacijami. 

Prizadevanja komisije so usmerjena v urejenost 
okolja, niso pa pozabili na čistočo in varnost prebi
valcev. Zato so se povezali s svetom za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, da bi skupaj organizirali 
predavanja na to temo ,,Varno v urejenem okolju". 
Ta predavanja bodo poslušali učenci vseh osnovnih 
šol v ptujski občini in dijaki srednješolskega zavoda v 
Ptuju. Želja članov komisije pa je, da bi na preda
vanje prišli tudi ostali krajani, saj so zanimiva za vse 
udeležence v prometu in za vse, ki žele po svojih 
močeh prispevati k zdravemu, čistemu in urejenemu 
okolju. 

Člani komisije se bodo vključili v jesensko akcijo 
čiščenja, ki bo izvedena v vseh 11 krajevnih 
skupnostih na območju Ptuja, čeprav imajo v ta 
namen skromna sredstva. V akciji bi naj sodelovali 
vsi krajani, predvsem mladina. 

Letos bo akcija ocenjevanja urejenosti okolja 
odpadla, ker je komisija pričela z delom šele v je

senskem času. V programu dela pa je že zastavljeno, 
da bo akcija izvedena prihodnje leto, ko bo v javnih 
informativnih sredstvih objavljen tudi razpis o 
tekmovanju za najlepše urejeno okolje. Posebno po
zornost bodo člani komisije namenili urejenosti in 
čistoči gostinskih lokalov v Ptuju in tako poskušali 
prispevati k višji ravni ne samo gostincev, temveč 
tudi gostov, ki marsikdaj ne znajo ceniti prizadevanja 
gostinskih delavcev. 

Vključili se bodo tudi v prizadevanje za ureditev 
mestnega parka ob Dravi, Ljudskega vrta, grajskega 
hriba in okolice Ptujskih toplic, pozabili pa ne bodo 
tudi navpadnice v mesto, ki so marsikdaj prava sme
tišča. Lahko bi dejali, da pri delu komisije velja rek: 
,,lz malega raste veliko," saj bodo večino nalog 
poskušali opraviti tako, da bi s prostovoljnim delom 
občanov, predvsem mladine očistili okolje in jih pri
tegnili k delu. Potrebno bo navezati tesnejše stike s 
hišnimi sveti, da bodo stanovalci sami urediU zu
nanjost hiš in si prizadevali za urejeno in čisto okolje. 

Pričeti je treba z vzgojo, ne samo mladih, temveč 
nas vseh. Bodimo drug drugemu vzgled tudi na cesti, 
v javnih lokahh se obnašajmo tako, kot želimo in 
pričakujemo od drugih. Pazimo na red in čistočo in 
uredimo svoj kraj, da bo v njem prijetno nam in 
gostom, ki nas obiščejo! 

N . D . 

KAKO DOLGO ŠE? 
Na cesti Ptuj-Slovenska Bistrica, 

v križišču proti Cirkovcam že več 
kot dva meseca stoji prometni 
znak, ki pravzaprav ni več to, 
ampak le razvalina prometnega 
znaka. Ze pred občinskim prazni
kom, ki je bil letošnje leto v KS 
Cirkovce, je po vsej verjetnosti 
m l a d o l e t n e m u nep r id ip r avu 
prometni znak ,,šel na živce" in 
zategadelj ga je moral onesposobi
ti. To je storil tako, da je uničil 
kažipot za Slovensko Bistrico in 
Cirkovce. 

Le kdaj bomo ljudje spoznali 
prometno kulturo in pomembnost 
prometnih znakov. V osnovni Soli 
bi prav gotovo morali prometni 
vzgoji in zavarovanju prometnih 
znakov posvetiti več pozornosti. 
Nekdo je rekel, da bi takšne nepri
diprave morali kaznovati... Toda 
brez tožnika ni sodnika... 

Folozapis: zk 

TOVARNA GLINICE IN ALUMINIJA „BORIS KIDRIČ" KIDRIČEVO 
SPREJME VEČJE ŠTEVILO DELA VCEV ZA DELO V ELEKTROLIZI. 
PRIJA VE SPREJEMA SPLOŠNI SEKTOR DELOVNE ORGANIZACUE 



TEDNIK - 2 8 . september 1978 SESTAVKI iN KOMENTARJI - 5 

MLADI V PREDKONGRESNEM OBDOBJU 

Več mladostnega 
poleta... 

Mladi po vsej Slovenni sodelu
jemo v široki predkongresni 
aktivnosti. Skoraj v vseh aktivih in 
0 0 ZSMS se odvga javna razprava 
o osnutkih dokumentov 10. 
kongresa ZSMS. 

Tudi mladi 0 0 ZSMS v ptujski 
gimnaziji smo razpravljali o 
osnutku resolucije. Najprej je 
razprava potekala v razrednih 
skupnostih pri mladinskih urah. V 
četrtek pa smo pripravili skupno 
javno razpravo, katere so se poleg 
delegatov razrednih skupnosti 
udeležili še: sekretar OK ZSMS 
Ptuj, sekretar 0 0 ZKS v gimnaziji 
ter delegatki za X. kongres ZSMS 
Marga Meznarič in Branka 
Beze^ak-Glaser. 

Dogovorili smo se, da ne bomo 
zgolj analizirali dokumentov, 
temveč bomo raje kritično 
pregledaU našo dosedanjo aktiv
nost. 

Sekretar OK ZSMS nas je 
seznanil, da je izdelan že predlog 
resolucne, ki je dopolrnen s 
pripombami in stališčj iz doseda
nje javne razprave. Zal pa tega 
materiala ni dovolj za vse osnovne 
organizacge. 

Ko smo j)regledali naše delo v 
preteklem šolskem letu smo lahko 

hitro ugotovili: vodstvo je vse 
preveč delalo samo, ni znalo najti 

Sovezave s članstvom in ustvariti 
ovo^ dobrih možnosti za večje 

vk^ucevanje mladih v delo OO. 
Program dela je bil preveč splošen, 
realizirali smo le nekatere akcije. 

Letos se je vodstvo izmenjalo in 
kakor je videti, so mladi pošteno 
.zagrizli". Ustanovili so komisijo, 

ki bi sicer že prej morale biti 
stalna oblika dela OO in z njimi 
omogočile večjo širino delovanja. 

Po''sebno so poudarili pomen 
informiranja, saj le tako lahko 
vsak član aktivno sodeluje pri 
načrtovanju in izvedbi akcij. 
Dotaknili smo se tudi aktivnosti 
mladih v krajevnih skupnostih, še 
posebej v tistih, ki smo jDi letos na 
novo ustanovili. Ugotovili smo, da 
mladi še niso spoznali vloge v 
reševanju družbenih problemov in 
da se sploh še niso ustrezno 
organizirali. Večini vodstev je 
problem, kako mlade pridobiti za 
aktivno delo v ZSMS in jih iz 
opazovalca spremeniti v aktivnega 
mladinca. Možnosti je gotovo 
vehko, le malo več mladostnega 
poleta je treba, ki ga posebej nam 
mladim ne bi smelo primanjko
vati. Več pobud, akcg, živahnosti, 
resnosti. . . 

Na koncu smo se pogovarjali še 
o vlogi mladih komunistov v 
ZSMS. Ti bi morali biti osnovno 
gonilo v 0 0 . Ugotovili pa smo, da 
nekateri mladi komunisti premalo 
ah pa sploh ne delujejo v 0 0 . 

temu je potrebno posvetiti vČ 
pozornosti in je treba klicati te 
mladince na odgovornost. 

Eden pomembniJi sklepov je 
vsekakor ta: za vsako akcijo, za 
katero se dogovorimo moramo 

Easlaviti rok ter njenega nosilca, 
e tako borno ziigotovili, da naše 

dogovarjanje na sestankih ne bo 
samo prazno govorjenje in 
ugotavljanje že znanili dejstev. 

Problemov, ki smo se jih 
dotaknili je seveda še več. 
Poglavitno l e , da smo ugotovili 
stanje in da imamo postavljene 
trdne cilje. Javna razprava pa ni 
edina obhka naše aktivnosti v 
predkongresnem obdobju. Priprav
ljamo tudi kviz, v počastitev 
kongresa, stekla so že športna 
srečanja pod tem geslom, vendar 
se je potrebno povezati še z 
drugimi srednjimi šolami. 

Darja Lukman 

V Rogoznici so v nedeljo končali s prireditvami 
ob letošnjem tretjem krajevnem prazniku 

os, že tretjič zapored so se v 
N . i j cvn i skupnosti Rogoznica 
spomnili narodnega heroja Jožeta 
Lacka, ki se je rodil v Kicarju ter 
vseh tistih krajanov, ki so v naj
težji preizkušnji narodov in na
rodnosti Jugoslavije umirali za 
svobodo in lepše življenje. V nji
hov spomin so si 17. september — 
rojstni dan heroja Lacka — izbrah 
za svoj krajevni praznik ter mu 
tudi letos posvetili vrsto prireditev 
in drugih slovesnosti o katerih 
poročamo posebej. 

Krajevna skupnost Rogoznica, 
ki se razprostira na 22 kvadratnih 
kilometrih, šteje danes okrog 3200 
prebivalcev od katerih je kar 600 
otrok do 14. leta starosti. Prek 50 
mladih obiskuje tudi srednje, višje 
in visoke šole. Med manj razvita 
območja v KS Rogoznica sodi 
predvsem Kicar, ki mu bodo v 
naslednjem petletnem razvoju 
posvetili posebno pozornost. Teži
šče prizadevanj v tem obdobju pa 
usmerjajo predvsem na razvoj kra

jevne samouprave in delegatskega 
sistema. Pri tem jim je v veliko 
oporo delovanje vaške samouprave 
prek katere lahko občani v svojem 
ožjem življenjskem prostoru 
samostojno in samoupravno odlo
čajo o njegovem razvoju. Tu 
odigravajo pomembno vlogo tudi 
družbenopoHtične organizacije s 
SZDL na čelu. 

S krajevnim samoprispevkom, 
ki so ga zbrali v prvih petih letih za 
510 tisoč dinarjev so uredili vrsto 
komunalnih in drugih objektov 
nujnih za življenje ljudi tega pre
dela Slovenskih goric. Letos se 
izteka že drugi petletni samo
prispevek, ki jim je v krajevno 
blagajno prinesel dodatnih 730 ti
soč dinarjev za ureditev že začetih 
del in za nove akcije. Tu gre pred
vsem za asfahiranje cest, pomoč 
pri gradnji gasilskih domov, trans
formatorskih postaj in podobna 
dela. S pomočjo občanov je v kra
jevni skupnosti že realiziranega 80 
% srednjeročnega plana, za ostalih 

20 % pa pričakujejo pomoč širše 
družbene skupnosti. Razmišljajo 
tudi kam bodo usmerili sredstva, 
ki jih bodo zbrali s samoprispev
kom, ki bi ga naj izglasovali že 
tretjič in prav tako za pet let. 
Glavna naloga je gradnja otroške
ga vrtca za 80 otrok, vodovodnega 
omrežja in še vrsta drugih odprtih 
vprašanj, ki ,,žulijo" krajane. 

Na področju kulturnega in 
družabnega življenja ima v tej kra
jevni skupnosti pomembno vlogo 
domače prosvetno društvo, 
pomembno mesto zavzemajo tudi 
prizadevni gasilci, ki so vključeni v 
štirih gasilskih društvih, prisoten je 
Rdeči križ, telovadno društvo Par
tizan, odlično je sodelovanje z 
mladinsko organizacijo — skratka 
složno in aktivno delo jih vodi k 
uspehom, ki so jih osvethli prav ob 
letošnjem krajevnem prazniku ter 
pregledali dosedaj prehojeno pot. 

Pridobljene izkušnje so jim nova 
vzpodbuda za delo v prihodnje. 

Sami pravijo, da imajo krajane z 
visoko socialistično zavestjo, kar 
potrjujejo tudi uspehi, ki so jih 
lahko dosegli le z njihovo pomočjo 
in deležem njihovih sredstev. Letos 
so se še posebej vesehli delovne 
zmage krajanov v Kicarju, kjer so 
predali namenu novo gasilsko 
dvorano, uspešno pa so organizi
rali tudi srečanje sedmih vasi, ki je 
bilo minulo nedeljo na telovadišču 
Partizana s kolesarsko dirko, 
tekmovanjem v krosu, nastopom 
tamburaškega orkestra DPD Svo
boda Ptuj ter z družabnim sreča
njem, ki je še enkrat potrdilo, da 
je le v slog moč, v tej moči pa ga
rancija, da bodo imeli 
ljudje organizirano otroško var
stvo, lepše ceste, vodovod in tele
fon. 

Čestitamo k vsem dosedanjim 
uspehom, pa tudi v prihodnje želi
mo uspešen razvoj vsem sedmim 
vasem krajevne skupnosti Ro
goznica. 

mš 

MARJAN ŠTOLFA. DELEGAT 9. KONGRESA SLOVENSKIH SINDIKATOV 

Še razlike v socialni strukturi delovnih ljudi 
Marjan Štolfa je anestezijski 

tehnik in je zaposlen v splošni 
bohiišnici dr. Jožeta Potrča v 
Ptuju, Njegova sindikalna beležni-
ca je pravo potrdilo njegove 
aktivnosti. Je predsednik osnovne 
organizacije sindikata v okviru 
bo!n išnice, delegat družbenopoli
tičnega zbora SO Ptuj, delegat 
republiškega odbora delavcev 
zdravstva in socialnega varstva ter 
podpredsednik občinskega odbora 
sin(hkata delavcev zdravstva in 
socialnega varstva Ptuj. 

Obiskali smo ga na njegovem 
delovnem mestu in mu zastavih 
nekaj vprašanj. Najprej, kako ste 
se v bolnišnici vključih v pred
kongresne razprave: Na kaj ste v 
razpravi še posebej opozarjali? 

,,V predkongresno razpravo smo 
se vključih tudi v bohiišnici in 
sicer tako, da smo organizirali 
sindikalno problemsko konferen
co skupaj z osnovno organizacijo 
Zveze komunistov in predsed
stvom ZSMS v bohiišnici. Ude
ležba na konferenci je bila kljub 

dopustom zelo dobra. Problemsko 
konferenco smo vodili sindikalni 
delavci tako, da smo osnutke 
sklepov 9. kongresa prilagodili 
našim razmeram in problemom. 
Najbolj živahna je bila razprava 
okrog svobodne menjave dela v 
zdravstvu, o kadrih, stanovanjski 
problematiki, celodnevnem var
stvu otrok in podobno." 

Je aktivnost sindikalnih delav
cev zadovoljiva? 

„Lahko rečem, da je zadovolji
va, še bolj pa je potrebno 
aktivnirati sindikalne skupine in 
na ta načm tudi okrepiti njihovo 
delovanje. Prodreti moramo do 
slehernega delavca, da bo delavec 
v resnici pobudnik vseh akcij in da 
bo začutil, da je sindikat njegova 
organizacija, ki se bori za boljši 
jutri." 

Kako se sindikat vključije v 
razreševanje problemov zaposle
nih? 

„V reševanje problemov zapo
slenih se sindikat vključuje prek 
samoupravnih organov, tako da 

ima osnovna organizacija sindikata 
v vseh samoupravni]! organih svoje 
predstavnike. O vseh problemih 
razpravljamo v izvršnem odboru; 
in drugih organih sindikata, za
ključke razprav pa prenašamo 
naprej vse do delavskega sveta." 

Na področju zdravstva že dlje 
časa opozarjamo na kadrovske 
probleme. Kako se zdravstveni 
delmvci sami, predvsem pa sindi
kalni delavci vključujete v razreše
vanje tega problema? 

Kadrovska problematika obre
menjuje večino zdravstvenih de
lovnih organizacij, posebno še 
tiste, ki so oddaljene od večjih 
zdravstvenih centrov. Tudi tu se 
sindikat zavzema za načrtno šti
pendiranje kadrov in to zlasti na 
srednji, višji in visoki stopnji. 
Problem je tudi, ker so delavci s 
srednjo m višjo izobrazbo pred
vsem mlade matere, ki so pa ob 
pomanjkanju kadra še bolj obre
menjene. Tako ima na primer 
srednja medicinska sestra v enem 
mesecu poleg rednega dela, še tri 
nedeljske službe in dve nočni, 
včasih celo več. Zato tudi težijo, 
da se vključijo v delovni proces 
tam, kjer ni ostalih oblik dela. 
Mnenja sem, da bo ta problemati
ka nerešljiva vse do takrat, dokler 
ne bo polna zasedba po kadrov
skih normativih." 

Velik problem so tudi stano
vanjska vprašanja; kako jih rešuje
te? 

„Stanovanjska vprašanja rešuje

mo postopoma z nakupom stano
vanj, mlade družine opozarjamo, 
da se vključujejo v solidarnostni 
sklad. Vplivamo pa tudi, da se 
zainteresirani vključujejo pri pri
dobivanju družbenih stanovanj in 
stanovanjskih posojilih.' 

Kaj lahko rečete o organizirano
sti zdravstva v ptujski občini? 

„Giede organiziranosti zdravstva 
v ptujski občini lahko rečem, da 
nazaduje zaradi dveh neuspelih 
referendumov. Smatram, da smo o 
tem veliko govorili in daje skrajni 
čas, da smo si enotni, da nam bo 
Zdravstveni center Ptuj in Ormož 
prinesel boljše zdravstveno varstvo 
varovancev, boljše gospodarjenje s 
finančnimi sredstvi in da tisti, ki 
mislijo, da bodo v .Združenem 
zdravstvenem centru prikrajšani za 
delovno mesto, se motijo,' je 
poudaril tov. Štolfa. 

Svobodna menjava dela, ~ eno 
izmed perečih vprašanj v zdrav
stvu. Kaj moramo še storiti, da bo 
svobodna menjava dela tudi v 
zdravstvu zaživela v željeni kako
vosti? 

„Na področju zdravstvene de
javnosti se oblikujejo medsebojni 
odnosi med uporabniki in izvajalci 
v okviru svobodne menjave dela. 
Ta nova kategorija ustavnega siste
ma pa pri nas doslej še ni 
uresničena. Čeprav je bila dana 
podlaga s sprejemom normativov 
in standardov ter na njih zgrajeni 
srednjeročni plani, imamo še ved
no proračunske odnose, ki niso 

združljivi s samoupravnim spora
zumevanjem. Tako še vedno nima
mo sklenjene pogodbe o svobodni 
menjavi dela z regionalno skup
nostjo, temveč samo začasno, ah 
tako samoupravno odločamo? 
Zato se moramo in se bomo 
zavzemah, da bi bile pogodbe o 
svobodni menjavi dela sklenjene 
že v začetku leta. Tako bo osebni 
dohodek naših delavcev ustrezal 
rezultatom njegovega dela in nje
govega osebnega prispevka, ki ga 
je dal s .svojim živim delom, z 
upravljanjem in gospodarjenjem z 
družbenimi sredstvi, ki ga je 
prispeval s svojim minulim delom 
k povečanju dohodka temeljne 
organizacije." 

O čem bi kot delegat želeli 
razpravljati na kongresu? 

„Ker živim na območju, kjer 
obstajajo še vedno velike razlike 
na področju utrjevanja sociabie 
varnosti iz razloga, ker so v občini 
nekatera območja še vedno manj 
razvita; bi želel v razpravi govoriti 
o utrjevanju socialne varnosti in 
zmanjševanju socialnih razlik. Ve
liko namreč govorimo o vključe
vanju sindikata v krajevni skupno
sti. Menim, da se bo sindikat 
aktiviral bolje tam, kjer je več 
delovne sile; medtem ko bo na 
območju Slovenskih goric in Ha
loz, kjer obstajajo velike razlike v 
socialni strukturi delovnih ljudi; 
to nalogo veliko težje opraviti," je 
zaključil Marjan Štolfa. 

MG 

KAREL ŽMAVC Kozjanska četa v Halozah 
UVOD: 
Znano je, da je bilo območje 

gornjih Haloz od sredine leta 1944 
pa vse do končne osvoboditve edi
no osvobojeno ali vsaj napol osvo
bojeno ozemlje na območju 
takratnega ptujskega okraja. Na 
tem območju so se pogosto 
zadrževale večje partizanske enote, 
najčešče posamezni bataljoni Ser-
cerjeve brigade, tu je bil takozvani 
okrani CENTER, sedež okrajnega 
komiteja KPS, OF, ZMS, AFŽ in 
d rug ih d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizacij in služb. 

Občinsko predsedstvo ZRVS 
ptujske občine organizira vsako le
to v okviru občine taktično 
orientacijsko tekmovanje. Po skle
pu občinskega odbora bo letošnje 
tekmovanje na dan5. novembra na 
območju Jelovic v Halozah, kjer 
so se najpogosteje zadrževale 
partizanske enote. Tu bodo 
tekmovale ekipe vseh 35 krajevnih 
organizacij ZRVS z območja ptuj
ske občine. Medsebojno se bodo 
pomerile v naslednjih disciplinah: 

— Reševanje taktične naloge na 
temo: obramba naselja na začasno 
zasedenem ozemlju; 

— taktični orientacijski pohod; 
— streljanje z vojaško pištolo; 
-— met ročne bombe. 
Za tekmovanje na partizanskih 

Jelovicah smo se odločili zaradi 
tega, ker so med NOB borci izbra
ne čete Kozjanskega odreda na tem 
območju praktično izvajali isto 
nalogo in so branili prebivalstvo 
tega območja pred vpadi nemških 
okupatorjev. Tako bomo z izvaja
njem taktičnih nalog rekonstruirah 
spopade, ki so bili na tem območju 
pred 34 leti. 

P R I H O D KOZJANSKE C E T E V 
H A L O Z E 

V skladu z dogovorom med 
pohtičnim vodstvom ptujskega 
okraja, pokrajinskim vodstvom za 
Štajersko in štabom Kozjanskega 

odreda, je ta 6. decembra 1944 po
slal na območje Haloz izbrano če
to Kozjanskega odreda z nalogo, 
da tu prične izvajati večje borbene 
naloge in s tem tudi pomaga ptujs
kim aktivistom pospešiti splošno 
oboroženo vstajo in osvoboditi 
večji del Haloz, 

Po dogovoru bi naj četa pred
stavljala jedro za formiranje 
bodočega Haloškega bataljona in 
kasneje, če bi se vojne okoliščine 

ugodno razvijale bi ta bataljon 
prerasel v Haloški odred. Tako bi 
ta močna vojaška enota osvobodi
la celotno hribovsko območje Ha
loz, kjer bi lažje delovala nova 
ljudska oblast in vse družbenopoli
tične organizacije ter se tako prak
tično usposabljali za prevzem 
oblasti, ko bo okupator dokončno 
izgnan iz naše domovine. 

V tej Kozjanski četi so bili tudi 
borci z območja ptujske občine. 
Četa je prispela v Haloze prav v 

času, ko je sovražnik na celotnem 
ozemlju Štajerske izvajal močno 
ofenzivo, da bi razbil in uničil 
vojaške enote in druge strukture 
odpora na tem območju, ki je vse 
bolj postajalo neposredno frontno 
zaledje. Od vzhoda so se pribhže-
vale divizije Rdeče armade, z juga 
pa Titova vojska. 

Kozjansko in ptujsko območje 
je za nacističnega okupatorja 
pomenilo takrat pomemben člen v 

obrambnem sistemu nemških sil na 
Štajerskem, zato je okupator to 
območje poskušal kar najbolj 
vojaško in politično okrepiti. Ze 
jeseni 1944 so Nemci začeli graditi 
močne utrjene objekte in ob
rambne pasove tudi na območju 
Haloz. To pokrajino, ki so jo po 
okupaciji leta 1941 ,,priključili" 
velikonemškemu reichu, so namreč 
nameravali obdržati v okviru 
nemških meja in to kljub vojaške
mu porazu. 

Nadaljevanje prihodnjič 

Srečanje na Jelovicah (z leve) stražar kozjanske čete (ime ni znano), Franc 
Belšak-Tone, sekretar KPS ptujskega okraja, Gozdana-istefka Kolarič in 
Franc Arnaus, komandir druge čete Kozjanskega odreda (partizanskega 
imena ni imel). Posnetek napravil Franc Rozman, takratni politkomisar 
čete (še živi). 

PREDKONGRESNE AKTIVNOSTI ORMOŠKIH MLADINCEV 

Največ pozornosti 
samoupravljanju v osnovnih šolah 

Sedaj, ko se je iztekla javna razprava o 
kongresnih dokumentih socialistične mladine 
Slovenije, lahko nekaj konkretnih ugotovitev 
zabeležimo tudi pri mladih iz občine Ormož. 

Mladi so se v aktivnosti dobro vključih, je 
zatrdil Branko Jovanovič, predsednik občinske 
konference ZSMS Ormož, udeležba na sestankih in 
vseh tako imenovanih delovnih razgovorih je bila 
dobra, tudi za vsebino razgovorov velja podbna 
ugotovitev. Kontinuirano delo nam je bilo 
onemogočeno, kajti kongresno gradivo smo 
sprejemali v določenih časovnih razlikah. Sedaj, ko 
so dokumenti celoviti in vsebinsko dopolnjeni tudi 
mi mladi nimamo bistvenili pripomb, je dejal Branko 
Jovanovič. 

Največ pripomb so mladi imeh na uvajanje 
samoupravnDi odnosov v csnovni. šoli. Tudi 
osnovnošolci so se zelo glasno zavzemali zanje. V OŠ 
še ni pravih organizacijskih oblik samoupravljanja. 
Tako v šolah še ne delujejo oddelčne konference, 
učenci nimajo z učitelji tesnejših samoupravnih 
stikov in odnosov, tudi pravega odločanja, 
soodločanja in sodelovanja med razredi ni. Mladi so 
menili in v sklepih zapisali, da je razred mesto 
skupnega dogovarjanja in ne šolska zbornica. 
Kritično so ocenih tudi delo mentorjev, ki žal niso 
povezovalci med učitelji in učenci, temveč samo 
formalno imenovani ,,organi" samoupravljanja. Med 
drugim so predlagaU, da se bodoči učitelji na 
Pedagoški akademiji izobražujejo v tej smeri. 
Skratka več pozornosti bo potrebno nameniti delu z 
učenci in sploh z mladimi v krajevnih skupnostih. 

V KS so mladi dokaj zainteresirani za 

samoupravno preobrazbo vasi in krajevne 
samouprave, je nadaljeval Branko Jovanovič. Zal pa 
naletijo na gluha ušesa in dobro zastavljeno akcijo 
mladi kmalu opustijo. Mladi delavci iz kmetijstva, ti 
še vedno niso organizirani v konferenco, delujejo pa 
v koordinacijskem svetu mladih iz kmetijstva, so 
poudarili, da se v občini Ormoža še vedno prepočasi 
razvijajo dohodkovni odnosi in svobodna menjava 
dela in sicer ta ugotovitev velja znotraj samega 
kmetijstva, še slabše pa je z odnosi in povezovanjem 
navzven. Kritično so ocenili tudi možnosti 
zaposlovanja in izobraževanja mladih kmetijskih 
delavcev. 

Na kongresu slovenskih mladincev bodo mladi 
iz Ormoža spregovorili tudi o ustanavljanju več 
osnovnih organizacij v eni krajevni skupnosti. Ob 
tem bo potrebno tudi najti odgovor na vprašanje, 
katera osnovna organizacija bo nosilec akcije in 
delegiranja delegatov v krajevno samoupravo. Tak 
problem obstaja v KS Velika Nedelja in Podgorci, 
kjer je veliko mladih v širšem območju in od centra 
so mladi precej oddaljeni. 

V vseh krajevnih skupnosti pa mladi opažajo, da 
je odnos krajevnih dejavnikov do osnovnih 
organizacij preveč pasiven. Na drugi strani je tudi 
ugotovitev, da se ponekod tudi osnovne organizacije 
prepočasi vključujejo v ponujeno delo KS. Krajevna 
konferenca SZDL mora pri tem imeti odlučujočo 
vlogo in mora poleg osnovne organizacije dati 
inciativo za akcijo in povezovanje, hkrati pa pravino 
vrednotiti delo mladinskih organizacij. 

zk 
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Na Prešernovi 4 obnavljajo pročelje 

Na Prešernovi 4 so zidarski oder zastrli z juto in tako zagotovilf^ 
varnost in preprečili širjenje prahu ^ 

foto: zk: 

Zavod za spomeniško varstvo 
Maribor skupno z delavci gradbe
nega podjetja Gradiš obnavlja 

Pročelje rta hiši v Prešernovi ulici v 
tuju. To je nadstropna kljukasto 

Zgrajena stavba, piše Jože Curk v 
eni izmed svojih razprav o me
ščanski in drugi arnitekturi v 
starem mestu ob Dravi. Petosna 
fasada je bidermajerska v pritličju, 
poznogotdca v nadstropju. Na teh 
mestih obdajajo okna paličasto 
profilirani okviri s policami. Stav-
Da je edinstven primer dobro 
oliranjene poznogotske meščanske 
liiše IZ prve polovice 16. stoletja 
ter zato zahteva poseben, zelo 
natančen sistem konserviranja. 

Zamislij da se ta pruner pozno 
srednjeveške meščanske hise na 
Štajerskem konservira, obnovi in 
oluani, se torej uresničujejo. Vsa 
dela ne bod končana v tem letu, 
temveč bodo z deli nadaljevali še 
prihodnje leto. Finančna sredstva 
za obnovitvena dela prispevata 
občinska in republiška kulturna 
skupnost. 

OB PRAZNIKU KS ROGOZNICA 

Novozgrajeni gasilski Dom v Kicarju, dvora
no v njem so prejšnjo nedeljo svečano 
predali svojemu namenu Foto: M. Ozmec 

Janko Krajnc, predsednik GD Kicar je pa 
uvodnem govoru dvorano tudi svečano odprl 

Foto: M. Ozmec 

Nov gasilski dom v Kicarju 
v okviru prireditev ob prazno

vanju krajevnega praznika v KS 
Rogoznica so v nedeljo 17. sep
tembra proslavili največjo delovno 
zmago delovnih ljudi, gasilcev, 
vaščanov in mladine Kicarja. Svo
jemu namenu so svečano predali 
dvorano v novozgrajenem gasil
skem domu Kicar. 

Ob tej priložnosti se je sloves
nosti udeležilo precejšnje število 
gostov in domačinov, vse je 
najprej pozdravil Janko Krajnc, 
predsednik GD Kicar, ki jc pov-
daril delež krajanov pri izgradnji 
tega pomembnega objekta. Za tem 
je prerezal trak pred vhodom v 
dvorano in jo tako tudi simbolič
no odprl, ključe pa je predal 

gospodarju domačega gasilskega 
društva. Natanko ob 13.45 so 
sirene na novem gasilskem domu 
oznanile ta pomembni trenutek. 

Nekaj trenutkov za tem so se v 
dvorani zbrali na slavnostni seji 
skupščine KS in vodstev druž
benopolitičnih organizacij ter dru
štev na slavnostni seji skupščine 
na seji je bil Feliks Bagar, 
predsednik skupščine KS, ki je 
povdaril delež krajanov Rogoznice 
v NOB, osvetlil razvoj te KS v 
zadnjih 10 letih ter orisal priprave 
za referendum. Hkrati je povdaril 
naloge, ki čakajo krajane pri 
nadaljnjem razvoju krajevne in 
vaške samouprave ter priprave na 
sprejem novega statuta KS in na 

volitve v KS. 
Najzaslužnejši krajani so na 

slavnostni seji prejeli posebna 
priznanja Rdečega križa, za tem 
pa so delegacije položile vence na 
spominska obeležja iz NOB. 

Pred novozgrajenim gasilskim 
domom je bilo za tem prvo 
tekmovalne gasildcih društev v 
okviru KS Rogoznica - Podvinci, 
Pacinje, Kicar in Spodnji Velov-
lek. Prehodni pokal KS Rogoznica 
je osvojilo GD Spodnji Velovlek. 
V popoldanskm, vedrejšem delu 
svečanosti pa so krajani KS 
Rogoznica, še posebej Kicarja 
proslav^ali svojo veliko delovno 
zmago v tcfvariškem srečanju. 

M. Ozmec 

Veliko prihranili 
Gasilsko društvo Apače na Dravskem polju ima prostor v prizidku 

zraven trgovine. Ob velikem dežju jim je voda pritekala v prostor, pa tudi 
lesena vrata niso bila najbolj varna. Odločih so se, da bodo zamenjali 
lesena vrata in vzidali malo večjo okno v steno, tako da bo prostor vedno 
osvetljen. Za renoviranje je potrebno tudi veliko prostovoljnega dela. 
Veliko gasilcev je več dni renoviralo svoj prostor. Ker imajo v načrtu 
nabavo novega gasilskega avtomobila, je renoviranje nujno potrebno. Saj 
avto ne mora biti v vodi. Seveda z renoviranjem še niso končali. Opravili 
pa so najnujnejša dela še ob pravem času. Saj niso mogli čakati do jeseni, 
da bi jih prehitelo slabo vreme in bi bilo delo onemogočeno. 

Danilo Klajnšek 

Kidričevo 

Omarice 
za pošto 

Prav gotovo je vsakemu stano
valcu znano čemu so namenjene 
poštne omarice, ki so nameščene 
ob vhodih stanovanjskih blokov. 
Normalno je, da lastnik omarice 
-stanovalec ob prihodu z dela 
pogleda v omarico, če je prispelo 
kako pismo ali druga pošiljka po 
pošti, če je po kurirski poti 
prispelo kako obvestilo in podob
no. 

Tako izgledajo omarice za 
pošto V bloku Kidričevo 13, 
kdo je odgovoren? 

Foto: K. Zoreč 

Prav zato je potrebno, da vsak 
stanovalec uporablja ključ, da pazi 
pri odpiranju omarice, saj je to 
tudi v skladu z načelom čuvanja 
družbene imovine. Žal se tega ne 
zavedajo vsi stanovalci, niso redki 
primeri, da ta ali oni nestrpnež 
poštno omarico odpre na silo, ne 
da bi poškodbo potem popravil. 
Tako že sam pogled na omarice za 
pošto ob vhodu v stanovanjski 
blok kaže, na kakšnem kulturnem 
nivoju so stanovalci. 

Uspešna gradnja vodovodnega omrežja 
Te dni delavci ormoškega 

Komunalnega podjetja gradijo m 
dokončujejo vodovodno omrežje 
v krajevni skupnosti Središče ob 
Dravi in v Veliki Nedelji. Kar 
obveljala bo trditev, da bosta ti 
krajevni skupnosti že v letošnjem 
letu oskrbljeni s pitno vodo iz pip. 
To dokazuje tudi načrt Komunal
nega podjetja, ki svoj plan izpol
njuje ob vseh prizadevanjih in 
so vlaganjih občanov krajevnih 
skupnosti. 

v Središču te dni končujejo 
dela pri izkopu jarkov za sekun
darno in terciarno omrežje. Pitno 
vodo iz vodovodnih pip bodo 
gospodinjstva v Grabah, Obrežu in 
Središču dobila že konec novem- ; 
bra, ko bodo tudi zaključena vsa j 
gradbena in montažna dela. V KS '. 
Središče bo napeljano okoli 13 
kilometrov glavniii vodovodnih 
cevi, nanje bo priključenih 330 
gospodinjstev, ki so za gradnjo 
prispevala 10 tisoč dinarjev. 

Podobna situacija je tudi v 
krajevni skupnosti VeUka Nedelja, 
kjer potekajo zadnja dela na 
Vičanskem vrhu in drugod. Tod 
so dela zelo težavna, kajti prema
govati je potrebno več strmin, 
potokov, cest in drugih naravnih 
ovir. Od 400 naročnikov je doslej i 

na vodovodno omrežje priključek 
nih že okoli 250 gospodinjstev. 
Tudi ta dela, seveda ob pomoči 
kj-ajevne skupnosti, izvaja Komu
nalno podjetje iz Ormoža. 

Pri gradnji vodovodnega omrež

ja v KS Središče so se potrudih 
tudi mladi, ki so oblikovah delov
ne brigade in po naseljih zasipavali 
strojno izkopane vodovodne jarke. 

zk 

Stroji izkop je lažji in hitrejši. Tudi v Obrežu konec novembra 
voda iz vodovodnUi pip 

foto: zk 

Na Hardeku pri Ormožu lahko vidite redkost pri nas 
Foto: K. Zoreč 

Banane tudi pri nas 
Naš sodelavec Konrad Zoreč se je pred kratkim mudil na Hardeku 

pri Ormožu. Tu je s svojim fotoaparatom zabeležil za naše podnebje kaj 
nenavadno redkost - drevo banane. Lastnik jo skrbno varuje in neguje, 
zaščitil jo bo tudi pred mrazom. Prepričan je, da bo obrodila tudi 
plodove, ko bo, bomo o tem poročali bolj podrobno, če ne prej, pa v 
prvi aprilski številki. Do takrat lep pozdrav! 

F. M. 

Zm in firbrčno srečanje 
mladih Iheratov 

v Ptuju, v Klubu mladih se je v 
soboto prav imenitno in prisrčno 
končalo prvo območno srečanje 
pesnikov in pisateljev začetnikov. 
Vsa organizacga prvega tovr.stnega 
srečanja je bila v rokah Kluba 
mladih in neumorne kulture 
delavke in mentorice Branke 

Beze^ak-Glazer. ZKO Slovenije je 
skupno s soorganizatorji srečanja 
ZKO Ptuj, in Radio-Tednikom 
lahko povsem zadovoljna s takšno 
organizacflo dela, ustvarjanja in 
kulturnega dogajanja. 

Srečanja se je v soboto 

popoldne udeležilo 9 mladih 
hteramih ustvaqalcev, ki so se 
predstavili s svojimi deli. Na razpis 
se jih je sicer prijavilo 16, vendar 
žirija ni upoštevala vseh poslanih 
tekstov, kot rečeno jih je izbrala 9 
in reči je potrebno, da je bila 
kvaUteta le-teh na visoki pesniški 

ravni. 
Okrogla miza, ki je bila pred 

literarnim večerom, je bila več kot 
uspešna. Zaključke okrogle mize 
bi lahko tako nekako nanizali: 
mladi potrebujejo mentoije in 
odprtost revg, željgo si več 

medsebojnih oblik sodelovanja, 
skratka mladi so nad srečanji ih 
dobro pripravjenimi literarnimi 
večeri navdušeni. 

Zvečer je literarna skupina, tudi 
gledaUška, kluba mladih pripravila 
imeniten literarni večer in tako v 
gibanju, besedi, glasbi in s 
pomočjo dobre scene predstavila 
okoli 100 obiskovalcem pesmi 
Andreja Petra, Bena Auerja, 
Marjana Berliča, Branka Ciglerja, 
Vage Eignerja, Zdenke Gaj ser, 
Borisa Jarca, Ide Rebernak in 
Brede Trinkaus. Večera s pesniki 
in enim prozaistom so se udeležili 
tudi udeleženci srečanja v 
Gradišču in sicer Jože Humer, 
predsednik ZKO Slovenije, Peter 
Božič, predsednik literarne skupic 
ne pri ZKO, Taras Kcrmauner, 
Dušan Kožar in drugi kulturni 
delavci. 

In kaj naj zapišemo ob rob 
območnemu srečanju. Samo to: 
Pesmi in proza sta danes 
izpovedovali človeške stiske, 
razmišljanja, iskanja, tavanja, 
poizkušanja, bojevanja z usodo 
mladi so v pesmi videh le sebe in 
svoja čustva, izpovedali so nam 
nekaj izkušenj, nekaj so celo 
protestirali, žal pa beseda danes in 
včeraj ni bila o delavcu, 
revolucionaqu, samouprav^alcu, 
nihče se ni obregnil ob to, kar 
imamo, nihče ni videl matere-de-
lavke, brigadirke, prijatelja itd. 
No, če danes niso o tem 
spregovorili bodo prav gotovo 
jutri. zk 

Literarni večerje bil presenečenje Foto: zk 

DRUGI KRAJEVNI PRAZNIK KS PTUJSKA GORA 

Stojan Kerbler razstavljal v 
rojstnem kraju 

Nič boljšega si ni bilo moč ob 
prazniku krajevne skupnosti Ptuj
ska gora zaželeli kot razstavo 
umetniških fotografij mojstra 
Stojana Kerblerja, ki seje pred 40 
leti rodil prav tu, na obrobju 

Haloz, ob biseru slovenske gotike. 
Organizatoijem je to uspelo in 
Stojan Kerbler se je v avli osnovne 
šole predstavil z 29 fotografijami. 
Mojster je ob tej prilpžnosti 
pionirjem tamkajšnje osnovne šole 
tudi podaril eno izmed svojih 
U!5)elili fotografg.. Pionirji so se 
mu za darilo zahvalili in ga 

tud-nagradUi s šopkom svežUi 
rdečih nagejnov. Tudi od 
predstavnikov krajevne samo
uprave je umetniški fotograf, znan 
po vsem svetu, dobil simbolično 
darilo, ki ga bo prav gotovo še 

tesneje povezovalo z domačim, 
rojstnim krajem. 

V nadaljevanju nede^skega 
praznovanja je na svečani seji 
govoril Branko Novak, sekretar 
0 0 ZKS Ptujska gora, ki je v 
svojih mislih razčlenil vso 
družbenopoUtično in družbeno 

živ^enje v krajevni skupnosti. V 
obdobju med prvim in drugim 
krajevnim praznikom so krajani in 
delovni ljudje slavili več elovnih 
uspehov, največ na področju 
razvoja infrastrukture (ceste in 
mostovi). Branko Novak je med 
drugim tudi dejal, daje to praznik 
vseh kmetov in delovnih ljudi, 
skratka vseh soustvarjalcev po-
Utike in razvoja KS." 

Slavnostne .seje in otvoritve 
razstave so se poleg Cveta 
Dopliharja, predsednika SO Ptuj, 
Dinčeta Stojčevdcega, predstav
nika občinskega komiteja ZKS, 
Milana Jagra, Ferda Vajngerla, 
Heriberta Soreca^ udeležili še 
Tončka Sagadin-Zenka, Zvonko 
Sagadm in drugi preživeli borci ter 
občani. V kratkem in izbranem 
kulturnem programu so sodelovali 
recitatoiji Slavci Podbrežnik, 
Lidija Kupčič, Suzana Božičko in 
Šteilco Mally, pionirji osnovne 
šole na Ptujski gori. V dvorani 
osnovne šole se je občanom in 
gostom predstavil še moški pevski 
zbor iz Majšperk a pod vodstvom 
Iva Volmajerja. 

Na trgu pred biserom slovenske 
gotike in zgradbo krajevne 
skupnosti so udeleženci nede^skec 
ga slavja še pozdravili mladi 
plesalci iz prosvetnega društva 
Cirkovce. Ob tej priložnosti je 
zadišal še partizanski golaž in 
slavje je tako dobilo še 
pomembnejše obelege in vzduge. 

zk 

Stojanu Kerblerju so izročili simbolično darilo foto: zk 
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Finžgarjeva »Lucija" 
v ptujsicem gledališču 
Ansambel ptujskega gledališča 

bo nocoj uprizoril ljudsko dramo 
L U C U A , prirejeno v dramatizirani 
obliki Vladimirja Frantarja, po F, 
S. Finžgarjevi, med narodom zelo 
priljubljeni povesti ,.STRICI", ki 
sodi prav kakor tudi njegova 
povest „ D E K L A A N C K A " v 
zadnji vrh Finžgarjevega pripo 
vedništva. 

Dejanje se dogaja v začetku tega 
stoletja na Gorenjskem, v hiši 
gruntarja Podlogarja. Toda grun-
tarstvo se tu ne kaže kot zavest 
gospodarske moči nad kajžaiji in 
delavci, temveč kot trezna 
presoja, kako zemljo ohraniti za 
prihodnost. Pretresljivo je opisano 
v povesti kakor tudi dramatizaciji 
plemenito živyenje in nedolžna 
smrt kajžarskc hčere LUCIJE. 
Živo in kleno pa sb orisani med 
drugimi posebno liki gruntarja 
Šimna Podlogarja, treh njegovih 

sinov, Gašperja, Mihola in 
Boltežarja, ter vaškega modreca 
Vorene. 

Po tej povesti je bil pred leti 
narejen tudi uspel slovenski film, 
prav tako pa je ta dramatizacija 
doživela v ljubljanskem šentjakobc 
skem gledahšču čez 40 predstav. 

V igri sodeluje številen ansambel 
ptujskega gledahšča, kije položil v 
delo mnogo prizadevnosti in 
nesebične požrtvovalnosti. Na
slovno vlogo igra Valerija 
Ivanuševa, poleg nje pa na.stopajo 
v vidnejših vlogah Franjo Gunžer, 
Lojze Matjašič, Mirko Vaupotič, 
Oto Mesaric, Franci Vaupotič, 
Stane Horvat, Natalija Mesaričeva, 
Jožica Skokova, Sonja Roginova 
in mnogi drugi. Igro je pripravil 
režiser Peter Malec, scenski 
osnutek pa je zasnoval Saša 

^ " ' " P - P. M. 

orkertrov 
v okviru prireditev in proslav 9. 

kongresa ZS Slovenge, bo tudi v 
ptujski občini organiziranih vrsto 
priložnostnih prireditev. Osrednja 
svečanost bo 20. oktobra v 
športni dvorani Mladika, ko bodo 
pihalni orkestri, zbrani na drugi 
tradicionalni reviji pihalnih orke
strov sodelujočih občin SR 
Hrvatice in SR Slovenije, zaigrah 
pozdrav kongresu. Druga revija 
pihalnih orkestrov je iz programa 
17. srečanj bratstva in prijateljstva 
in je obenem posvečena 100-let-
nici glasbene šole in 100-letnici 
pihalnega orkestra Ptuj. 

Na svečanosti ob 9. kongresu 
ZS Slovenje bo govoril Janko 
Mlakar, predsednik občindcega 
sveta ZS Ptuj. Tudi razstava 
Jožeta Foltina, člana likovne 
sekcge DPD Svoboda Ptuj spada v 
program prireditev ob 9. kon
gresu. Ob svečani otvoritvi 

razstave bo krajša slovesnost, na 
kateri bodo predstavniki komisije 
za kulturo in medrepubliško 
sodelovanje pri občinskem svetu 
ZS in predstavniki občinskega 
sveta podelili najboljšim orga-
nizacgam, društvom in posamez
nikom posebna priznanja za 
njiliovo prizadevno sodelovanje v 
realizacgi programa kulturnega in 
medrepubliškega sodelovanja. V 
času kongresa bo v Mariboru tudi 
revija mladinskih pevskih zborov, 
na kateri bo sodeloval dekliški 
pevski zbor Majšperk. Tudi mladi 
likovniki bodo ob kongresu 
pripravili priložnostno razstavo 
likovnih del; razstava bo prav tako 
v Mariboru. 

Tudi v mnogih delovnih 
sredinah bodo organizirali zboro
vanja delavcev, ki bodo nosila 
pozdrav kongresu. 

MG 

Arheološki Ptuj v okviru mednarodne 
kulturne in naravne dediščine 

Poleg vrste kulturnih prireditev, 
ki smo jih v Ptuju deležni v okviru 
šestih kulturnih srečanj, je v sredo, 
20. septembra tekel tudi razgovor o 
mednarodni naravni in kuhurni 
dediščini ter arheološkem Ptuju v 
okviru te akcije. 

V veliki dvorani narodnega 
doma se je zbralo precejšnje število 
predstavnikov ptujskega muzeja, 
spomeniškega varstva, urbanistič
nih delavcev, turističnega društva 
in drugi, ki jim je uvodoma sprego
vorila dr. Iva Curk, — samostojni 
svetovalec za arheološka izkopava
nja in arheološke spomenike pri za
vodu za spomeniško varstvo SR 
Slovenije. Poudarila je, da imamo 
več akcij v okviru katerih so 
registrirana največja naravna in 
kulturna bogastva sveta. Najdaljšo 
tradicijo ima tako imenovana ha-
ška konvencija, ki skuša najpo
membnejšo dediščino zaščititi v 
primeru oboroženega spopada. 

Akcija, ki pa trenutno teče v Ju
goslavijo ima s to konvencijo skup
ne le kriterije za izbor in ima pred
vsem pedagoški namen registrirati, 
imenovati in opisovati vse tisto na 
področju svetovne kuhurne in na
ravne dediščine za katero posamez
ni narodi in članice UNESCA, da 
sodi v tisto neizbrisno izročilo pre
teklosti, ki nam je pripomoglo priti 
do današnjih spoznanj in nam bo 
pomagalo živeti tudi v prihodnje. S 
tem je nakako dana tudi omejitev, 
kaj naj bi prišlo v tako imenovani 
,,mednarodni register". Glavni cilj 

vsega pa je, da bi se o izbranih spo
menikih čimveč govorilo v splošnih 
kuhurnih mednarodnih publikaci
jah in se nanje opozarjalo. 

Jugoslavija se je v preteklem letu 
precej intenzivno lotila omenjene 
akcije in v okviru zvezne komisije 

za stavbno dediščino imenovala 
širše strokovno telo, republike pa 
svoje organe pri republiških zavo
dih za spomeniško varstvo. Ob tem 
je bilo seveda vrsto vprašanj, kako 
priti skozi različne dileme in kako 

izpostaviti valorizacijo spomeni
kov, ki bi bili vključeni v to akcijo. 

V Sloveniji je stališče, da bi kaza
lo iti nekoliko širše pri izbiri neka
terih spomenikov, ki pa jih je 
potrebno seveda tudi vzdrževati. 
Odprtih je Še precej strokovnih di
lem ali je naša dosedanja pot pra
vilna, skušamo dobiti tudi primer
jave iz sosednjih držav in 
vzpostavljamo ustrezne stike ter 
sklepamo v okviru svetovnih spo
znanj in obravnavanj z ozirom na 
posamezna zgodovinska obdobja. 

Tako smo prišli do štirinajstih 
arheoloških območij v Sloveniji, 
pet jih bomo verjetno še izločili. 
Slovenija ima — vzeto v svetovnem 
merilu — enkratnih arheoloških 
spomenikov zelo malo in še od teh 
so nekateri že toliko raziskani in 
znani, da bi muzejska dediščina in 
objavljeno gradivo za spoznavanje 
zgodovine zadoščali. 

Pri tako imenovanih enkratnih 
spomenikih moramo opozoriti na j 
tri zgodovinske fenomene — na i 
vzhodno alpski paleolitik kjer ima- ^ 
mo v Sloveniji še nekaj aktivnih 
najdišč. Ljubljansko barje — tu 
imamo enkratne pozno kameno
dobne in zgodnje bronastodobne 
kulturne formacije in centralno slo
vensko železno dobo ter na Ptuj, ki 
je prispeval edinstvene podatke v 
spoznanje kulturne zgodovine sred
njega imperija in celo vrsto enkrat
nih podatkov v gospodarsko 
zgodovino, kar bo prinesla tudi ob
delava najnovejših izsledkov in da 
prispeva svoj delež tudi v neposred
no politično in upravno zgodovino. 

Pri Ptuju je tisto kar je tako en
kratno in za nas Slovence tako po
membno — izročilo tega rimskega 
časa v zgodnji srednji vek in bogato 
staroslovansko izročilo Ptuja ter 
nekoliko tudi srednjeveška 
dediščina. Na vse to smo se pri 
celotni akciji tudi opirali in mora
mo vse storiti kar je v naši moči, da 
bomo uspeli. 

Pri vsem tem pa je pomembno 
tudi dejstvo kako je arheološka de
diščina vključena v prostorske na- , 

črte, kako v turistične in gospodar
ske dejavnosti kraja ter uporablje
na za popularizacijo in razumeva
nje danes in kako jo želimo vključi
ti v prihodnje. 

O tem je tekla tudi razprava, ki 
se je ponekod vse preveč lotevala že 
znanih problemov na področju ar
heologije in vse premalo nakazova
la ustrezne rešitve v prihodnje. 

Delovnim ljudem in občanom 
ptujske občine, ki so v te namene 
vložili že prek 800 milijonov starih 
dinarjev, bi gradivo moralo biti 
predstavljeno v vseh možnih obli
kah in z več smelosti pri iskanju 
ustreznih prostorov. Ko gradimo 
nova stanovanjska naselja ničesar 
ne razmišljamo o tem, kako v ta 
ambijent vključiti tudi arheološko 
bogastvo, ki ga je skrivala zemlja, 
kako ga za stalno razstaviti turis
tom, ki trumoma obiskujejo naše 
mesto v poletnih mesecih. Mislim, 
da je premalo storjenega tudi za us
trezno objavljanje prispevkov v 
strokovnih in drugih časopisih, na
kazane so bile tudi možnosti stalnih 
razstav tega gradiva v šolah in še bi 
lahko naštevali. 

Z akcijo, da bi Ptuj končno le 
vključili v to mednarodno naravno 
in kulturno dediščino, seveda ne 
smemo pričakovati nekih čudežev 
— kot je dejala dr. Curkova, niti 
dodatnih obremenitev — temveč le 
bolj koordinirano delo, več pou
darka temu kar imamo — tako do
ma kot v svetu. 

Preostala pa nam bo še vedno 
naloga, kako v slovenskem prosto
ru in v občini še naprej zagotavljati 
ustrezna finančna sredstva, ki že se
daj gredo v sto milijonov in le zgolj 
iz našega, delavčevega žepa, na ra
čun večjega števila stanovanj, na 
račun tega in onega iz družbenega 
standarda. Ze neštetokrat smo pov-
darjali, da smo in moramo to kul
turno dediščino ohranjevati 
poznejšim rodovom, kako pa 
bomo skupno peljali akcijo na fi
nančnem področju — pa do danes 
še ni ničesar dorečenega. 

mš 

Dr. Iva Curk med uvodno razlago 
o možnostih vključitve Ptuja v 
mednarodno kulturno in naravno 
dediščino. 

Foto: ZK 

Literarno srečanje z Miškom Kranjcem v Ptuju 
V organizaciji Ljudske in 

študijske knjižnice v Ptuju se je v 
okviru šestih ptujskih kulturnih 
srečanj, predstavil v torek zvečer 
ob 19. uri (in ne v petek, 29 . 
septembra, kot je bilo pomotoma 
sporočeno), znani slovenski pi
satelj in publicist MIŠKO 
KRANJEC, ki so mu tudi naši 
občani izrekli ob njegovi 70-let-
nici iskrene čestitke ter zaželeli še 

v naprej veliko let plodnega dela 
na področju literarnega ustvarja
nja. 

Z odlomki iz svojih del se je 
predstavil avtor sam, brali pa so 
jih tudi dijaki srednješolskega 
centra v Ptuju. 

Več o srečanju bomo poročali v 
prihodnji številki TEDNIKA. 

O delu PD »Simon Gregorčič" Velika Nedelj^ 

Prikazati celotno dejavnost 
v članku ,,Lunovčan, ki lovi ribe v Ameriki" je 

Miroslav Slana nekoliko enostransko opisal delo 
prosvetnega društva ,,Simon Gregorčič" pri Veliki 
Nedelji, Kot predsednica občinske zveze kuhurnih 
organizacij Ormož dopolnjujem članek z nekaterimi 
podatki o delu tega prosvetnega društva. 

Poudariti je treba, da je Ivan Moravec do leta 
1968, ko je prosvetno društvo Velika Nedelja slavilo 
svojo 75-letnico, zelo aktivno deloval dot priznan 
režiser dramske skupine.v kateri je redno sodelovalo 
4 do 5 prosvetnih delavcev šole Velika Nedelja. Do 
leta 1970 je imenovani še vodil PD kot predsednik in 
svetovalec v dramski skupini. Režijo je nato prevzela 
Marta Frangeš, ki je ob sodelovanju 3-8 prosvetnih 
delavcev te šole zrežirala do leta 1977 deset dramskih 
del. 

Dve mandatni dobi to je do leta 1977 so pred
sedniško funkcijo vršili tudi prosvetni delavci. 

Sola je prav tako ves čas s svojim ravnateljem na 
čelu nudila vso pomoč dramski sekciji, pa naj bodo 
to prostori za vaje, pisarniški ma:terial, uspešno 
organizirala gostovanja ,,Naše besede", ,,Srd5anja 
lutkarjev Slovenije" in Se marsikaj. Prav tako je bilo 

odlično organizirano občinsko srečanje ,,Domače 
pesmi in besede," v letu 1978. 

Trdno sem prepričana, da tudi novoizvoljeni 
upravni odbor ne bo zaslužil očitka, da v velikone-
deljskem okolišu vlada kulturno mrtvilo. Skupno s 
šolo in strokovno usposobljenimi prosvetnimi delavci 
bo nadaljeval z delom in s svojim jubilantom tov. 
Moravcem svečano in skrbno, z izbranim programom 
slavil svojo 85-letnico. 

Tov. dopisnika pa pozivam in prosim, da se v bo
doče za vse informacije o amaterski dejavnosti v 
občini Ormož, obračana občinsko zvezo kuturnih or
ganizacij, kjer vam bodo na vpogled poročilla o 
kulturni dejavnosti v posameznih PD in tudi o sode
lovanju prosvetnih delavcev. Jasno pa je, da vsak 
prosvetni delavec ne more biti hkrati igralec, pevec, 
športnik ali pa ribič. Naša kulturna dejavnost, zlasti 
v krajevnih centrih je ljubiteljska, ki bi naj združeva
la vse delovne ljudi, ne samo prosvetne delavce. 

Prosim, da se ta prispevek objavi tudi v Tedniku. 

Predsednik OZKO 
Mimica Pišek 

Lfui]iiBi|i £iiiirovsiC8gi petja 
združeni v mešanem zboru 

Ptuj je imel že nekoč bogato 
glasbeno tradicijo,-ki se je odra
žala tudi na področju zborovskega 
petja, ki jo v zadnjih nekaj letih 
uspešno nadaljujemo in razvijamo 
z nenehnim ustanavljanjem novih 
pevskih zborov in drugih skupin, 
ki se vsako leto predstavijo na 
tako imenovanem občinskem sre
čanju. Takrat v družbi dobrih in še 
boljših pomerijo svoje znanje, 
ugotavljajo kaj bi bilo potrebno še 
izpiliti in kakšen napredek so 
posamezni zbori dosegli v minulem 
letu. 

Pri Zvezi kulturnih organizacij 
in delavsko prosvetnem društvu 
Svoboda v Ptuju se je pogostoma 
pjavljala tudi ideja o ustanovitvi 
nekakega centralnega mešanega 

pevskega zbora v katerega bi prite
gnili tudi ženske, ki so imele doslej 
zelo malo možnosti, udejstvovanja 
na tem področju, saj imamo me
šani pevski zbor le v Cirkulanah, 
Dornavi, Cirkovcah in do neda
vnega je bil še v Rogoznici ter v 
Gorišnici. 

Oba izvršna odbora sta v zvezi s 
tem sprejela sklep, da v Ptuju tak 
zbor ustanovimo in k sodelovanju 
pritegnemo vse tiste, ki imajo ve
selje in sposobnost, pa vsega tega 
doslej niso mogli izkoristiti, zbor 
pa bi se naj vključili tudi tisti 

občani na obočju občine, ki so že 
člani kakega pevskega zbora v 
svoji krajevni skupnosti, ker jih 
vaje, ki bodo enkrat tedensko ne 
bi ovirale pri delu tam. Ob tem pa 

bomo lahko poleg izredno kvah-
tetnega moškega komornega zbora 
dobili še ene izvajalce te zvrsti na
šega glasbenega bogastva, ki na 
sbodo, — vsaj tako pričakujemo 
že čez nekaj mesecev lahko zasto
pali na različnih prireditvah in sre
čanjih. 
Razveseljivo je tudi dejstvo, da bo 

kot mentor pomagal zboru pri delu 
profesor Jože Gregorc, ki je nekoč 
v Ptuju že vodil tak zbor, dirigen
tsko mesto pa je prevzel Rudi 
.Mohorko. Pevci se bodo prvič 
zbrali v sredo, 4. oktobra ob 19. 
uri v veUki dvorani narodnega 
doma v Ptuju in že danes vabijo k 
sodelovanju čimveč pevcev obeh 
spolov. 

mš 

(66. nadaljevanje) 
SPIRO PRIDE V MARIBOR 

Du.šan Spindler-Spiro je moral, kot že vemo jeseni 1943 na politično 
delo v Maribor. Poslal gaje Vojko (Ivan Nemec). V Maribor je prispel 3. 
oktobra. Na novem delovnem torišču sije nadel ime KOVAČ. 

edaj je bila mariborska organizacija OF zaradi množičnih aretacij 
močno prizadeta. 

Kakor vemo, je izgubilo mariborsko osvobodilno gibanje decembra 
1942 partijskega sekretarja Grčarja. Huda izguba za OF je bil tudi padec 
Pohorskega bataljona, 8. januarja 1943. Kar naprej pa so Nemci odkrivali 
skupine OF. Marca 1943 je padb v gestapovske roke Mima 
Kovač-Katica, ki jo poznamo kot ptujsko okrožno sekretarko KP v letu 
1942 z imenom Barčka. Katica je bila v Mariboru Grčarjeva pomočnica. 
Imela je lažno ligitimacijo z imenom Zofija Schmidt. Nemci niso odkrili 
njenega pravega imena, ko sojo zaprli ter poslali v Os\viecim. 

V tem času so aretirali tudi Janka Pihlerja-Dona, Vrbnjaka in še 
nekatere naše znance. 

Po ustanovitvi Drugega pohorskega bataljona so poslali maja 1943 z 
Menine planine na Pohorje Ivana Zagernika-Joco. V partizane je odšel 
aprila 1943, ko je bil uslužbenec v tovarni letal na Teznem pri Mariboru. 
V batajonu je prevzel dolžnost komandanta. 

Oktobra sta prišla s Pohorja na politično delo v Maribor naš znanec 
Ivan Zagernik-Joco in Maks Gašparič-Šandor, ki seje pozneje imenoval 
Jernej. Bil je član KP že od leta 1935 in delavec. Jernej in Joco sta 
najprej razpredla niti OF na Pobrežju pri Mariboru, nato pa v Kamnici, 

kamor sta novembra povabila na sestanek Kovača. Takrat so ustanovili 
okrožni komite KPS. Prvi sekretar je bil bivši učitelj Dušan 
Špindler-Kovač, člani pa Maks Gašparič-Jernej, delavec; Ivan Kokolj-Ilja, 
učiteljiščnik; iVan Zagernik-Joqo študent in Jadviga Golež-Špela, bivša 
učiteljica. 

Člani komiteja so si razdelih delo. Vsi so skrbeli za razvoj OF v 
mariborskem okrožju. Jernej je veliko koristil s svojimi izkušnjami in 
poznanstvom v dclavskili vrstah. Kovač je poleg dela v mestu vodil zveze 
s Slovenskimi goricami. Joco in Špela pa sta dcrbela za stike OF po 
mariborskem okrožju v drugih predelih. 

OF V MARIBORSKEM OBMOČJU SLOVENSKIH GORIC 
V zahodnem delu Slovenskih goric, ki je spadal pod mariborsko 

okrožje OF, seje leta 1943 razvijal upor proti okupatorju v krajih blizu 
Maribora pa tudi na območju sedanje občine Lenart, katere zahodni del 
je med vojno pripadal mariborskemu okrožju, vzhodni del pa ptujskemu 
okrožju. 

Prvi uporniški nastop je bil na tem območju v Voličini, aprila 1943. 
Tedaj jc pripeljal domačin Srečko Rojs-Niko, študent agronomge, ki ga 
poznamo že iz leta 1941 - v Voličino patruljo Prvega koroškega 
bataljona. Niko je bil sin kmeta in malega trgovca v Voličini Doma je 
bilo dvanajst otrok. Znano nam je, da se je Niko jeseni 1941 umaknil 
pred aretacijo v Avstrijo. Marca 1943 je na.šel zvezo s koro.škimi partizani 
in tja odrinil. No in sedaj ga vidimo s patruljo v domačem kraju. Bilje 
njen vodja. 

Patruja je prispela po orožje, dva puškomitraljeza in ročne bombe, 
kar je bilo zakopano v vinogradu Ivana Muršaka Mateja. V V^oličini seje 
zadrževala nekaj dni. Tedaj je zagrozila učitelju Greglu, naj prenelia 
sodelovati z okupatorjem in je zaplenila v trgovini tobak. Hotela jc 
zagroziti tudi učitelju Jautu, ki se je spajdašil z Nemci, a se je skril. Pri 
nastopih patrulje je sodeloval domačin Miloš Tušek. 

Nemci so bili nad partizanskim nastopom v Vohčini ogorčeni, vedeU 
pa seveda niso, da .so partizani prišli tudi po orožje. Vznemirila jili je že 
njihova prisotnost in njihovi dve manj pomembni akciji, za kateri so 
zvedeli. Zato so hoteU partizane iz.slediti. V ta namen so pripeljali v 
Voličino okrog trideset orožnikov, ki so skoro tri mesece iskah 
partizane, a zaman. Da bi jih izsledili, so uporabljali tudi ovaduhe, 
preoblečene v berače. Nekatere pa so oblekU v partizane. 

Ker partizanov niso našli, so izbrali devetnajst talcev češ da bodo 
ustreljeni, če se bodo v občini spet pojavili partizani. Število orožnikov 
so nato trajno povečali na okrog dvajset. Nada^evanje prihodnjič 

Ivan Zagernik-Joco, študent, 
poslan jeseni 1943 na 
politično delo iz Drugega 
pohorskega bataljona v Mari
bor. Oglašal se je tudi v 
Slovencih goricah. 

Franc Zalaznik-Leon, meha
nik in predvojni član KP v 
Mariboru je bil poslan jeseni 
1943 na politično delo v 
zahodne Slovenske gorice. 

Fotografiji sta last 
Muzeja NO Maribor 
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KLOPOTCI ZA KRAŠOVCA IN ALENKO 
PINTERIČ 

Preteklo soboto se je v dvorani B Mariborskega 
sejmišča pred več kot tisoč glavim občinstvom in 
strokovno komisijo zvrstilo 16 novih narečnih 
popevk letos že 12. tradicionalnega festivala narečnih 
popevk Vesele jeseni. Prireditev že nekaj let zapored 
uspešno organizira peščica organizatorjev društva 
glasbenih delavcev Harmonija iz Maribora. 

Okus občinstva v dvorani je bil dokaj razhčen, vsi 
pa so si bili enotni pri izbiri najboljše skladbe. Tako 
je občinstvo skupaj s poslušalci 7 slovenskih lokalnih 
radijskih postaj prisodilo prvo mesto skladbi 
Konrada Dolerja, Stari Tango, ki sta jo izvajala 
Edvin Fliser in Branka Kraner. Drugo mesto je 
občinstvo prisodilo skladbi Zame je toti muzika, ki jo 
je zapel Ivo Mojzer, tretjo nagrado občinstva pa je 
prejela skladba Zeleni Jurij skladatelja Jožeta Kre-
žeta in tekstopisca Tonija GašperSiča. 

Zlate klopotce za najbolj vedro narečno popevko 

je letos trokovna komisija namenila Alešu Kersniku 
za glasbo, Milanu Krapežu za tekst in Alenki PinteriC 
za odlično izvedbo skladbe KraŠovc. Besedilo te skla
dbe je žirija mariborskega Večera izbrala za najboljše 
in avtorju Milanu Krapežu podelila še posebno 
denarno nagrado. 

Žirija akreditiranih časnikarjev je za najuspe
šnejšega debitanta razglasila Iveka Baranjo, ki je 
prejel posebno nagrado revije Antena. Za najuspe
šnejši aranžma pa je prejel nagrado Mariborskega 
sejmišča Bojan Adamič, za skladbo Koline. 

Splošno mnenje prisotnih v dvorani pa je bilo, da 
so v glavnem popevke skovane po zelo sličnem kovu. 
IzstopaU sta le dve popevki in sicer Zame je toti mu
zika, ki jo je zapel Ivo Mojzer in skladba V hribe v 
izvedbi Braca Korena in Sonje GabrSček. Organiza
torji obljubljajo prihodnje leto več svežine. 

M. Ozmec 

O svetovnih espe-
rantskih kongresih 

Od 15. do 22. juUja letos je bil v Lockoure (južna Francga) 5 1 . 
kongres svetovne delavdce esperantske organizacge. UdeležUo se ga je 
272 esperantistov iz 13 dežel, med njimi 21 otrok v starosti od 6 do 8 
let. SociaUstični župan tega mesteca je nagovoril udeležence v esperantu. 
Prihodnje leto bo ta kongres v Svanviku (Vel. Britanca). 

V Varni (Bolgariji) je bil koncem julga letos drugi največji svetovni 
es^crantski kongres, kjer je bilo prisotnih nad 4.400 esperantistov iz 5 O 
dežel. Predstavniki vlade in mesta ter zastopniki vlad 13 dežel so 
pozdravili kongres, ki je bil v palači športa in kulture. Na sejah številnih 
sekcij je bila manifestirana plemenita esperantska ideja. Kulturni 
program in izleti so navduših udeleženec. Za leto 1980 planirajo tak 
kongres v Jugoslaviji in sicer na Reki; medtem ko bo prihodnje leto v 
Lucernu (Švica). 

Interesente za ESPERANTO obveščamo, da se bo v torek, 3. 
oktobra ob 18. uri v Narodnem domu pričel tečaj za začetnike. Prgave 
sprejemamo v Turist biroju v Ptuju do sobote, 30. septembra. Prijavijo .se 
lahko tudi tečajniki za drugo stopnjo (nadaljevalni tečaj). 

Za esperantsko sekcijo 
J. Domanjko 

Bil je lep septembrski popoldan 
ko se je po Lahoncih razširjij 
žalostna vest, da Ludvika ni vec 
med namL Kruti usodi in resnici 
nismo mogU verjeti, daje zadet od 
kapi odšeiod nas vedno nasmejani 
in dober sosed. Pogrešah te bomo 
posebno v tvojem pleskarskem' 
poklicu, .saj menda v okolici nj 
hiše, ki je nebi razveselil s svojim 
lepim in dobrim delom. 

Čeprav si že bil upokojen, vozi] 
si se dolgo na delo v Ptuj, nig 
mogel muovati, še smrt te je 
dohitela s čopičem v roki 
Marsikatera hiša se čaka na tvoje 
delo, a zaman. 

Dragi Ludvik, ostal boš med 
nami v lepem spominu, tvoje telo 
pa naj hladi domača zemlja, ki si 
JO tako ljubil. Marija Trstenjak 

KJE STE LOVCI? 
Prebivalci z območja Vitomarec se sprašujemo, 

ali so te ,,lepe" črne ptice, ki jim po domače pravimo 
vrane zaščitene, ali pa lovci nimajo interesa, da bi 
njihove jate nekoliko razredčili. Morda se strel na 
vrano ne izplača? 

Pritožujemo se predvsem zaradi tega, ker so nam 
jate vran na nekaterih njivah uničile že dobro tretjino 
pridelka, koruze. Ce vemo za ceno koruze, potem 
lahko izračunamo, koliko je oškodovan posamezni 

lastnik, obenem pa je to naša skupna gospodarska 
škoda, zato bi lovci morah nekaj podvzeti! 

Ker sem že pri pisanju, bi Se v imenu krajanov 
vprašal, kdaj bo rešen problem sejmišča v Ptuju, d« 
bo lahko organizirana prodaja plemenske živine. 
Tudi sam imam za prodati žrebe, vendar ne najdeni 
kupca. 

D. I 

Zakaj v Ptuju ni delovnega mesta 
za slepega telefonista 

Največja ,,tema", ki obstaja je 
neznanje in nezaupanje! 

Rad bi opisal probleme slepih in 
slabovidnih občanov v občin Ptuj, 
kjer še vedno večji del delovnih 
organizacij zapira vrata nam sle
pim in slabovidnim telefonistom. 
Ne vem s čim opravičujejo pri
stojni nezaupanje do človeka, ki 
ima ustrezno kvalifikacijo in 
znanje, katerega si težko pridobi 
pod posebnimi pogoji v Skofji 
Loki. 

Naj na kratko to usposabljanje 
opišem. Šolanje traja dve leti, kjer 
se nauči dijak praktično in teore
tično delati s telefonsko centralo, 
zraven tega pa še osnove stroje
pisja in pisarniškega poslovanja. 
Skoraj po vsej Jugoslaviji je poklic 
telefonist priznan in primemo tudi 
nagrajen. Toda v ptujskih podje
tjih še ni. Ne bi omenjal, kako 
nizko smo nagrajeni nekateri tele
fonisti. Naša podjetja zaposlujejo 
na delovna mesta telefonistov 
zdrave, večji del še mlade in za 
delo sposobne ljudi. Mi slepi in 
slabovidru telefonisti smo pa brez 
služb, ali se vozimo v 27 km 

oddaljen Maribor, ali pa čakamo 
na zaposhtve precej časa. Sam sem 
se vozil v službo 40 km preko šest 
let in se mučil s potovanjem ter 
dvojnim prestopanjem v eno smer. 
Set let sem vztrajno trkal na vrata 
delovnih organizacij ter Zavoda za 
zaposlovanje. Sest let sem bil vsak 
dan odsoten kar po 14 ur dnevno. 

Prav tako pa tudi moja žena. 
Kaj lahko da skoraj slepa žena 
potem svoji družini in otrokom, 
ob taki odsotnosti in trpljenju? Po 
vrhu vsega, pa da še ne omenjam 
problema otroškega varstva, ki 
sem ga komaj uredil za drugega 
otroka v dveh letih. 

Po vsem tem se sprašujem kako 
se počutijo zdravi telefonisti, ki 
zavzemajo nam po zakonu 
namenjena delovna mesta. Društvo 
slepih in slabovidnih Ptuj je lansko 
leto slavilo 30-obletnico obstoja. 
Pohvalimo se lahko z marsi
katerim uspehom, prav tako pa 
lahko pohvahmo nekatere delovne 
organizacije ter DPO, saj so nam 
pomagale, pa tudi razuniele naše 
težave. Toda mi ne iščemo samo 
sočustvovanja, iščemo svoj kos 

kruha, katerega si hočemo samo 
iščemo svoj kos kruha, katerega si 
hočemo sami zaslužiti. Mi hočemo 
in moramo delati, le tako bomo 
pozabili na svoje težave, ki jih 
imamo v zvezi s slepoto in slednjič 
mi hočemo svoje delo plačano 
enakopravno s soobčani. 

Borimo se in se bomo še v 
naprej, da ne bomo izolirani in 
odvisni od svojih sorodnikov in 
slednjič v breme družbi. Skoraj na 
prste lahko preštejem podjetja in 
ustanove, ki zaposlujejo invalide 
na delovnih mestih telefonista. Naj 
še omenim, da polovica zdravih 
telefonistov nima ustreznega znanja 
o telefoniji, medtem ko smo mi za 
to izučeni. Mnogo smo poskušali 
mnogo vlog napisali, a na žalost 
nismo marsikdaj dočakali niti 
odgovora. 

Kdaj bo torej za nas slepe in 
slabovidne v Ptuju zasijalo sonce? 
Kdaj bomo lahko stopili v korak z 
zdravimi občani? In ob koncu, 
kdaj bo telefonist v Ptuju priznan 
kot delavec s kvalifikacijo? 

J. S. 

Vključujejo se tudi kmečki upokojenci 
Podružnica društva upokojencev 

v Rogoznici je bila ustanovljena 
1953 leta in je vanjo danes vklju
čenih že 420 krajanov iz Rogozni-
ce. Trnovske vasi, Desternika, 
Dornave, Spuhlje in Brstja. 

V avgustu so proslavljali 25-
letnico svojega dela in v ta namen 

pripravih tudi krajši kulturni pro
gram s sodelovanjem moškega 
pevskega zbora upokojencev iz 
Ptuja ter mladih Rogozničanov. 
Te slovesnosti se je udeležilo prek 
300 članov. 

Pohvalno v delu je tudi, da se 
mnogi aktivno vključujejo v razgi

bano družbenopolitično življenje 
krajevnih skupnosti in po svojih 
močeh prispevajo za napredek sre
dini v kateri živijo in delajo. 

Kot je že v navadi so upokojenci 
v Rogoznici dokaj zagnani organi
zatorji različnih izletov po domo
vini in v tujino — predvsem po 
Koroški, saj so letos krenili na pot 
že kar šestkrat in si ogledali tudi 
rojstni kraj tovariša Tita. 

V zadnjem obdobju se vklju
čujejo tudi kmečki upokojenci, k 
sodelovanju pa so povabili še vse 
ostale, ki se doslej niso organi
zirali. Svoje prostore imajo v 
domu slovenskogoriške čete, ura-
dujejo pa vsak petek med 9 in 12. 
uro. 

mš 

Uspešno delo 
praktikantov 

Delovni kolektiv Impol iz Slov. 
Bistrice že precej let redno spre
jema na počitniško delo in prakso 
svoje štipendiste in tudi druge 
učence in študente. Tako je v leto

šnjem juliju in avgustu delalo v 
proizvodnjinad 120 učencev, 
dijakov in študentov, čez 70 pa jih 
je bilo na počitniški praksi v dru
gih oddelkih tovarne. Večina je 
delala po en mesec, nekateri pa so 
se odločiU tudi za dva. 

Povečana skrb za delavca, 
varstvo pri delu in dobra preven
tivna služba so zagotovili, da med 
praktikanti ni bilo težjih delovnih 
nezgod. Mnogi študentje so tudi 
uspešno nadomeščali zaposlene, Itî  
so bih v tem času na letnem 
oddihu. Za takšno, več ali manj 
uspešno nadomestovanje pa so 
prejeli tudi posebne dodatke k na
gradam za mesečno delo. 

Viktor Horvat 

V ̂ krošnji" rodbine 
Lorenci-Knez 

Srečanje najbližjih sorodnikov 
so danes, ob vse večjem obsegu 
prometnih možnosti, skoraj 
Največkrat pa to ostajajo samo v 

,,najožjem" krogu sorodnikov. 
Prav zato se uvršča med dogodke, 
ki vzbujajo posebno f)Ozomost 
srečanje družine Lorenci-Knez, ki 
je bilo pred nedavnim na gradu 
Statenberg pri Makolah. Bilo je že 
četrto po vrsti, udeležilo pa se ga 
je kar prek 130 bUžnjih in daljnjih 
sorodnikov. 

Pobuda o srečanjih rodbin 
Lorenci-Knez je bila dana pred pe
timi leti. Prvo srečanje pa je bilo 
leta 1972 v Razborju na Koroškem 
in se ga je udeležilo ,,komaj" 30 
sorodnikov. Srečanje je dobilo 
ugoden odmev med številnimi 
sorodniki obeh družin, zato se je 
hitro prelila po žilah razvejanega 
rodbinskega drevesa. To je bil tudi 
vzrok, da so bila vsa naslednja sre
čanja številnejša in privlačnejša. 
Ze na četrtem srečanju, katero je; 
bilo pred kratkim na gradu Staten
berg se je zbral krog sorodnikov 
vse do četrtega rodbinskega 
kolena. Večina med njimi živi v 
krajih po slovenski in avstrijski 
Koroški ter na obsežnem območju 
Štajerske. V vaseh Zavodno in^ 

Šentvid pa je sorodstvena vez 
vključena v skoraj vsako hišo. 

Iz podatkov rodovnika za 200 
let nazaj ugotavljajo, da je bil 
prednik potomcev Lorenci, Mihael 
Lorenci iz Razborja, poročil z 
Marijo Florajn v Razborju leta 
1799. Zibelka rodbine Knez pa je v 
kraju Vistra pri Črni na Koro
škem. Naključje je pripeljalo do 
tega, da sta se leta 1920 v Razbo
rju poročila potomca Jakob Lore
nci in Marija Knez. 

Potomstvo rodbine Knez iz Vistre 
pri Črni na Koroškem je številno in 
razvejano, medtem ko se nadaljuje 
rod rodbine Lorenci iz Razborja 
samo po družini Jakoba Lorenci iz 
Laporja. 

Z namenom, da bi kar najuspe
šneje ohranjali široke rodbinske 
vezi so pred štirimi leti pričeli 
organizirati rodbinska srečanja, 
vedno v drugem kraju kjer je na
jveč članov rodbin. Letošnje sre
čanje sta organizirala Jakob 
Lorenci iz Slovenske Bistrice, Pero 
Todorovič iz Laporja in Ivan Pe-
čolar iz Slovenj Gradca. 

Na Statenbergu so se dogovorili, 
da bo naslednje, prav gotovo še 
številnejše srečanje v srečanje v 
Libeličah na Koroškem. 

Viktor Horvat 



TEDNIK ~ ^^p*^"^^^ 1378 ŠPORT IN DRUŠTVA - 9 

NOGOMET 

Osankarica: 
Aluminij 1:1 

Mladinska selekcija Aluminija je 
gostovala v Slovenski Bistrici pri 
ekipi Osankarice. Mladi 
nogometaši iz Kidričevega so bili 
enakovredni in so zasluženo 
osvojili točko, kljub temu, da so 
tekmo odigrali z devetimi igralci. 
Namreč nekaj igralcev je 
poškodovanih. Zadetek za Alumi
nij je dosegel Kreslin. 

Danilo K lajn še k 

Aluminij: Boč 
1:1 

Kadetska selekcija Aluminija je 
uspela iztržiti točko proti ekipi Bo-
ča iz Poljčan. Fizično šibkejši 
domačini so se uspešno upirali 
gostom. Zadetek za domčine je 
dosegel Segula. Cez čas bodo 
kadeti Aluminija pričeli zmagova
ti. Sedaj je opaziti še iskanje 
najboljše postave. 

Danilo Klajnšek 

Apače: 
Pohorje 1:0 

Kadetska ekipa Apač je uspela 
osvojiti prvi dve točki v tekmova
nju. V izredno lepi igri so uspeli z 
zadetkom Korena kronati svoje 
napade. Mladin nogometašem iz 
Apač se pozna, da še premalo 
obvladajo tehniko nogometa. 
Temu bo potrebno posvetiti še 
veliko vadbe. Na tekmi proti 
Pohorju pa so pokazali veliko 
borbenosti. Tako v bodoče lahko 
računamo na še boljše rezultate. 

Danilo Klajnšek 

SNL - VZHOD - ČLANI 

Šmartno - Drava 
2:1(1:1) 

Igralci Drave so v Smartnem 
sicer dosegli prvi zadetek v 
dosedanjem delu prvenstva (stre
lec je bil v 14. minuti Emeršič) 
vendar so srečanje vseeno izgubili. 
Za domače sta bila strelca Kodre 
in Šalig, V nedeljo se bo Drava v 
Ptuju pomerila z Lendavo. 

MEDOBČINSKA NOGOMETNA 
LIGA 

Zadetki dežujejo 
v medobčinski nogometni ligi 

so bih v soboto in nedeljo 
doseženi naslednji izidi: skupina 
A: Boč A-Aluminij 0:2, Videm 

Osankarica 3:2, Graje
na-Hajdina 5:4, Zgornja Polska-
va-Skorba 2:6 in Gorisnica-Pra-
gersko 75 4:0: 

Skupina VZHOD: Dornava 
-Stojnci 0:8, Sobetinci-Rogozni-
ca 2:2, Središče-Zavrč 7:1, 
Ptuj-Moškanjci 3:0 in Markovci 
-Bukovci 5:1; 

Skupina CENTER: Vamica 
-Gerečja vas B 2:4, Mladinec 
-Tržeč 3:2 in Draženci-Slovenj a 
vas 3:6; skupina ZAHOD: 
Spodnja Polskava-Oplotnica 4:4, 
Gerečja vas-Boč B 6:2 in 
Kungota-Kidričevo 8:0. S srečanj 
Lovrenc-Makole in Apače-Le-
skovec rezultata nismo prejeli 
pravočasno. 

V naslednjem kolu (v soboto in 
nedeljo) se bodo pomerili- sobota: 
Makole-Spodnja Polskava, Kidri
čevo-Lovrenc, Stonjci-Sobetin-
ci, Bukovci-Dornava in Hajdina 
-Zgornja Polskava; v nedeljo 
dopoldan: Oplotnica-Gerečja vas 
A, Gerečja vas B-Apače, 
Tržeč-Draženci, Slovenja vas 
-Varnica, Moškanjci-Markovci in 
Aluminij-Pragersko 75; v nedeljo 
popoldan: Boč B-Kungota, Boč 
A-Videm, Skorba-Gorišnica, 
Zavrč-Ptuj in Osankarica-Graje-
na; 

Drava - Slavonija Di 10:8 
Rokomet II. ZRL članice 

Rokometašice domače Drave so 
se v soboto zvečer ponovno 
izkazale. .Na rokometnem igrišču 
Drave so z dobru igro premagale 
razpoloženo ekipu Slavonije DI iz 
Slavonskega broda. 

Gledalci so se tudi to pol izkaza
li, bilo jih je prek tisoč. Srečanje se 
je začelo precej borbeno. V tretji 
minuli je Drava povedla z zadet
kom Halužanove. Prvi polčas se je 
končal 7:5 za Dravo. V drugem 
polčasu so gostje z dvema 
protinapadoma izenačili rezultat 
na 7:7. Nato so se domačinke malo 
zbrale in so povedle z golom Kriv-
čeve, nato Černejeve. Deseti gol za 
Dravo je dosegla Havlasova. Tik 
pred koncem so gostje znižale 
rezuhal na 10:8. 

Posebej lahko pohvalimo igro 
Drave v obrambi, tako da so 
nasprotnice le s težavo našle pot 
do gola. 

Po tekmi je delegat gostujočih 
izjavil: ,,S tekmo smo zadovoljni. 
Sojenje je bilo v redu. Mislim, da 
sta ekipi Drave in Slavonije 
enakovredni in da je odločil doma
či teren, Povedati pa moram, da 

smo nastopali brez dveh svojih 
najboljših igralk (Popadlč, 
Abramovič), ki zaradi poškodb 
nista mogli nastopiti:" 

Največ golov za Dravo je dala 
Krivčeva (tri), po dva sta dali 

Mumlekova in Halužanuva, po 
enega pa Čeme, ivančič in Havlas. 

Za gostje sta bili najuspešnejši 
Sajfutova in Ravnlčeva s po dvema 
zadetkoma. 

V soboto ekipa Drave gostuje v 
Varaždinu z ekipu Koke. 

Besedilo in posnetek: Bojan Rode 

Igralke Drave v napadu, ki so ga uspešno zaključile z golom. 

Aluminij: Maribor 1:7 (0:3) 
Na stadionu Aluminija v Kidričevem je gostovala ekipa mariborskega 

drugoligaša, ki se trenutno nahaja na prvem mestu v drugi zvezni 
nogometni ligi — zahod. Domači nogometaši so se dolgo upirali 
renomiranemu nasprotniku. Prvi je mrežo domačinov načel Krempl z 
lepim udarcem iz 16-metrskega prostora. Preostala dva zadetka v prvem 
polčasu pa sta dosegla Samardžija in Mujkanoviš. 

Tudi v drugem polčasu smo bili priča lepi kombinatom! igri na obeh 
straneh. Mesaric je v začetku drugega polčasa rezultat znižal. Vse do 
petnajst minut pred koncem je bil rezultat 3:1, nato pa so igralci Mariborž 
dosegli še ostale zadetke. NogometaSi Aluminija so zaigrali zelo dobro. 
Ta tekma je bila test za oba nasprotnika pred nedeljskima srečanjima. 
Maribor čaka gostovanje v Ljubiji, Aluminij pa gostovanje v Poljčanah. 

danilo klajnšek 

Okrog 120 plavalcev 
za prehodni pokal Ptujskih toplic 

v okviru 17. srečanj bratstva in prijateljstva sodelujočih občin SR 
Hrvatske in SR Slovenije bo 1. oktobra v Ptujskih toplicah že drugo 
tradicionalno tekmovanje v plavanju za prehodni pokal ptujskih toplic. 
Tekmovanje organizira komisija za delavsko-športne igre pri občinskem 
svetu ZS Ptuj; pokrovitelj srečanja pa je KK Ptuj — TOZD Ptujske 
toplice. Tekmovalci bodo tekmovali v naslednjih disciplinah: kravi, 
hrbtno, prsno in štafeti; tekmovale pa bodo tudi ženske. 

Za zmagovalca so pripravili prehodni pokal Ptujskih toplic, ki ga 
podeljuje organizator in pokal Ptujskih toplic 78, ki ga podeljuje občinski 
svet ZS Ptuj. Vse sodelujoče ekipe, teh je 9, bodo prejele spominske 
diplome. V času tekmovanja, ki se bo odvijalo od 8. ure dalje do 
predvidoma 13. ure, bodo pokriti bazeni zaprti za ostale obiskovalce. , 

MG 1 

KARTING 

Ekipno 
in Langerholc prvi 

v nedeljo je bila 3 dirka za 
državno prvenstvo v kartingu v 
organizaciji AMD Nova Gorica na 
prostoru tovarne Meblo. 

Nastop ptujske ekipe- je bil 
tokrat uspden, saj je zmagala 
v ekipni konkurenci, kot po
samezniki pa je pri juniorjih Hvala 
v drugi vožnji pokvaril visoko 
uvrstitev. V kategoriji 100 ccm je 
premočno zmagal Langerholc, ki 
je v vseh treh vožnjah bil prvi po 
odHčnih vožnjah. Artenjak je 
tokrat drugouvrščeni, saj je bil v 
dveh vožnjah drugi in enkrat četr
ti. Korošec pa je imel okvaro 
motorja. 

V kategoriji 125 ccm je zmagal 

Lisjak iz Pirana, od Ptujčanov je 
tokrat bil najboljši Domiter, ki se 
je s sigurno in dobro vožnjo uvrstil 
na 5. mesto, prav tako pa Krajnc, 
ki je bil 7. Slana je po dveh 
vožnjah bil drugi, toda v tretji 
vožnji je bil nepazljiv in ga je 
obrnilo kar je bilo usodno za 
končno uvrstitev. Tudi ostali 
Ptujčani niso vozili najbolje. 

Ekipna uvrstitev je naslednja: 
Ptuj 88 točk, Moste 82, 
Koprivnica 69, Zagreb 60, 
Oroslavje 60 itd. Organizacija 
tekmovanja je bila dobra, 
tekmovanje si je ogledalo nad 1500 
gledalcev. 

ZM 

TENIŠKI TEČAJ 
TVD Partizan Kidričevo je organiziral teniški teč^ za vse starostne 

kategorije. Seveda so na teč^u prevladovali mladi in sicer jih je bilo 18, 
medtem ko je bilo starejših le 8. Igralci so najprej vadili na steni, kasneje 
pa so tudi zaigrali na pravem igrišču. 

Vadbo je vodil tov. Radulovič, ki je dokaj ušesno prenašal svoje 
bogato teni3co znanje na začetnike, željne znanja osnovnili teniških 
elementov. Znanje pridobljeno na tečaju jim bo v korist pri ukvarjanju z 
rekreativnim tenisom. Seveda so nekateri bo^ in drugi manj nadarjeni. 
Zato je potrebno, da tisti manj talenthani več vadijo, vse ostalo pa bo 
prišlo samo z igro. Tcč^ je bil zelo koristen in lepo bi bilo, če bi 
podobnih tečajev bilo še več. 

danilo klanjšek 

Dve tekmi v slovenski mladinski rokometni ligi 

Mladinke: Drava-Velenje 19:9 
Mladinci: Drava - Partizan (Slovenj Gradec) 

_ .̂̂  22:23 
V nedeljo dopoldan sta bih na 

štadionu Drave dve rokometni 
tekmi. Igrali so mladinke in 
mladinci. Mladinke z ekipo 

Velenja, mladinci pa z ekipo 
Partizana iz Slovenj Gradca. 

Najprej je bilo srečanje mladink 
Drava-Velenje. Začelo se je 
precej borbeno. Do rezultata 4:4 
so igralke izmenjavale vodstvo, 
nato pa so igralke Drave povedle 
in vodstvo obdržale ko konca. Prvi 

polčas seje končal 8:5 za Dravo. 
V drugem polčasu so bile 
domačinke premočne, saj so dale 
enajst golov, gostje pa le štiri. 
Najuspešnejši strelki za Dravo sta 
bili Cernejeva sedem m Vičarjeva 
šest. Za Velenjčanke je dala 
Adobreljeva osem golov. 

Nato je bilo na vrsti srečanje 
mladincev Drava-Partizan Slovenj 
Gradec. Srečanje je bilo zelo 
razburljivo, saj se do konca ni 
vedelo, kdo bo zmagovalec. Ves 
čas tekme so igralci izmenjavali 
vodstvo, vendar so na koncu 
zmagali gostje z golom razlike. 
Prvi polčas je bil neodločen 
12:12, za ponazoritev, kako jc bil 
napet poglejmo drugi polčas. 
Kako so padaU goh: najprej so 
povedH gostje z 12:13 in 12:14, v 
dveh protinapadih so domačini 
Eenačili na 14:14 nato 14:15, 
15:15, 16:15, 16:16, 16:17, 
16:18, 16:19, 17:19, 18:19, 
19:19, 19:20, 20:20, 21:20, 
21:21, 21:22, 22:22, in končni 
rezultat 22:23, za goste-ekipo 
Partizana. Najučinkovitejši strelec 
Ptuja je bil Kelenc z devetimi goh. 
Za gostujočo ekipo pa odlični 
Gjurin, po čigar zaslugi so gostje 
verjetno zmagali, dal je petnajst 

golov. 
Tik pred koncem je nastal spor 

zaradi nepravilnega sojenja. Ostaja 
odprto, ah bi sodnik moral zaradi 
prekrška dosoditi sedem metrovko 
z a domačine. Ce bi jo, bi bil 
rezultat verjetno neodločen. 

Besedilo in posnetek: 
Bojan Rode 

Prizor s tekme mladincev 

T URNIR MLADIH V GORIŠNICI 

Prvo mesto za 
domačine 

Mladinci TVD Partizan Gorišni-
ca so preteklo nedeljo pripravili 
turnu- mladinskih ekip v nogome
tu. Prvo mesto je osvojila 
Gorišnica pred Bukovci, Zamusani 
in Stonjci. 

L k. 

Kvalifikacije 
za republiško A ligo 

V soboto, v športni dvorani 
Mladika, so bile kvalifikacije v 
namiznem tenisu za republiško A 
ligo. Sodelovale so ekipe NTK 
Petovio iz Ptuja, NTK Gorenjska 
iz Kranja, NTK Obala iz Kopra in 
NTK Goriška iz Nove Gorice. To 
sta ekipi, ki sta se v prejšnji sezoni 
uvrstili na zadnji dve mesti v A ligi 
(Ptuj in Kranj), m prvi dve iz B 
lige (Koper in Nova Gorica). 

Za ptujsko ekipo je nastopila 
mladinska vrsta v postavi Šbmen, 
Vedlin in Samojlenko. Od mlade 
neizkušene in nevigrane ekipe 
nismo mogli pričakovati čudežev. 
Bili so tretji, kar pomeni, da bodo 
drugo leto nastopali v republiški B 
ligi. V B ligi bo naslednjo sezono 
ostala tudi obala iz Kopra. Prva je 
bila ekipa Gorenjska iz Kranja, 
druga pa Goriško iz Nove Gorice. 
Ti dve ekipi sta se uvrstili v A ligo. 

Ekipa "Ptuja je dve srečanji 
izgubila (Petovia:Goriško 3:5 in 
Petovia:Gorenjska 2:f;), tretje pa 
dobila brez boja, ker je Obala 
srečanje predala. 

Najboljši igralec kvalifikacij je 
bil Ramovž iz ekipe Gorenjska, ki 
ni izgubil nobenega srečanja, nas 
igralec Šomen pa je izgubil samo 
eno igro od možnih devetih. 

Republiška A liga in republiška 
B liga, štejejo po osem ekip. Sedaj 
se cfela na tem, da bi ligi razširili 
na deset ekip. To pa pomeni, da bi 
vse ekipe, ki so sodelovale na 
kvalifikacijah igrale v A ligi. D o 
razširitve lig bi naj prišlo zaradi 
večje popularizacije namiznega 
tenisa in dviga kvalitetne ravni, saj 
bi se tako vec igralo. 

S kvalifikacijskega tekmovanja 
sem odšel z mešanimi občutki . S 
prikazano igro sem bil zadovoljen, 
vendar me čudi to , da na tako 
sorazmerno kvalitetni namizno 

Evgen Vedlin med igro j 

Kraja na nogometnem igrišču 
v soboto 23. septembra so bili člani vodstva 

kluba in kadeti APAČ neprijetno presenečeni. Na 
enem golu ni bilo mreže. Tako so morali 
predstavniki ŠD iz Apač posoditi svojo mrežo, da so 
ahko kadeti odigrali tekmo. Pri Aluminiju im^o dva 
para mrež, vendar se večkrat zgodi, da sta dve tekmi 
istočasno, jim bo v bodoče predstavljalo to problem. 
Res je da so navijači priprav^eni storiti marsik^. 
Tako so v Angl|i zadali vrata, v Novi Gradiški 
zabodli sodnika itd. Ukrasti mrežo pa za nekoga 
predstavna materialno pridobitev. Vendar, kaj si bo 
oziroma bodo začeli z eno samo mrežo? Potrebno 
bo najbrž ukrasti ali pa si sposoditi še drugo. 

Seveda to dejanje zasluži vso gr^o. Nekdo je šel 
le predaleč. Kajti mreža ni poceni in pomeni za klub 
nepredviden velik izdatek. Ce jo je ukradel kdo iz 

katerega od klubov bodo to k^ hitro ugotovih. Če je 
prebarvana prav tako, zato bi bilo najbo^e, da 
storilec mrežo vme. Saj ni potrebno, da se javi, 
ampak jo naj obesi na nogometna vrata in problem 
bo rešen. 

Seveda takšnih dejanj ne moremo zagovarjati. 
Nek objestnež je zlomil steklo tudi na vitrini NK 
Drave pri prodajahii Jasmin. Taka in podobna 
dejanja nikakor niso na mestu. Potrebno bi jih bilo 
preprečiti. Toda kako? Ali naj stražijo na 
nogometnem igrišču ali ob vitrinah? Seveda tega ne 
bodo delali. Vsakemu kolikor toliko razgledanemu 
občanu je jasno, da za takšna dejanja ne moremo 
najti opravičila in jih je potrebno najostreje obsoditi 
in stori ce tudi kaznovati. 

Danilo Klajnšek 

Namizni tenis-Člani 
-teniški prireditvi ni bilo gledalcev. 
Ah je to krivda organizatorja, ki ni 
znal ljudi primerno obvestiti ali 
nezainteresiranost nas samih? V 
vsakem primeru bo potrebno 

nekaj storiti za popularizacijo tega 
lepega in zanimivega športa. 

Besedilo in posnetek: 
Bojan Rode 
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- Ali veste do kdaj moramo sprejeti in uskladiti 
samoupravne akte? 

- Vem, vem, zato sem že sedaj obrnil liste na koledarju, da 
ne pozabim, samo kako, to je vprašanje? 

- Tovariš, a ste padli na glavo? 
— Bedak, jaz treniram novo disciplino v padaldcih skokih! 

- Kaj si pa delal Matjaž? 
— S slive sem padel, a ni to 

perfektno, da mi ni treba v 
šolo 

,.E, zadruga, vstan!" 
Vstaja, izdiha, kdo kliče na dan? 

— Greva globlje v 
gozd, ljubica? 

- A se ne bojiš, da bi 
te kak lovec gojitveno 
odstrelil 

— Tovariš Trubar, a 
morda pripravljate za 
prihodnje leto kak nov 
aneks k naškn berilom? 

O D 2 8 . 9 . 
D O 5 . 1 0 . 1 9 7 8 

o d 21. 3. d o 20. 4 
Že od nekdaj radi pretiravate, 
toda v sxedo tega ne smete početi. 
Gre za resno delo. Ce mu ne boste 
kos, boste ob dobro ime. Sredi 
prihodnjega tedna še eno presene
čenje. Tokrat na čustvenem 
področju. Zagledali jo boste in 
yubezen se bo kar sama vnela. 
Tudi ona bo srečna in 
spremenjena. 

o d 20. 4. d o 20. 5. 
Tudi sobota bo lep dan, kajti z 
vami bo ženska, ki jo spoštujete in 
cenite. Ne vtikajte nosu tja, kamor 
ni treba. Lahko vas zalotijo in 
takrat bo konec vašega veselja. 
Zelo lepo ste začeli z delom, 
potrudite se, da ga boste še lepše 
končaU. Slaba volja bo hitro 
minila. Pismo iz tujine. 

Od 21. 5. d o 21. 6. 
Ker vam je povedala košček 
resnice, vam je bilo povsem 
dovoj, dajo zveste v celoti. Ni vas 
prizadelo, zakaj vas tudi bi, če so 
o vas in o njej krožile laži. Vtis 
boste popravih z delom in 
spodobnim obnašanjem. Nova 
obleka vam zelo pristoji, kar 
pokažite se v njej. Sredi tedna 
avantura. 

o d 22. 6. d o 22. 7. 

Razvesehli ste se dogodkov, toda 
ko ste zvedeli, da je tveganje 
nesmiselno, ste postali žalostni in 
razočarani nad svetom. V soboto 
bo konec trp^enja. Pozabiti 
morate na vse bolečine, ki so vam 
jih prizadeh prijate^i. Nikar ne 
bodite maščevalni. Zdravje vam ne 
dopušča neumnosti. Pazite nase in 
na svojo družino. 

o d 23. 7. d o 23. 8. 
Zeto ste se razkačili. Žal ste ubrali 
napačno pot. Počakajte še malo in 
takrat bo nova možnost za napad. 
Sodelavci so na vaši strani, ne 
jezite se na nobenega. Na lastno 
pest ne delajte ničesar, takoj vas 
bodo -zasačUi in založili. Nekaj 
strpnosti tudi v družini. Ona vas 
zelo potrebuje, njena ljubezen je 
neskončna. 

o d 24. 8. d o 23. 9. 
Še sreča, da bolezen ni bila huda. 
Uničilo vas bi, kajti konec tedna 
ste zvedeli nekaj pretresljivih 
novic. Ob njej ste nobog^en, toda 
v tovarni ste pravi tiran. Zakaj ste 
tak dvohčnež. Ubrati bo potrebno 
srednjo pot, nekega dne pa 
povsem novo, b o p o seveda. 
Marsikateremu ste že kaj zakuhali. 

o d 24. 9. d o 23. 10. 
Opravičilo je sprejela hladno, vas 
pa zelo vroče. To je dobro 
znamenje. Zaljubljena je, to je 
dejstvo. Nekega dne .se bo 
avantura tako razpletla, da bosta 
morala stopiti pred matičarja. Do 
takrat je še veliko časa. Ne 
zamudite priložnosti in kupite 
košček zemlje. Ne bo vam žal, 
k^t i zem^a vas bo sprostila. 

o d 24. 10. d o 22. 11. 
Nemudoma morate obiskati star
še. Doma je veliko dela, morate 
priskočiti na pomoč. Hvaležni 
vam bodo, če boste prišli že sredi 
tedna. V šoU se vam je že na 
začetku ustavilo, kaj šele bo ob 
koncu. Zresnite se in tudi pri srcu 
vam bo lažje. On pri tem ni nič 
kriv, tih in skromen fantje. Ljubi 
vas, to je vse. 

o d 23. 11. d o 21. 12. 
Še vedno niste potegnili črte čez 
vse dogodke. V bistvu ste slabič in 
ne revolucionar kot si to vi 
mislite. V vaših besedah se skriva 
bolečina bolezni, ljubosumja in 
slabe volje. Ko boste premagali 
vso to živo čustvo, boste lažje 
zadihah. On vam bo v veliko 
pomoč. Njegovi nasveti so vredni 
zlata. 

o d 22. 12. d o 20. 1. 

Tudi vam se pišejo črni dnevi. 
Samo z eno besedo boste 
povzročili kaos. Ne bodite nori na 
denar, od njega ne boste srečni, 
temveč nesrečni. Ko boste 
pozabili na hude dneve, ki ste jih 
preživeli, bQ vaše živ^enje spet 
normalno. Šef vam je povedal 
neko skrivnost. Obdržite jo zase. 
Prste proč od iger na srečo. 

Od 21. 1. d o 19. 2. 
Po obisku doma ste spet dobre 
volje. Delo in narava vas 
osrečujeta. Nikar se ne izmikajte 
ponovnega srečanja z njo. Nihče 
vaju ne bo videl. V nedeljo 
prijeten obisk. Spoznali ga boste 
in všeč vam bo. Ne dovolite mu, 
da on vodi igro. Izgubili jo boste. 
Bodite mirni, strpni in ne 
zalitevajte preveč. 

o d 20. 2. d o 20. 3. 
Vsem ste dokazali, da ste na pravi 
poti. Sedaj so se za vas začeli novi 
trenutki živjenja. Še. v tem 
mesecu boste napredovali. Ne 
vihajte nosu zaradi tega. Ostanite 
kar na tleh. Čas za „višave" še ni 
nastopil. Tudi na čustvenem 
področju se je začelo novo 
dogajanje. Lepo je biti z njo. 
Dajrilo. 

U G A N K A R S K I 

SLOVARČEK 
KOSMA = francoski skladatelj 
madžarskega porekla, avtor 
glasbe za številne filme 
(Joseph, 1905-1969) 
LATO = odličen poljski 
nogometaš, napadalec (Grze-
gorz) 
MAESTRAL = veter v 
Sredozemlju, ki piha z morja 
na kopno 
MAI = starejši nemški 
nogometaš, član Bayerna iz 
Muenchna in poznejši trener 
(Kari, roj. 1928) 
MINDORO = rodoviten, 
gozdnat otok v Filipinih z 
glavnim mestom Calapan 
GRADE A = mesto v severo
zahodni Romuniji ob madžar
ski meji 
STORTING = norveški parla
ment 
V A K A R E L = kraj jugo
vzhodno od Sofije 
V A L A N D O V O - mesto v 
južni Makedoniji, središče 
gojenja sviloprejk 

REŠITEV PREJŠNJE 
KRIŽANKE 

VODORAVNO: Plan, Prav
da, Milan, izmera, Tarent, 
Flam, udorina, IV, grad v 
Veliki, Negro, oy, ranč, pliš, 
Beti, Si, kopje, reto, odij, 
lovor, lak, egalite, Abo, liana, 
karavela, avti, janka, ati, ivje, 
rjaveč, Ink, tonic, Irokez, 
tajnik, irada, osa, Ariana. 
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TV spored 
TV LJUBLJANA 

ČETRTEK, 28. SEPTEMBRA: 
8.55 W v šoli: Matematika, 

pismo materi. Otok Rab; 9.00 T V 
v šoli: Francoščina; 10.30 T V v 
^li: Umetnost, Risanka, Kemija; 
14.55 T V v šoli - ponovitev; 
17.20 PoročUa; 17.25 Trinajstlet
niki; 17.55 Obzornik; 18.05 
profesor Baltazar - risanka; 18.15 
planine sveta; 19.10 Risanka; 
19.30 T V dnevnik; 20.00 Oči 
Icritike; 20.45 Retrospektiva T V 
drama - F. Bevk: Kaplan Martin; 
Cedermac; 22.05 Na zvezi; 22.35 
XV dnevnik; 

PETEK, 29. S E P T P : M B R A : 
9.00 T V v šoli: Ruščina, Od 

doma do šole. Klub mladili 
tehnikov; 10.00 T V v .šob: 
Angleščina, Zgodovina; 15.00 T V 
v šob - ponovitev, 16.40 Šahovski 
komentar - T V Zagreb; 17.10 
Poročila; 17.15 Velika predstava 
na dnu morja; 17.30 Norosti Maje 
Skovvoron; 18.00 Obzornik; 18.10 
Slovenski ročk; Begnagrad; 18.40 
Energetika leta 2000, tehnični 
aiin; 19.10 Risanka; 19.30 T V 
dnevnik; 20.00 Roža Portoroža -
glasbena oddaja; 20.55 Razgledi: 
Za korčik; 21.25 TV dnevnik; 
21.45 Barctta - serijski film; 
22.35 Poročila. 

SOBOTA, 30. SEPTEMBRA; 
8.00 Poročila; 8.05 Profesor 

Baltazar - risanka; 8.15 Čarobna 
žoga; 8.30 Trinajstletniki -
serijska oddaja; 9.00 Pisani svet; 
9.35 Dve družisii, standard in mi, 
dokumentarna oddaja; 10.15 A . 
Newman: Šopek z bodečo žico -
TV nadaljevanka; 11.05 Poročila; 
15.30 Vaterpolo Jadran (Herce-
gnovi): Primorje; 16.30 Posebna 
oddaja pred svetovnim prven
stvom v košarki; 17.30 Obzornik; 
17,40 Saša - Mladinski film; 
19.10 Risatika; 19.30 T\^ dnevnikj 
20.00 W. S. Maugham: Kolači in 
pivo - T V nadaljevanka; 20.55 
Moda za vas; 21.05 T V žehtnik; 
21.50 TV dnevnik; 22.05 Charlie 
Bubeles, celovečerni film; 23.40 
625, 

NEDELJA, 1. OKTOBRA: 
8.20 Poročila; 8.25 Za dobro 

jutro: Dobri znanci; 8.55 625; 
9.15 V . Kovače Vič: Kapelski 
kresovi, TV Zagreb; 10.30 
Nikogar ni doma, otroška oddaja; 
10.55 SkrtATiost pletenega kosa, 
T\' nadaljevanka; 11.30 Kmetijska 
oddjya; 12.30 Šahovski komentar 
- T V Beograd: 13.00 Poročila; 
Čudovita leta fihiia oddaja; 
Okrogli svet: TV žehtnik: Doge 
našega časa: Lelo 1952; Poročila; 
Moda za vas; Športna poročila; 
Samomor v oariški četrti - film; 
19.10 Risanka; 19-30 T V dnevnik; 
20.00 ? Horvat: Maček pod 
čeiado, TV Zagreb, 2 1 . 0 0 Zlata 
dohna. dokumentarna oddaja; 
21.30 TV dnevnik: 21.45 Risanka; 
21.50 Športni pregled; 22.35 
PoročUa, 

PONEDELJEK. 2. OKTOBRA: 
9.00 TV v šoli: Pravopis, 

Varstvo okolja. Za prosti cas, 
Plantažni nasadi; 10.00 TV v šoli: 
Materinščina, Risanka, Zemljepis; 
11.10 T V v šoh: Za najmlajše; 

15.00 TV v šoh: ponovitev; 16.10 
Ljudje in zemlja - ponovitev; 
17.15 Poročila; 17.20 Vrtec na 
obisku: Tam je vrtec, tam je grad; 
17.35 Čudovita leta filma -
serijska oddaja; 18.00 Obzornik; 
18.10 Delo, dohodek, delitev - iz 
cikla Pota samoupravljanja; 18.40 
.Mozaik; 18.45 Mladi za mlade; 
19.15 Risanka; 19.30 TV dnevnik; 
20.00 O. Župančič: Veronika 
Dcseniška, TV priredba predstave; 
22.25 Film o Otonu Župančiču; 
22.5 O TV dnevnik; 

TOREK, 3. OKTOBRA: 
8.45 TV v šoli: Zapuščena 

gnezda. Ah ste vedeli. Elektrika v 
atmosferi, Nina in Ivo, Dnevnik 
10; 10.00 TV v šoli: Prirodoslovje, 
Risanka, Glasbena vzgoja; 14.45 
TV v šoh - ponovitev, 15.45 Za 
prosvetne delavce; 16.05 Šolska 
TV: Svetloba oblikuje, iz cikla 
Likovna vzgoja, OF država v 
državi, iz cikla Zgodovina NOB; 
Rdeče, zeleno pa tudi rumeno, iz 
cikla Prometna vzgoja; 17.20 
Poročila, 17.25 Ročk koncert: 
Seal and Crofts. Pure Prairie 
League; 1755 Obzornik; 18.05 
Pisani s-vet; 18.40 Trirnska 
televizija: Smučarska gimnastika; 
19.10 Risanka; 19.30 TV dnevnik; 
20.00 Mednarodna obzorja: De
lavci v ZDA; 20.55 A. Tolstoj: 
Trnova pot, TV nadaljevanka; 
22.15 TV dnevnik; 22.30 Razvoj 
popularne glasbe - serijska 
oddaja; 23.20 Poročila. 

SREDA, 4. OKTOBRA: 
9.00 TV v šoli: Pogovor z 

Ivanom Kušanom, Razvoj kmetij-
stv&. Pogovori; 10.00 T V v šoli: 
Kocka, kocke, Risanka, film; 
J 6.05 Šahovski komentar; -
oddaja TV Beograd; 16.35 
Poročila, 16.40 Poskočna domiš-
p a ; 17.15 Obzornik; 17,25 
Prenos športnega dogodka; 19;15 
Risanka; 19.30 TV dnevnik; 20.00 
Film tedna: Izgubljena čast 
Katarine Blum; 21.50 Miniature; 
L. van Beethoven: Kreutzerjeva; 
sonata op. 47 v A-duru (Vaclav 
Hudeček, Stanislav Bogunia); 
22.25 TV dnevnik. 

O b v e s t i l o 
O b v e š č a m o k m e t o 
v a l c e , d a b o o r g a n i z i 
ran o d k u p k o n j e v in 
ž r e b e t v s a k p r v i pe 
t e k v m e s e c u , na Ma-
r o f t i v Š t u k i h 1 p r i 
P t u j u 

Prv i o d k u p b o v pe 
t e k , 6. o k t o b r a 1S S. 

K m e t i j s k i kofi^bstJiat 
P t u j 

O B R A T 
K O O P E R A C I J A 

Iz AGISA Ptuj, 5. septembra 
1978: 

Franc Veselic, Cesta O. Meglic 
16; Janez Kocmut, Žabjak 59; 
Franc Kovačec, Formin 13; Albin 
Strgar, Vintarovci 38; Janez 
Lačen, Podvinci 83; Jože AmuS, 
Kicar 51; Marjan Sitar, Pobrežje 
98; Željko Derbus, Jadranska 4; 
Albin Mere, Drav. vrh 61; Jože 
Kozel, Vel. Varnica 57; Leopold 
Horvat, Spindlerjeva 9; Janez 
Zamuda, Formin 48; Štefan 
Mlinaric, Zg, Hajdina 82; Zdenko 
Hovnik, Videm 32; Darijan Lah, 
C. kurirjev 21; Marija Zemljak, 
Pobrežje 108; Justina FoStnerič, 
Prešernova 38; Štefan Zadravec, 
Sodinci 14; Andrej Kozel, V. 
Varnica 6; Jože Skok, V. Varnica 
69; Martin Milošič, Spuhlja 38; 
Franc Vidovič Mezgovci 73; Oto 
Mesaric, Aškerčeva 4; Emin 
Muratovič, Ziherlova 4; Roman 
Fridauer, Kidričevo 13/a; Janez 
Veršič, Nova vas 16/a; Marjan 
Fuks, Apače 130; Franc Vindiš, 
Ulica Žetalskega Joža; Edvard 
Skok, Ilčeva 1; Andrej Lazar, 2a-
bjak 30; Alojz Zoreč, Potrčeva 
50/a; Jože Pihler, Bezjakova 8; 
Franc Snajder, Bezjakova 3; Ivan 
Vidmar, Pobrežje 19; Slavko Pla-
nec, Grajenščak 25 c; Ignac 
Habjanič, Potrčeva 56; Marjan Pi-
šek, Pongerce 27; Martin Golob, 
Dornavska 18; Stanko Petek, 
Moškanjci 63; Ivan Kozel, Hrvat
ski trg I; Jože Plajnšek, Gorca 
58/a; Milan Vodušek, Pobrežje 
121/a; Mirko Rojko, Sp. Velovlak 
6: Vlado Trafela, Ljubstava 38; 
Jože Mere, Zelenikova 1; Ivan Pe
tek, Nova vas 25; Stanko Ivančič, 
Vareja 13; Franc SlamerSek, 
Zabovci 88, Anton Bubnjar, 
Grajenščak 74: Jože Kmetec, 
Vareja 52; Anica ČuS, Sp. Velov
lak 20; Branko Kostanjevec, 
Trstenjakova 7; Erna Hvaleč, 
Trstenjakova 6/b; Ignac Habjanič, 
Kariževa 3; Emil Učakar, Potrčeva 
50/a; Jože Ilec, Potrčeva 28; Jože 
Cafuta, Kidričevo 14; Jakob 
Janžekovič, Strejaci 7. 

iz Vitomarc, 8. septembra 1978: 
Jože Firbas, Drbetinci 9; Kari 

Vršič, Smolinci 15; Štefan Kuri, 
Drbetinci 32, Ivan Zadravec, 
Vitomarci 47; Ana Toš, Vitomarci 
49; Alojz Lovrenčič, Drbetinci 21; 
Franc Kocuvan, Drbetinci 53; Ne
ža Petrovič, Hvaletinci 22; Ana 
Muršec, Vitomarci 3; Francka Pe
trovič, Hvaletinci 22; Rozahja 
Gavez, Vitomarci 35; Marija 
Arhajter, Rotman 17; Marija 
Dolinar, Vitomarci 5; Janez 
Kostanjevec, Gibina 26; Katarina 
Kocuvan, Drbetinci 53; ivana Zor-
ko, - Drbetinci 54; Ana Rojs, 
Viiomarci 75; Francka Kramber-
ger, Siavšina 6; Jakob Slana, 
Vitomarc- 55: Jane:: Rojs, 
Vitomarci 77; Emilija Toš, 
Vitomarci 7: Francka Dolinar, 
Vitomarci 29; Otilija Repič, 
Vitomarci 23; Ana Rojs, Drbetinci 
17; Katarina Železnik, Drbeiinci 
68; Franc Gornzei, Siavšina 26; 
Kristina Lovrenčič, Vitomarci 40; 
Otilija Zorko, Vitomarci 22; 
Marija Kocuvan, Erjavci 21; Janez 
Kramberger, Siavšina 6; Jože 
Pravdič. Drbetinci 31; Anton Ploj, 
Drbetinci 41: Franc Toš, Vitomar
ci 26; Pavla Pignar, Viiomarci 
54/a; Matilda Horvat, Siavšina 26; 
Fr.anc Vršič, Novmci 5; Stanko 
Markal, Hvaletinci 7; 

Iz Podlehnika, 12. septembra 
1978; 

Maks Gregorec, Podlehnik 55; 
Peter Bratušek, Podlehnik 6/a; 

Franc Cuš, Hlaponci 24; Janko 
Milošič, Podlehnik 50; Alojz Gaj-
šek, Podlehnik 19; Franc FeguŠ, 
Podlehnik 71; Alojz Gabrovec, 
Podlehnik 3; Franc Milošič, Pod
lehnik 50; Janez Kojc, Podlehnik 2; 
Jože Golob, Podvinci 2; Marta 
Maučič, Zakl 41; Franc Cafuta, 
Zagrebška 119; Edi Drevenšek, 
Podlehnik 66; Milan Cafuta, Sed-
lašek 32; Alojz LozinŠek, SedlaSek 
37; Marjan Feguš, Sedlašek 12; 
Danica Feguš, Podlehnik 5/b; 
Anton Turk, Gorca 61; Franc Tra
fela, Pobrežje 138; Mihca Jeza, 
Podlehnik 92; Slavko Fric, Pod
lehnik 6; Marija Jez.a, Podlehnik 
92; Rozalija Cafuta, Zagrebška 
119; Ida Gajser, Zg. Hajdina 45; 
Janez Kurež, Podlehnik 29; Janko 
Gajšek, Podlehnik 19; Anton Go
sak, Gorca 33; Franc Gajšek, Gor
ca 3; Ljudmila Gajšek, Podlehnik 
19; Franc Trafela, Podlehnik 101; 
Milan Rozinger, GruSkovje 6; 
Danijel Gojkovič, Ziherlova 7; 
Danilo Cafuta, Sedlašek 32; Janez 
Feguš, Sedlašek 12; Anica Rep, 
Podlehnik 2/a; Marija Feguš, Sed
lašek 12; Marija Ekart, Sikole 20. 

Iz Majšperka, 14. septembra 
1978: 

Anica Vek, Naraplje 14/a; Her-
mina Gajser, Majšperk 30; Angela 
Haložan, Majšperk 112; Marjana 
Kozenburger, Skorba 65/a; Martin 
Korošec, Lešje 27; Dušan Pristov-
nik. Breg 14; Marta Žolger, 
Majšperk 10; Kazimir Purg, 
Skrblje 4; Leopold Brglez, Na
raplje 5; Franc Kampuš, Sestrže 10; 
Anton Lorber, Breg 27; Maiev 
Stajnberger, Naraplje 18; Greta 
Purg, Stanečka vas 30; Ana Pla
nine, Majšperk 11/a; Rozina 
Markovič, Breg 13; Franc Mohor-
ko. Stari grad 40; Julijana Brglez, 
Breg 29; Cirila Purg, Lešje 21; 
Neža Puc, L^je; Milan PerSuh, 
Lešje 40; Branko Lah, Naraplje 12; 
Anton Vtič, Dol 5; Simon Fideršek, 
Breg 34/a; Jožica Rampre, Breg 
15; Dragica Lorber, Plajnsko 15; 
Silva Leskovar, Majšperk 29; Maks 
Korez, Stanečka vas 11; Kristina 
Tominc, Breg 40; Marija Fakin, 
Sp. Sveča 2; Sonja Muršak, Breg 
80; Roman Letonja, Skrblje 25; 
Jože Lorber, Stanečka vas 3; Janez 
Mlakar, Sestrže 40; Janez La.mpret, 
Majšperk 11/a; Franc Pernek, 
Jelovice 39; Marija Varžič, 
Majšperk 86; Marjan .Muršec, Lov
renc 9; Leopoldina Potočnik, 
Majšperk 36; Leopold Fideršek, 
Praša 9; Ivan Kamenšek, Breg 15; 
Veronika Kamenšek, Breg 15; 
Franc Brglez, Breg '4; Marija 
Stajnberger, Naraplje 18; .Alojzija 
Klajnšek, Podlože 127: Jožica Gro-
belšek, Sveča 62; Jože Potočnik, 
Stogovci 35; Marija Lampret, Pod
lože 76; Nežka Svagan, Breg 33; 
.'\ndrej Lampret, Sveča 14; Marija 
Krapše, Pečke 68; Sliva Vavžič, 
Stanečka vas 1; Lojzka BožiČko, 
Slape 22; Viktor Adam, Koritno 6; 
Marija Erlač, Breg 54; Jože 
Leskovšek, Mihovce 60/a: Anton 
Pukšič, Ptujska gora 43. 

mali oglasi 

PRODAM enomanualne orgle 
riGER in 120 basno harmoniko 
znamke WELTMEISTER. Anton 
Krajnc, Muršičeva 7, Ptuj. 
PRODAM nova garažna vrata, 
okna, balkonska vratater okna. 
Franc Marušič, pri Tepuši, Zgornji 
Velovlak 22. 
PRODA.M več gradbenih parcel v 
Tržcu. Naslov v upravi. 
IŠČEM prosto sobo v Ptuju. 
Naslov v upravi, 
PRODAM gozd v Kš Dolena, v 
izmeri 1,40 ha v Srjakovcih poleg 
Jusa. Vprašajte Jurovci 13. 
MENJAM stanovanje 2 in pol 
sobno v pritličju Gregorčičev 
drevored 11, brez centrahie za 
dovsobno, prvo nadstropje s 
centrabio. Vprašajte v Gregorči
čevem drevoredu 11, prithcje — 
desno. 
VZAMEM v območju od Ptuja do 
Maribora v najem kmetijo s 
prevžitkom. Naslov v upravi. 
PRODAM 50 m od glavne ceste 
Maribor-Ptuj ograjeno stavbno 
parct'lo, delno na kredit. Škofič, 
slovenja vas, 29, Ptuj. 
PRODAM dobro oluanjeno avto-
prikoUco, nosilnost do tisoč kg. 
Štefan Ferčec, Njiverce 27/a, 
Kidričevo. 
PRODAM 81 arov mladega gozda 
v Podvinicih. Marija Kosec, 
Podvinici 47. 

PRODAM traktor STEVER 15 KS 
s koso, dobro oliranjen. Janez 
Zamuda, Muretmci 41 , Gorišnica. 
PRODAM skoraj nov športni 
voziček. Ogled od 18. ure naprej. 
Horvat, Ziherlova ploščad 15, 
Ptuj. 
PRODAM 34 arov gozda v 
Spodnjem Velovlaku. Naslov v 
upravi. 
PRODAM DAF- 44, avtomatik, 
letnik 1967, prevoženih 69.900 
km. Cena 22.000.- din. Ogled od 
15. do 17. ure. Ptuj, Mariborska 
20, tel.: 771-778. 
PRODAM strešno opeko, zarezno 
in prahii stroj Gorenje na 10 
programov. Igrane Pelcl, Tržeč 37, 
Videm pri Ptuju. 
PRODAM krojaški električni 
šivalni stroj in prikrojevahio mizo. 
Oglasite se v Budini 17, Ptuj. 
CENJENE STRANKE OBVE
ŠČAM, da hitro m solidno 
sežagam drva na domu. Naročila 
.sprejema Veronika Koder, Spole-
njakova 13, Ptuj (na Bregu). 

PRODAM traktorski plug. Avgust 
Leben, Slomi 9, Polenšak. 

PRODA.M suhe trame za rušt, 
dolgi 8,50 m 4,50 m. Naslov v 
upravi. 

PRODAM lito železno kopahio 
kad. Franjo Žalar, Kiambergerjeva 
U . 

PRODAM pomivahio mizo. Vpra
šajte v Ziherlovi 16 (pritličje). 

kino 

ČETRTEK, 28. septembra: ! 
KRIČANJE NA HUDIČA, angl. j 
barv. pustolovka, ob 20. uri am. 
barv. CS fUm HALLO, DOLLY; 
PETEK, 29. septembra: HALLO. 
DOLLY am. barv. CS glas. kome
dija; SOBOTA, 30. septembra in 
NEDELJA. 1. oktobra; SUPER 
INFRAMAN hon-konški barv, 
film; v NEDELJO ob 10. in ob 16. 
uri am. bar.'. CS film ŠTIRJE 
MUŠKETIRJI I!, del. 

ČETRTEK, 28. septembra: 16,00 Poročila in obvestila, 16.15 
Zabavna glasba, vmes EPP, lb.30 Pred praznikom pionirjev, 16.45 Pesmi 
JugoMovandcih narodov, 17.00 Novice, 17.05 Kuhuma panorama -
arheološki Ptuj, 17.20 Jugoslovanski solisti zabavne glasbe, 17.35 Delo 
društva pT4i.*-c!icv m[adine Leskovec, 1 7.50 Vedri ritmi. 

PETEK, 29. icptembra: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna 
4asba. vmes EPP, 16.30 Krajevna .skupnost Olga Meglic Ptuj, 16.40 
koroški akademski oktet, 17.00 Novia% 17.05 Mladi danes -
sodelovanje spionuji, 17.35 Igramo za razvedrilo. 

SOBOTA, 30. septembra: 16.00 Poročila in obvestila. 16.15 
Zabavna glasba, vmes EPP, 16.30 V soboto popoldne (zabavna in 
popularna glasba, magnetofonski zapisi, nasveti, gost oddaje . . .) 

NEDELJA, 1. oktobra: 11.00 Tedenski pregled dogajnj in obvestila, 
11.25 Zabavna glasba, vmes EPP, 11.30 Problematika zdravstva, 11.40 
Popevke Vesele jeseni, 12.00 Cicibani, dober dan, 12.10 l.iudske pevke 
C Kicaija, 12.30 Čestitke poslušalcev, 13.00 Kmetijska o"ddaja, 13.15 
Čestitke po-^lušalcev II. del. 

PONEDELJEK, 2. oktobra: 16.00 Poročila in obvcstUa, 16.15 
Zabavna glasba, vmes EPP, 16.30 Šport in društva, 16.45 Zabaval vas bo 
ansambel CSN, 17.00 Novice in EPP, 17.10 Iz .stare diskoteke, 17.30 
l^clegacge obravnavajo, 17.40 Melodije iz operet. 

TOREK, 3. oktobra: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna 
glasba vmes EPP, 16.30 Naš komentar o vlaku bratstva in prijateljstva, 
16.35 Viže ptujskega festivala, 17.00 Novice in EPP, 17.10 Delavec v 
•^olektivu Mercator-panonga in Izbira Ptuj, 17.20 Poje vam Jose Todaro, 
1 .̂35 Predstavljamo vam Izdavačko poduzeče Titovo Užice, 17.45 
•^itmi Južne Amerike. 

SREDA, 4. oktobra: 8.10 Dobro jutro, 8.15 Pogovori v živo, 8.30 
•^oročila, obvestila in EPP, 8.45 Cicibani, dober dan, 8.58 Povzetek in 
'Odpoved oddaje. 

V ostalem času prenašamo prvi radijski program RTV Ljubjana. 

Dežurstvo 
prehrambenih 
t r g o v i n 
S O B O T A , 
3 0 . S E P T E M B R A 1 9 7 8 : 

p r o d a j a l n a 
J E L E N 
I z b i r a P t u j 

S O B O T A . 
7. O K T O B R A 1 9 7 8 : 

p r o d a j a l n a 
K E K E C 
M e r c a t o r - P a n o n i j a 
P t u j 
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Tradicionalna svečanost ob 24. septembru 
dnevu osvoboditve Užica 

»Revolucija, večna knjiga, 
odprta na kolenu 

naraščaja!" 
Pod tem geslom je letos že tretjič 

zapovrstjo v legendarnem Titovem 
Užicu potekala tradicionalna sve
čanost ob 24. .septembru, dnevu 
osvoboditve Užica in 67 dneh svo
bode v Užički republiki. To veli
častno prireditev z več kot 1500 na
stopajočimi je tudi letos organiziral 
odbor kulturne manifestacije ,,Va-
tre užičke republike", izhaja pa iz 
najpomeinbnejših vrednotenj živ
ljenja naše samoupravne skupno
sti. 

Tudi letošnja umetniška predsta
va izvira iz revolucije in narodno
osvobodilnega boja naših narodov 
in narodnosti leta 1941, do današ
njih dni. Vseskozi pa je pretkana 
misel braniti našo domovino in svo
bodo na.še težko priborjene sociali
stične družbe. 

Tako je nastal tudi moto: ,,revo
lucija, večna knjiga, odprta na 
kolenu naraščaja!" Tu je tudi del 
zaprisege, kljubovanj in vseh naših 
teženj da rdeča nit revolucije pove
zuje čas, ga vrednoti, krepi, bogati 
in razvija. Revolucija je korak 
dalje od cilja in če je prenesena na 
mladi rod, ki jo podpira in je nji
hov ponos, potem je ta vrednota še 
večjega pomena. 

Prireditev na užičkem Trgu par
tizanov je bila enkratna, neponov-
Ijiv^. Vrhunsko kolektivno avtor
sko delo, bi dejali, prvič izvajano v 
Užicu. V njej so z jezikom tistih, ki 
so padli govorili tisti, ki ta jezik no
sijo v sebi in ga bodo posredovali še 
naprej, do večnosti. Avtor scena
rija Radomir Andrič, rojen v Tito

vem užicu, sedaj živi v Beogradu, je 
izbral za svojo vrhunsko delo v ve
čini mlade obetajoče umetnike pa 
tudi tiste, katerih imena so že slav
na. Režijo so zaupali Slavoljubu 
Stefanoviču, kar pet skladateljev 
pa je pripravilo samo za to priredi
tev splet pesmi in skladb v enkratni 
izvedbi gardijskega orkestra iz Beo
grada, petih solistov beograjske 
opere, številnih dram.skih umetni
kov iz Beograda, ter vrhunskih 
zborov, kot ,,Kolegium muzicum" 
iz Beograda, mešani zbor umetni
škega ansambla .FLA, Zbor mladih 
iz Niša, mestni zbor in zbor pionir
jev ter mladine iz Titovega Užica, 
ansambel drame narodnega gledali

šča iz Užic, balet narodnega gleda
hšča iz Sarajeva ter številni drugi. 

Svoj delež so seveda prispevali Se 
znani dirigenti, koreografi, sceno
grafi in kostumografi, ki so skupaj 
z ostalimi nastopajočimi očarali 
množico, zbrano na Trgu partiza
nov v Užicu, na katerem stoji visok 
kip, trdne postave, našega najdra
žjega tovariša TITA. Njegovo ime 
je bilo na tej epopeji 20. stoletja iz
rečeno neštetokrat, vseskozi pa se 
je povezovalo z besedami revoluci
ja in napredek. 

M. Ozmec 

Prizor s proslave v Titovem Užicu, podrobneje o sodelovanju 
naše delegacije prihodnjič 

Foto: M. Ozmec 

S skupnimi močmi 
do željenih ciljev 

Krajevna konferenca socialistične zveze Budina - Brstje je v soboto, 
23. septembra organizirala lokalno delovno akcijo na izKopu jarka za 
primarni vodovod v starem delu Budine. Krajani so se množično odzvali 
vabilu na akcjo; vseh jih je bilo okrog 150. Z izdatno pomočjo so na 
akcgi sodelovali tudi vojaki ptujske vojašnice. Skupno so do okrog druge 
ure popoldan izkopali načrtovanih 800 metrov jarka; delavci 
komunalnega podjetja Ptuj pa so ^ ro tno polagali vodovodne cevi. 
Sobotnega delovnega uspeha so bih vcseh tisti krajani, ki bodo v kratkem 
dobili vodo. 

Vojaki in mladinci iz KS Budina-Brstje pri kopanju jarka za i 
vodovod Foto: JOS 

Poveljstvo nad akcgo je prevzel Savo Kozjak, sicer predsednik sveta 
krajevne skupnosti; ob končuje lahko z zadovoljstvom ugotavljal, daje 
akcga dosegla svoj namen. Predstavniki krajevne skupnosti se še posebej 
zahvaljujejo za sodelovanje vojakom ptujske vojašnice, ki so poleg tega, 
da so marljivo delali, poskrbeh še za veselo vzdušje na akciji. 

Uspeh akcge je porok, da bodo tudi v prihodnje podobne akcije 
prostovoljnega dela dosegle uspeh. Kr;yani se zavedajo, da bodo s 
skupnimi močmi hitreje uresničili postavljene cije. 

MG 

BORLSKI MOST ŽE 
PREHODEN 

Priprava predzadnje konstrukcije borl^ega mostu je bUa že 
tako daleč, da so lahko prvi vztrajneži po lestvi že šli na drugo 
stran 

Foto: M. Ozmec 

Poročali smo že, da dela pri gradnji novega boriskega mostu v-
zadnjem času pospešeno napredujejo. Delavci celjskega gradbenega 
podjetja Ingrad so prejšnji teden zgradili most tako daleč, da so prvi 
vztrnjneži že lahko šli preko njega - neuradno seveda po nedograjeni 
konstrukciji in po lestvi navzdol. Ta teden pa betonirajo že predzadnje 
polje in pričakujejo, da bodo betonska dela končana do 15. oktobra. Do 
takrat bodo dobili že tudi uradno dovoljenje za prehod pešcev, kolesarjev 
in motoristov. Sicer pa je prehod z brodom nemogoč, kajti vodostaj 
Drave je izredno nizek in brod med prehodom naseda. 

Z dokončanjem glavnih betonskih del pa most še vedno ne bo 
končan. Greditelje čakajo še asfaltna dela in gradnja hodnikov za pešce, 
kar pa pogojuje lepo vreme. Za polaganje asfaltne prevleke je nekak.šen 
minimum vsaj 5 stopinj pod ničlo, to pa je seveda odvisno od vremena. 
V.sckakor lahko pričakujemo, da bo že letošnje leto most nared za redni 
promet, kar je najpomembnejše. 

- OM 

Tudi delovni ljudje in občani za muzej 
NOB in ljudske revolucije v Ptuju 

v ptujski^ občini si že več let 
prizadevamo, da bi končno 
preselili muzej NOB in ljudske 
revolucije iz neustreznih grajskih 
prostorov na tako mesto kjer bi 
lahko gradivo tudi tematsko in 
strokovno razporedili. Pred dvema 
letoma so bili ptujskemu pokra
jinskemu muzeju dodeljeni pro
stori nekdanjih zaporov v 
Prešernovi ulici za katere tudi 
večina meni, da so najustreznejši. 
V teh zaporih je trpel in dotrpel 
tudi narodni heroj Jože Lacko, iz 
njih so odhajali talci na streljanje, 
zapirali so rodoljube, simpatizerje 
OF in druge, ki v teh najtežjih 
dneh niso klonili pod težo 
fašističnega škornja in pod 
sramotnim udinjanjem domačih 
izdajalcev. 

S tem pa seveda težave niso 
rešene, ker je bila zgradba več let 
nevzdrževana in tako potrebna 
temeljite rekonstrukcije in poc 
pravila. Začetno mnenje, da jo 
bomo lahko uredili z manjšimi 

sredstvi, je kaj kmalu dobilo nove 
razsežnosti, ki so danes ocenjene 
na okrog 500 milijonov starih 
dinarjev. Dejstvo je, če se take 
akcije že lotevamo, jo vsaj sedaj, 
ko smo kakšno desetletje ze 
zamudili, izpeljimo dosledno in z 
njo trajno rešimo vprašanje 
ureditve muzeja NOB in ljudske 
revolucije za območje ptujske in 
ormoške občine. Vsaka zasilna 
rešitev bo čez nekaj časa prinesla 
le nove" izdatke. To pa smo dolžni 
tudi vsem tistim, ki jim bodo 
prostori namenjeni. 

Nekatere krajevne skupnosti na 
območju Ptuja so že z 
referendumom zagotovile del 
sredstev, v akcijo pa se bodo 
morali solidarno in po "svojih 
možnostih vključiti tudi drugi, 
svoj delež bodo dali še v 
združenem delu kot enkratni 
prispevek na slehernega zaposle
nega. 

mš 

Otroci so naše 
največje bogastvo 

številnim prireditvam, ki bodo 
potekale v tednu od 2. do 8. 
oktobra, je skupen naslov: 
„Otroci so naše največje boga
stvo!" Prireditve naj odražajo 
resnično skrb za vse otroke, je 
priporočilo občinske zveze DPM 
Ptuj. Še posebno pozornost je 
potrebno nameniti vsem socialno 
ogroženim otrokom in v ta namen 
pripraviti predloge za izboljšanje 
njihovega stanja. V vseh šolah naj 
bi v tednu otroka govorili o 
družbenih ciljih te organizirane 
manifestacge, ki se v različnDi 
oblikah in v različnih sredinah 

dnevno pojavlja. Na razrednili 
roditeljskih sestankih je potrebno 
tudi nekaj spregovoriti o tednu 
otroka, predvsem pa o vzgoji 
otrok. Ni odvisno vprašanje glede 
rekreacije mladih v posameznih 
sredinah. Tudi na seminarju 
mentorjev, ki bo 11. oktobra, se 
bodo le-ti pogovorih o družbeni 
skrbi za otroka. 

Pri organizaciji prireditev ob 
tednu otroka se morajo zaintere
sirani povezati tudi z ostalimi 
dejavniki, ki skrbe za nemoten 
razvoj otrok. 
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Zlatoporočenca Horvat 

Zlatoporočenca Horvat v spremstvu svojih najdra^ih v poročni dvorani 
na magistratu v Ptuju 

Foto: Langerholc 

Pooblaščeni delegat skupščine 
občine Ptuj in matičar sta v soboto 

na ptujskem magistratu svečano 
razglasila za zlatoporočenca 
IGNACA in ANTONIJO HOR
VAT, kmetovalca Lz Zasadi 12 pri 
Destrniku. 71-letni Ignac in 74-let-
na Antonija sta Še zdrava in krep
ka, čeprav sta vse življenje težko 
garala, kar 26 let sta bila viničarja. 
Imela sta tri otroke, sedaj pa ju 
razveseljuje tudi 8 vnukov in 2 
pravnuka. 

Delovni praznik pionirjev 
- 29. september 

v delavskem domu Franca 
Krambergerja se bodo jutri 
dopoldan na delovni in obenem 
svečani konferenci zbrali delegati 
vseh pionirskili odredov na 
odrednih pionirskih konferencah, 
bodo poročah o delu pionirske 
organizacije v preteklem letu in o 
programu dela v tekočem šolskem 
letu. Ob njihovem prazniku bo 

pionirje sprejel tudi predsednik 
skup-ščinc občine Ptuj, Cveto 
Dopliliar in se z njimi zadržal v 
krajšem razgovoru. 

Pionirji si bodo tega dne tudi 
ogledali pionirsko sobo v KB 
Maribor - Poslovni enoti Ptuj. 
Svoje srečanje pa bodo zaključili z 
ogledom filma o 1 itu. 

MG 

Rodile so: 
Jana Cvetko, Vel. Nedelja 9 -

Alenko; Marija Pintarič. Sratovci 
n.h., Radenci - dečka; Katarina 
Stodnjak, Kukava 24 - deklico; 
Ana Toplak, Podvinci 7 - deklico; 
Kristina Dorič, Splp. Sveča 10 -
Sabino; Marina Turšič, Potrčeva 
16 - Elvisa; .Marija Horvat, 
Kidričevo 60 - Branka; Ida 
Štraus, Dobrina 60 - Milana; 
Marta Kirbiš, Gercčja vas 40 /F -
dečka; Marija Kekec, Bukovci 108 
- Iztoka; Terezija Veršič, Lukovci 
79/a - Marjano; Darinka Vidovič, 
Rošnja 61 ~ dečka; Otilija Kline, 
Bukovci 16 - deklico; Marica 
Draškovič, Groharjeva pot 3 -
dečka; Slavica Lindental, Zagreb
ška 27 - Nadjo; Štefka Ozmec, 
Tibolci 54/a - deklico; Neža 
Feguš, Budina 42/a - Martino. 

Poroke: 
Miroslav Vaupotič, Lancova vas 

48 in Darinka Vinko, Dežno 13; 
Srečko Jug, Studenice 4 in Dragi
ca Unuk, Sestrže 6; Branko 
Krajnc, Hrastovec 53 in Dragica 
Kmetec, Lancova vas 18; Mihael 
Šamprl, Zg. Hajdina 104/a in 
Roza Majcen, Fram 7; Janez 
Bartol, Retjc 75, Ribnica in Ana 
Frangež, Sp. Jablane 4; Albert 
Prevoljšck, Cermožiše 61 in Vida 
Pulko, Žetale 93. 

Umrli so: 
Marija Kovačec, Osluševci 39, 

roj. 1919, umrla 18. septembra 
1978: Julijana Šut, Hrvatski trg 2, 
roj. 1897, umrla 19. septembra 
1978; Vid Kodrič, Bukovci 92, 
roj. 1900, umrl 21. septembra 
1978; Jožef Šilak, Hajdošc 23, roj. 
1922, umrl 22. septembra 1978; 
Ana Bombck, Macunova 3. roj. 
1945, umrla 24. septembra 1978. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-TED-
NIK 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
poštni predal 99. Ureja uredniški 
odbor, glavni urednik M IHAEL 
GOBEC, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK. Uredništvo 
in uprava Radio-Tednika telefon 
(062) 77-079 in 77-226. Celoletna 
naročnina znaša 150 dinarjev, za 
tujino 250 dinarjev. Žiro račun 
SDK Ptuj 52400-601-10649. 
Tiska ČOP Mariborski tisk. Na 
podlagi zakona o obdavčevanju 
proizvodov in storitev v prometu 
spada TEDNIK med proizvode, za 
katere se ne plačuje temeljni 
davek od prometa proizvodov. 

vreme 
do nedelje, 8. oktobra 1978 

Mlaj bo v ponedeljek, 2. 
oktobra ob 6,40. 

Napoved: Po večini bo oblač
no ali visoka zračna zameglje-
nost, zato bo tudi slaba son
čno st. Pogosto bo vetrovno. Ker 
na severu in na zapadu vsak dan 
kje dežuje, je tudi pri nas možen 
občasen sLab dež, tudi močnejše 
rosenje. Od danes naprej se bo 
nekohko otophlo, dnevne tem
perature bodo do 24 stopinj 
Celzija. V gbvnem bo do 8. 
oktobra prevladovalo lepo tn 
suho vreme. 

Alojz Cestnik 

ČRNA KRONIKA 
Teden od 19. do vključno 26. 

septembra je na cestah ožjega ob
močja ptujske občine minil dokaj 
mirno, saj so miličniki postaje 
milice Ptuj in njenih oddelkov 
posredovali le v treh prometnih 
nesrelah , v katerih ni bilo smrtnih 
žrtev, ena oseba je bila huje, 3 pa 
lažje poškodovane. Materialne 
škode je za okoli 45.000 din. 

Med glavne vzroke nesreč sodijo 

tokrat nepravilno prehitevanje, iz
siljevanje prednosti in vinjenost 
voznikov. Miličniki opozarjajo, da 
je v zadnjem času izredno velik 
porast manjših nesreč, v katerih ne 
posredujejo miličniki zaradi nižje 
materialne škode od 20.000 din in 
zaradi manjših poškodb. Zato ve
lja še enkrat: VOZITE VARNO 
IN PREVIDNO! 

NEPRAVILNO PREHITEVAL 
Do hude prometne nesreče je 

prišlo v Četrtek, 21. septembra ob 
15.00 pred stanovanjskim blo
kom 2 v Kidričevem. 

Voznik osebnega avtomobila 
Dušan Hazabent iz Kidričevega 4 
je peljal iz Kidričevega proti Nji-
vercam. Ko je pripeljal do odcepa 
za Njiverce, je pravilno nakazal le
vi smerokaz in se uvrstil v sredino 
voznega pasu. Takrat pa je za njim 

nenadoma pripeljal Franc Cafuta 
z motornim kolesom. Zaradi pre
kratke varnostne razdalje in zaradi 
neprimerne hitrosti ni mogel prehi
tevati vozila Hazabenta po desni 
strani, zato je to nameraval storiti 
po levi. Ker pa je Hazabent že za
čel zavijati v levo, je prišlo do tr
čenja. Cafuta je hitrost namreč še 
pospešil, da bi lažje prehitel, zara
di neprevidnosti pa je trčil v spred

nji levi blatnik vozila Hazabenta. 
Po 22 m je zapeljal s ceste, padel 
in se hudo poškodoval. Voznik 
Hazabent pa je obstal na mestu. 

Na vozilu je je za okoli 10.000 
din materialne škode. Cafuta je 
opravljal motorno kolo brez voz
niškega izpita. 

ZAVILA V LEVO 
Lažja prometna nesreča se je 

zgodila v sredo, 20. septembra ob 
5.35 v Dornavi. Voznik motornega 
kolesa Ciril Kokot iz Tibolc 58 je 
vozil iz Moškanjc proti Ptuju. V 
Dornavi, pri hiši št. 68 je dohitel 
kolesarko Ano Petršič iz Dorna-
ve 73. Ko je pripeljal do nje, je 
nenadoma zavila v levo, zaradi če
sar je prišlo do trčenja. Pri tem sta 
oba padla po cestišču in se 
poškodovala. Materialne škode je 
za okoli 5.000 dinarjev. -OM 


